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Φονικό ντόμινο στη Μέση Ανατολή

«όσα πρέπέι να κανόυμέ ακόμα για να σώσόυμέ τα δαση μασ»

ό πιερρακάκης 
ενσωματώνει το σδόέ 
στην ααδέ:
ένισχύονται οι έλεγχοι για 
«μαύρο» χρήμα, φοροδιαφυγή 
και λαθρεμπόριο

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ νικόσ 
παπαδόπόυΛόσ Ανεξάρτητος Βουλευτής
«Αντιστάθηκα σε μια ιδεολογία που χλευάζει 
το Άγιο και τα ιερά πρόσωπα και σύμβολα της 
πίστης μας»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
κώνσταντινόσ 
γΛόυμησ-
ατσαΛακησ
Γενικός Γραμματέας 
Δημογραφικής και 
Στεγαστικής Πολιτικής
«Σχεδιάζουμε ανα-
βάθμιση του stegasi.
gov.gr» σελ.16-17

Του Σωτήρη Σκουλούδη 
▶σελ. 16-17

Τα νέα μέτρα, 
οι χιλιάδες πυροσβέστες 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ στέΛιόσ 
μπΛυμακησ Consulting Manager, OCTANE 
Management Consultants
«Ο μέντορας λειτουργεί ως καθρέφτης, συ-
νοδοιπόρος και ενίοτε πηγή έμπνευσης»» 

πυρκαγιές; 

παύλος Μαρινάκης για
 απόφαση του ςτέ για 

τα ιδιωτικά πανεπιστήμια: 
«Ημέρα δικαίωσης
 αλλά και ευθύνης

η σημερινή»

Ελληνικη ΑντιπρΟΣωπΕιΑ θΑ μΕτΑβΕι Στην ΑιγυπτΟ

ν.δένδιας: 
τρεις ελληνικές Φρεγάτες 
Belharra θα έχουν την νέα 
γενιά πυραύλων SCALP 
Naval προκαλώντας τρόμο 
στο αιγαίο ▶σελ.8

Χρυσοχοΐδης: 
«Ύψιστη προτεραιότητα η ενίσχυση της προστα-
σίας των εξωτερικών ευρωπαϊκών συνόρων»

▶σελ.3

▶σελ.4

σελ.5

▶σελ.42-46

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
γιώργόσ Βρέττακόσ
Βουλευτής Β’ Πειραιά
 η ανάπλαση στα λιπάσματα της 
Δραπετσώνας σύμβολο αλλαγής για 
τον πειραιά που αξίζουμε

σελ.12-13

ωρΑ μηΔΕν γιΑ ιΣρΑηλ κΑι ιρΑν:
 ΣΕ τρΟχιΑ ΟλΟκληρωτικΟυ πΟλΕμΟυ Οι ΔυΟ χωρΕΣ

ΚΥΣΕΑ: Ανησυχία για ναυτιλία και τουρισμό 
μετά τη νέα ανάφλεξη στη Μέση Ανατολή - 
«Θωρακίζονται» ευαίσθητοι στόχοι ▶σελ.9

χάρης Δούκας: 
ΒΑζΕι ΤΑξη ΣΤον ηλΕΚΤροΦωΤιΣΜο 
ΤηΣ ΑΘηνΑΣ  

▶σελ.22-23 ▶σελ.20-21

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
μαιρη   
Φόυρναρακη  
Εντεταλμένη Σύμβουλος Πολιτικών 
και δράσεων ΑμεΑ
«πρέπει να αλλάξει
η κουλτούρα του καθενός μας, 
για τις μικρές παραχωρήσεις 
που καλούμαστε να κάνουμε 
για το Σύνολο και όχι για τον 
εαυτό μας»
▶σελ.28-29

Γλυφάδα: 
οΤΑν Το οδιΚο 

διΚΤΥο 
δΕν ΣΥΜΒΑδιζΕι 
ΜΕ Την ΕιΚονΑ 

ΤηΣ ποληΣ

μια απλή λύση σε ένα χρόνιο πρόβλημα
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
μαριαΛένA ΒόυΛγαρη 
«πρέπει να έχεις πολύ ισχυρές βάσεις 
για να είσαι καλά στη ψυχολογία σου 
και να μπορείς να συνεχίζεις»

▶σελ. 36-37
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 Μητσοτάκης: 

Τα αποτελέσματα του διπλωματικού σπριντ Μητσοτάκη 
σε ουκρανία και Μολδαβία

O
Ο κ. Μητσοτάκης, που έδωσε το "πα-

ρών" στην 4η Σύνοδο Ουκρανίας-Νο-

τιοανατολικής Ευρώπης, αναδεικνύει 
την έννοια-κλειδί του διεθνούς δι-
καίου, επισημαίνει ότι μόνο το Κίεβο 

θα αποφασίσει για την αποδοχή ή την απόρριψη 
οποιασδήποτε ειρηνευτικής φόρμουλας και, υπό 
το πρίσμα των νέων αβεβαιοτήτων στα ανατολι-
κά σύνορα της Ένωσης σπεύδει να τονίσει ότι η 
εισβολή της Ρωσίας, πέρα από μία βίαιη γεωπο-

λιτική αφύπνιση, καθιστά ακόμα πιο επιτακτική 
την ανάγκη οι "27" να αναλάβουν τον έλεγχο της 
ασφάλειάς τους, δαπανώντας περισσότερα για τη 
συλλογική άμυνα.

"Καμπανάκια"
Στο πλαίσιο των κοινών δηλώσεων των ηγετών, 
που βρέθηκαν στην Οδησσό για την 4η Σύνοδο 
Ουκρανίας-Νοτιοανατολικής Ευρώπης, ο Έλλη-

νας πρωθυπουργός άδραξε την ευκαιρία, προκει-
μένου να εκπέμψει σήματα, με σημείο αναφοράς 
τη συμμετοχή της Τουρκίας στα ευρωπαϊκά εξο-

πλιστικά προγράμματα. "Βλέπουμε την Ουκρα-

νία ως ισχυρό εταίρο όσον αφορά την οικοδόμη-

ση της μελλοντικής μας ευρωπαϊκής υποδομής 
ασφαλείας. Δεν είναι μυστικό ότι η Ουκρανία έχει 
αναπτύξει τεράστιες δυνατότητες μέσα από αυ-

τόν τον πολύ σκληρό και αιματηρό πόλεμο. Και πι-
στεύω ότι θα υπάρξουν σημαντικές ευκαιρίες για 
περαιτέρω συνεργασία μεταξύ των κρατών μελών 
και της Ουκρανίας στον τομέα της άμυνας, πέρα 
από την υποστήριξη της Ουκρανίας βραχυπρόθε-

σμα, προκειμένου να λάβει βοήθεια στην άμυνά 
της", σημείωσε ο κ. Μητσοτάκης. "Όσον αφορά 
στο SAFE και στις άλλες υποψήφιες χώρες ή άλ-

λες χώρες που θα μπορούσαν να συμμετάσχουν 
σε αυτό, θεωρώ προφανές ότι όποιος θα ήθελε 
να έχει πρόσβαση στην ευρωπαϊκή χρηματοδό-

τηση θα χρειαζόταν τουλάχιστον να βρίσκεται 
σε κάποια ευθυγράμμιση με την Κοινή Εξωτερική 
Πολιτική και Πολιτική Ασφάλειας της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης. Διότι, στο τέλος της ημέρας, πρόκειται 

για ένα εργαλείο το οποίο σχεδιάστηκε με σκοπό 
την προστασία της Ευρώπης στο σύνολό της και 
τη δημιουργία μιας νέας ευρωπαϊκής αρχιτεκτονι-
κής ασφάλειας", επεσήμανε. Σε χρόνο παράλληλο, 
η Αθήνα τονίζει διαρκώς ότι δεν αρκούν οι εθνικοί 
προϋπολογισμοί και το πρόγραμμα SAFE, για να 
καλυφθεί το αμυντικό κενό της Ευρώπης. "Ήδη η 
Ελλάδα έχει ενεργοποιήσει την εθνική ρήτρα δι-
αφυγής. Θα έχουμε 500 εκατομμύρια πρόσθετες 
δαπάνες που δεν θα συνυπολογίζονται στους στό-

χους του ελλείμματος για τον επόμενο χρόνο και 
εξετάζουμε και τα λοιπά χρηματοδοτικά εργαλεία 
για να δούμε αν και με ποιον τρόπο ενδεχομένως 
μπορούμε να τα αξιοποιήσουμε. Είναι πολύ σημα-

ντικό ότι η Ευρώπη αντιλαμβάνεται πια ότι πρέπει 
να επενδύσει στην κοινή της άμυνα. Όμως, δεν 
φτάνει αυτό. Έχουμε πει πολλές φορές ότι θα 
χρειαστεί και ένα συμπληρωματικό πρόσθετο ευ-

ρωπαϊκό χρηματοδοτικό εργαλείο, να δανειστεί η 
Ευρώπη δηλαδή όπως το έκανε και στην περίπτω-

ση του Ταμείου Ανάκαμψης, προκειμένου να στη-

ρίξει κοινά έργα, τα οποία αφορούν την Ευρώπη 
αμυντικά, συνολικά", ανέφερε ο πρωθυπουργός, 
σε δηλώσεις του στα "Νέα". 

Ο ρόλος της Αθήνας στο ενεργειακό 
μέτωπο
Η παρουσία του κ. Μητσοτάκη στη πρωτεύουσα 
της Μολδαβίας και οι διευρυμένες συνομιλίες 
που είχε με την πολιτική ηγεσία της χώρας απο-

τέλεσαν αφορμή για την ανάδειξη του ρόλου, τον 
οποίο μπορεί να διαδραματίσει η Αθήνα ως πυλώ-

νας ασφάλειας στο ενεργειακό μέτωπο. Στο τετ α 
τετ με την πρόεδρο, Μάια Σάντου, ο πρωθυπουρ-

γός (πέρα από τη διεύρυνση της συνεργασίας σε 
τομείς όπως το εμπόριο και η οικονομία) στάθη-

κε στη συνδρομή της Ελλάδας στην ενεργειακή 
ασφάλεια της Μολδαβίας και ολόκληρης της Νο-

τιοανατολικής Ευρώπης, επισημαίνοντας πως η 
μεταφορά φυσικού αερίου από τη χώρα μας στη 
Μολδαβία και την Ουκρανία μέσω του Διαβαλκανι-
κού Αγωγού φυσικού αερίου είναι κομβική για την 

ενεργειακή ασφάλεια της ηπείρου και την επιτυχία 
του Κάθετου Διαδρόμου.
"Η Ελλάδα μπορεί να ενισχύσει την ενεργειακή 
ασφάλεια της Μολδαβίας μέσω του Νότιου Δι-
αδρόμου Φυσικού Αερίου και της Ρεβυθούσας, 
αλλά ιδίως μέσω της πλωτής μονάδας αποθήκευ-

σης και επαναεριοποίησης της Αλεξανδρούπολης, 
η οποία μας επιτρέπει, ως Ελλάδα, να είμαστε 
πάροχοι ενεργειακής ασφάλειας για όλους τους 
περιφερειακούς εταίρους μας. Και μιλήσαμε για 
το πώς μπορούμε να κάνουμε αυτόν τον αγωγό 
φυσικού αερίου να λειτουργεί απρόσκοπτα και να 
είναι ανταγωνιστικός από άποψη τιμών, κάτι που 
θα είναι σημαντικό για τη Μολδαβία, αλλά ειδικά 
και για την Ουκρανία", σημείωσε ο κ. Μητσοτάκης, 
ο οποίος δεν έχασε την ευκαιρία να μιλήσει και 
πάλι για τον πάντα υπαρκτό κίνδυνο του λαϊκι-
σμού και των εύκολων υποσχέσεων, που καραδο-

κεί στην Ευρώπη, με τις αναφορές του, πάντως, 
να έχουν…ηχώ και στο εσωτερικό ακροατήριο. 
"Οι μεταρρυθμίσεις που συνδέονται με το ευρω-

παϊκό εγχείρημα μπορεί μερικές φορές να είναι 
δύσκολες ή πολιτικά επώδυνες, αλλά αποδίδουν 
καρπούς μεσοπρόθεσμα και μακροπρόθεσμα.  
Επομένως, σε ένα περιβάλλον όπου οι λαϊκιστικές 
φωνές γίνονται όλο και πιο δυνατές, είναι σημα-

ντικό να τονίσουμε ότι η Ευρώπη και η ευρωπα-

ϊκή ολοκλήρωση παραμένουν φάρος σταθερότη-

τας. Κατά τη γνώμη μου, αυτή πρέπει να είναι η 
κατεύθυνση προς την οποία πρέπει να κινηθεί η 
Μολδαβία και τα οφέλη υπερτερούν κατά πολύ 
του όποιου βραχυπρόθεσμου κόστους. Και θεωρώ 
ότι είναι σημαντικό αυτό το μήνυμα να προέρχεται 
από μια χώρα που προσχώρησε νωρίς στην Ευρω-

παϊκή Ένωση. Και εμείς αντιμετωπίσαμε τις δικές 
μας δυσκολίες. Πριν από ακριβώς δέκα χρόνια, η 
Ελλάδα βρέθηκε στο χείλος μιας ολοκληρωτικής 
καταστροφής, όταν, λόγω των ανίκανων διαπραγ-

ματεύσεων της τότε κυβέρνησης, κινδυνεύσαμε 
να βγούμε από την ευρωζώνη. Αλλά αποφύγαμε 
τα χειρότερα και είμαστε ευγνώμονες για αυτό", 
ήταν το πρωθυπουργικό σήμα.  

Με νέα μηνύματα προς τους Ευρωπαίους εταίρους όσον αφορά στο μείζον μέτωπο της 
κοινής άμυνας και προτάσσοντας τον αναβαθμισμένο ρόλο της Ελλάδας σε γεωπολιτικό, 
γεωοικονομικό και ενεργειακό επίπεδο, ο πρωθυπουργός ολοκλήρωσε τη 48ωρη επίσκεψή 

του σε Οδησσό και Κισινάου. 

EΛΛαδα
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T
ο Συμβούλιο της Επικρατείας έβαλε τη σφρα-

γίδα του σε μια ιστορικής σημασίας μεταρρύθ-

μιση. Για δεκαετίες, η Ελλάδα έχανε ευκαιρίες 
να κάνει ένα ουσιαστικό και αυτονόητο βήμα 
προς την πρόοδο. Εξαιτίας της στείρας άρ-

νησης, των ιδεοληψιών και των κυβιστήσεων πολιτικών 
δυνάμεων, χιλιάδες φοιτητές και οικογένειες δεν στε-

ρήθηκαν απλώς μια δυνατότητα, αλλά ένα δικαίωμα», 
έγραψε σε ανάρτησή του ο Παύλος Μαρινάκης για την 
απόφαση του ΣτΕ για τα μη κρατικά, μη κερδοσκοπικά 
πανεπιστήμια.
«Πριν από έναν χρόνο, η Κυβέρνηση του Κυριάκου 
Μητσοτάκη έκανε, επί της θητείας του Κυριάκου 
Πιερρακάκη στο Υπουργείο Παιδείας, το πρώτο με-

γάλο και αποφασιστικό βήμα. Η Ελλάδα του 2025, 
όμως, όπως και η Ελλάδα της νέας δεκαετίας για την 

οποία μεθοδικά εργαζόμαστε, δεν έχει ως οδηγό τις 
παρωπίδες και τις ξεπερασμένες αντιλήψεις του 
παρελθόντος. Αντίθετα, έχει ως πυξίδα εκείνες τις 
πολιτικές που θα συνεχίζουν να ενδυναμώνουν την 
ισχυρή θέση που έχει κατακτήσει χάρη στις θυσίες 
του ελληνικού λαού, αλλά και τις μεταρρυθμίσεις με 
τις οποίες έχουμε ήδη αποκαταστήσει το διεθνές 
κύρος της χώρας», σημείωσε ο κυβερνητικός εκ-

πρόσωπος.
Και πρόσθεσε: «Για όλους εμάς που ζήσαμε τη μα-

κρά διαδρομή της διεκδίκησης από τα αμφιθέατρα 
των πανεπιστημίων μέχρι και τη νομοθέτηση αυτής 
της μεταρρύθμισης, η σημερινή ημέρα είναι μία ημέ-

ρα δικαίωσης, αλλά και ευθύνης για να συνεχίσουμε 
να δίνουμε με αληθινές πολιτικές απαντήσεις στις 
πραγματικές ανάγκες των πολιτών».

παύλος Μαρινάκης για απόφαση του ΣτΕ για 
τα ιδιωτικά πανεπιστήμια: 

«ημέρα δικαίωσης αλλά και ευθύνης η σημερινή»
«Το Συμβούλιο της Επικρατείας έβαλε τη σφραγίδα του σε μια ιστορικής σημασίας 

μεταρρύθμιση»

Σοφία ζαχαράκη για ΣτΕ και ιδωτικά πανεπιστήμια: 
Ανοίγει ο δρόμος για την υλοποίηση μιας ιστορικής εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης

«Η θεσμοθέτηση της δυνατότητας ίδρυσης και λειτουρ-

γίας παραρτημάτων διεθνών πανεπιστημίων στην Ελ-

λάδα αποτελεί ένα κομβικό βήμα για την ενίσχυση της 
ακαδημαϊκής πολυμορφίας και της ελευθερίας επιλογής 
στην τριτοβάθμια εκπαίδευση», ανέφερε η Υπουργός 
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Σοφία Ζαχα-

ράκη αναφορικά με την απόφαση του Συμβουλίου της 
Επικρατείας και πρόσθεσε ότι «ανοίγει τον δρόμο για 
την υλοποίηση μιας ιστορικής εκπαιδευτικής μεταρρύθ-

μισης».
Η κα. Ζαχαράκη επεσήμανε, επίσης: «Η Ελλάδα κάνει 
σήμερα ένα αποφασιστικό βήμα προς την εξωστρέφεια, 
επενδύοντας στη γνώση, στις συνεργασίες και στις προ-

οπτικές των νέων. Εντάσσεται ενεργά στο παγκόσμιο 
ακαδημαϊκό περιβάλλον και προσφέρει ουσιαστικούς 
λόγους αισιοδοξίας για το μέλλον».
Ακολουθεί ολόκληρη η δήλωση της Υπουργού Παιδείας, 
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού Σοφίας Ζαχαράκη ανα-

φορικά με την απόφαση του ΣτΕ:
«Η σημερινή ανακοίνωση της απόφασης της Ολομέλει-
ας του Συμβουλίου της Επικρατείας, με την οποία κρί-
θηκε συνταγματικός ο νόμος 5094/2024 για την ίδρυση 
και τη λειτουργία παραρτημάτων ξένων πανεπιστημίων 
στην Ελλάδα, ανοίγει τον δρόμο για την υλοποίηση μιας 
ιστορικής εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης.
Το Ανώτατο Διοικητικό Δικαστήριο επικύρωσε την αρτιό-

τητα του ν. 5094/2024, με τον οποίο δημιουργήσαμε για 
πρώτη φορά ένα αυστηρό θεσμικό πλαίσιο για τη λει-
τουργία μη κρατικών μη κερδοσκοπικών πανεπιστημίων 
σε εναρμόνιση με το ενωσιακό δίκαιο και τις σύγχρονες 
ακαδημαϊκές ανάγκες και με σεβασμό στη συνταγματική 
απαίτηση για υψηλού επιπέδου ανώτατη εκπαίδευση.
Η θεσμοθέτηση της δυνατότητας ίδρυσης και λειτουργί-
ας παραρτημάτων διεθνών πανεπιστημίων στην Ελλάδα 
αποτελεί ένα κομβικό βήμα για την ενίσχυση της ακαδη-

μαϊκής πολυμορφίας και της ελευθερίας επιλογής στην 
τριτοβάθμια εκπαίδευση. Δημιουργείται πλέον ένας 
ανοιχτός, δυναμικός και εξωστρεφής εκπαιδευτικός 
χάρτης, στον οποίο συνυπάρχουν, με όρους διαφάνειας 
και ποιότητας, τα δημόσια πανεπιστήμια με αναγνωρι-
σμένα ιδρύματα του εξωτερικού.

Ήδη, δώδεκα καταξιωμένα πανεπιστήμια από το εξωτε-

ρικό ετοιμάζονται να ξεκινήσουν τη λειτουργία τους στη 
χώρα μας από το νέο ακαδημαϊκό έτος, προσφέροντας 
προγράμματα σπουδών υψηλής ποιότητας, με έμφαση 
στην καινοτομία και τη σύνδεση με την αγορά εργασί-
ας. Η έλευσή τους ενισχύει τη διεθνοποίηση της ελληνι-
κής εκπαίδευσης και καθιστά την Ελλάδα περιφερειακό 
κόμβο γνώσης και προοπτικών.
Τα δημόσια πανεπιστήμια, τα οποία έχουν ενισχυθεί ου-

σιαστικά τα τελευταία χρόνια σε θεσμικό, χρηματοδοτι-
κό και οργανωτικό επίπεδο, καλούνται να συνυπάρξουν 
με τα νέα ιδρύματα σε ένα υγιές πλαίσιο ακαδημαϊκού 
ανταγωνισμού. Ο στόχος είναι κοινός: η συνολική ανα-

βάθμιση της ανώτατης εκπαίδευσης και η προσφορά 
περισσότερων και καλύτερων επιλογών στους φοιτητές.
Πέρα από τον εκπαιδευτικό του χαρακτήρα, το νέο πλαί-
σιο λειτουργεί και ως καταλύτης για την οικονομική ανά-

πτυξη και την ενίσχυση του ανθρώπινου κεφαλαίου της 
χώρας. Δημιουργεί τις προϋποθέσεις για την επιστροφή 

Ελλήνων φοιτητών και επιστημόνων, ανακόπτει το φαι-
νόμενο της φυγής ταλέντου και ενισχύει την κοινωνική 
συνοχή. Παράλληλα, αναμένεται να ενισχύσει άμεσα 
την ελληνική οικονομία μέσω των επενδύσεων στην εκ-

παίδευση και την έρευνα, την αύξηση του φοιτητικού 
πληθυσμού, τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας και 
τη δραστηριοποίηση επιμέρους κλάδων, όπως η αγορά 
ακινήτων και ο εκπαιδευτικός τουρισμός.
Η Κυβέρνηση παραμένει σταθερά προσηλωμένη στη δι-
ασφάλιση της ποιότητας των σπουδών, μέσω ισχυρών 
μηχανισμών αξιολόγησης και θεσμικής εποπτείας, με 
γνώμονα το δημόσιο συμφέρον και τη μακροπρόθεσμη 
αναβάθμιση της χώρας στον διεθνή εκπαιδευτικό χάρ-

τη.
Η Ελλάδα κάνει σήμερα ένα αποφασιστικό βήμα προς 
την εξωστρέφεια, επενδύοντας στη γνώση, στις συνερ-

γασίες και στις προοπτικές των νέων. Εντάσσεται ενερ-

γά στο παγκόσμιο ακαδημαϊκό περιβάλλον και προσφέ-

ρει ουσιαστικούς λόγους αισιοδοξίας για το μέλλον».
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Χρυσοχοΐδης: 

«ΥψιΣΤη προΤΕρΑιοΤηΤΑ η ΕνιΣΧΥΣη 
ΤηΣ προΣΤΑΣιΑΣ Των ΕξωΤΕριΚων 

ΕΥρωπΑϊΚων ΣΥνορων»
«Η Ελλάδα παραμένει σταθερά προσηλωμένη στη συλλογική ευρωπαϊκή προσπάθεια για την 
ενίσχυση της δημόσιας ασφάλειας», σημείωσε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη, Μιχάλης 

Χρυσοχοΐδης.

Ο 
Ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη, Μι-
χάλης Χρυσοχοΐδης, κατά την παρέμβασή 
του στο Συμβούλιο Υπουργών Δικαιοσύνης 
και Εσωτερικών Υποθέσεων, που πραγ-

ματοποιείται σήμερα στο Λουξεμβούργο, 
ανέφερε χαρακτηριστικά πως «η Ελλάδα παραμένει 
σταθερά προσηλωμένη στη συλλογική ευρωπαϊκή προ-

σπάθεια για την ενίσχυση της δημόσιας ασφάλειας και 
την αποτελεσματική επιβολή του νόμου, μέσα από τον 
σεβασμό στο κράτος δικαίου και την επένδυση στη γνώ-

ση, τη διακρατική συνεργασία και την τεχνολογική πρό-

οδο μέσω της εφαρμογής της διαλειτουργικότητας»
Στο επίκεντρο των συζητήσεων των Ευρωπαίων 
υπουργών βρέθηκαν, μεταξύ άλλων, θέματα εσωτε-

ρικών υποθέσεων και μετανάστευσης, η κατάσταση 
Σένγκεν, η ευρωπαϊκή στρατηγική εσωτερικής ασφά-

λειας, αλλά και η προστασία των εκτοπισθέντων από 
την Ουκρανία.
Παράλληλα, όπως τονίζεται στη σχετική ανακοίνωση, 
ο κ. Χρυσοχοΐδης σημείωσε πως η Ελλάδα υποστηρί-
ζει τη συστηματική ενίσχυση της συνεργασίας της ΕΕ 
με τις αρχές της Ουκρανίας και της Μολδαβίας, ιδίως 
στον τομέα του οργανωμένου εγκλήματος. Σημείωσε 

δε, πως η δημιουργία κοινών ομάδων έρευνας και δρά-

σης, υπό την αιγίδα της EUROPOL, η ανταλλαγή πλη-

ροφοριών και η συνεκπαίδευση προσωπικού συνιστούν 
προτεραιότητες.
Στην παρέμβασή του ο υπουργός Προστασίας του 
Πολίτη, έδωσε, επίσης, έμφαση στη διατομεακή συ-

νεργασία, καθώς και στην ανάγκη ενσωμάτωσης της 
εσωτερικής ασφάλειας στο ευρύτερο πλαίσιο της 
εξωτερικής δράσης της Ένωσης, σημειώνοντας πως 
«για κράτη πρώτης γραμμής, όπως η Ελλάδα, η ενί-
σχυση της προστασίας των εξωτερικών συνόρων, η 
καταπολέμηση των δικτύων διακίνησης, και η διαχεί-
ριση των υβριδικών απειλών, είναι προτεραιότητες 
που αντικατοπτρίζονται εύστοχα στη στρατηγική». 
Υπογράμμισε δε την ανάγκη ενίσχυσης της προστα-

σίας των εξωτερικών συνόρων, της καταπολέμησης 
του οργανωμένου εγκλήματος μέσω ενίσχυσης της 
ανταλλαγής πληροφοριών και χρήσης προηγμένων 
ψηφιακών εργαλείων, της προστασίας των κρίσιμων 
υποδομών από κυβερνοεπιθέσεις και τεχνολογικές 
απειλές, της ενίσχυσης της επιχειρησιακής ετοιμό-

τητας και της πρόληψης της ριζοσπαστικοποίησης, 
ιδίως μεταξύ των νέων.Επιπλέον, έκανε λόγο για τη 

σημασία της διασυνοριακής συνεργασίας και της 
ανταλλαγής, τόσο πληροφοριών, όσο και τεχνογνω-

σίας.

«Η Ελλάδα προσηλωμένη στην κοινή 
ευρωπαϊκή προσπάθεια για μια ασφαλέστερη 
Ένωση»
«Η Ελλάδα παραμένει προσηλωμένη στην κοινή ευ-

ρωπαϊκή προσπάθεια για μια ασφαλέστερη και πιο 
ανθεκτική Ένωση. Η επιτυχία της θα εξαρτηθεί από 
τη συνέπεια, τη συνεργασία και την αποτελεσματική 
εφαρμογή των μέτρων που προβλέπει», τόνισε.
Σχετικά με το θέμα των επιστροφών, ο υπουργός 
Προστασίας του Πολίτη είπε πως αποτελεί προτε-

ραιότητα η ενίσχυση της κοινής προσέγγισης στην 
πολιτική επανεισδοχής, ενώ σε ό,τι αφορά στην 
κατάσταση Σένγκεν υπογράμμισε την αταλάντευτη 
προσήλωση της Ελλάδας στην εφαρμογή του Κε-

κτημένου του Σένγκεν, αναγνωρίζοντας ότι η ασφά-

λεια στα εξωτερικά σύνορα αποτελεί απαραίτητη 
προϋπόθεση για την ελεύθερη κυκλοφορία στο εσω-

τερικό.
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Γεραπετρίτης: 
Ενεργοποιήθηκε η Μονάδα διαχείρισης Κρίσεων του ΥπΕξ 

λόγω των εξελίξεων στη Μέση Ανατολή
 Η Μονάδα Διαχείρισης Κρίσεων ενεργοποιήθηκε από 
το ΥΠΕΞ έτσι ώστε να μπορέσει να διασφαλιστεί η 
ασφάλεια των Ελλήνων πολιτών στο Ισραήλ, στο Ιράν 
και στην ευρύτερη περιοχή. Ο υπουργός Εξωτερικών 
Γιώργος Γεραπετρίτης ανακοίνωσε ότι το ΥΠΕΞ ενερ-

γοποίησε τη Μονάδα Διαχείρισης Κρίσεων, μετά τις τε-

λευταίες καταιγιστικές εξελίξεις στη Μέση Ανατολή. Η 
Μονάδα Διαχείρισης Κρίσεων ενεργοποιήθηκε από το 
ΥΠΕΞ έτσι ώστε να μπορέσει να διασφαλιστεί η ασφά-

λεια των Ελλήνων πολιτών στο Ισραήλ, στο Ιράν και 
στην ευρύτερη περιοχή, όπως είπε ο ίδιος.
Γεραπετρίτης: Έχουν δοθεί πολύ συγκεκριμένες 
οδηγίες στις πρεσβείες μας στην ευρύτερη περιο-

χή. Σημείωσε πως έχουν δοθεί πολύ συγκεκριμένες 
οδηγίες στις πρεσβείες μας στην ευρύτερη περιο-

χή. Στο Ισραήλ βρίσκονται περίπου 4.500 Έλληνες 
ή ελληνικής καταγωγής και μέλη οικογενειών τους. 
Έχουν δοθεί τηλέφωνα επικοινωνίας έτσι ώστε να 
υπάρχει άμεση επικοινωνία με την πρεσβεία μας στο 
Τελ Αβίβ και το προξενείο στην Ιερουσαλήμ. Οι Έλ-

ληνες της Τεχεράνης που υπολογίζονται σε 50 με 
70 άτομα. «Γίνεται μια τεράστια προσπάθεια. Εάν 
απαιτηθεί θα υπάρξει και σχέδιο εκκένωσης. Ήδη 
το σχέδιο εκκένωσης υπάρχει και εφόσον απαιτηθεί 
θα ενεργοποιηθεί», τόνισε και πρόσθεσε: «Ζητούμε-

νο είναι να υπάρξει ψυχραιμία, να μην υπάρξει πε-

ραιτέρω κλιμάκωση». Όπως επεσήμανε, η επίθεση 
του Ισραήλ στο Ιράν «ήταν μια σημαντική κλιμάκωση 

και μάλιστα εν μέσω διαπραγματεύσεων, οι οποίες 
γίνονταν μεταξύ του Ιράν και των Ηνωμένων Πολι-
τειών για τη διαχείριση του πυρηνικού οπλοστασί-
ου του Ιράν», το οποίο «αποτελεί εν δυνάμει έναν 
αποσταθεροποιητικό παράγοντα στην περιοχή». 
Επίσης, είπε ότι αναμένουμε τα αντίποινα εκ μέρους 
του Ιράν υπογραμμίζοντας πως πρέπει να υπάρχει 
μια μεγάλη κινητοποίηση και σε αυτό θα συμβάλει 
και η Ελλάδα, ως εκλεγμένο μέλος του Συμβουλίου 
Ασφαλείας. «Ήδη εγώ έχω ξεκινήσει τις επικοινωνί-
ες με τους συμμάχους μας στην ευρύτερη περιοχή, 
οι οποίοι και εκείνοι βρίσκονται σε μία κατάσταση 
μεγάλης επαγρύπνησης», ανέφερε και συμπλήρωσε: 
«Απαιτείται μια μεγάλη συμμαχία, έτσι ώστε να μπο-

ρέσουμε να αποφύγουμε την περαιτέρω κλιμάκωση. 
Αυτήν την ώρα επικρατεί πολύ μεγάλη ανησυχία για 
τις εξελίξεις στην περιοχή. Αποτελεί ένα εν δυνάμει 
ναρκοπέδιο και καλό είναι να μπορέσουμε όλοι μαζί, 
και πολυμερώς, μέσω διεθνών οργανισμών, και οι 
χώρες οι οποίες ασκούν ουσιαστική επιρροή να μπο-

ρέσουν να περιορίσουν τη ζημιά». Σημείωσε, ακόμη, 
πως «οι ΗΠΑ καταβάλλουν μία σημαντική προσπά-

θεια έτσι ώστε να ελεγχθεί η κατάσταση στην ευ-

ρύτερη περιοχή και ιδίως σε ό,τι αφορά χώρες που 
αποτελούν, είναι αλήθεια, έναν σημαντικό παράγο-

ντα αποσταθεροποίησης, όπως είναι το Ιράν. Ο ρό-

λος των ΗΠΑ πρέπει να είναι ενεργός, αλλά για την 
ώρα δεν φαίνεται η οποιαδήποτε εμπλοκή».

 Μ. Βορίδης: 
Χωρίς αποτελεσματικό σύστημα επιστροφών, δεν μπορείς 

να έχεις καθόλου μεταναστευτική πολιτική
Με αφορμή το νέο νομοσχέδιο για το μεταναστευτικό που παρουσίασε στο υπουργικό 

συμβούλιο, μίλησε ο υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου, Μάκης Βορίδης.

Ό
πως και υπογράμμισε αρχικά ο κ. Βο-

ρίδης στο Πρώτο Πρόγραμμα 91,6 «η 
μετανάστευση και η μεταναστευτική 
πολιτική πάντοτε είναι ένα θέμα που 
επειδή έχει, ας το πω, βαριές ιδεολο-

γικές συζητήσεις και πολλά αξιακά προαπαιτούμενα, 
είναι πάντα μια πολύ έντονη και φορτισμένη συζήτη-

ση. Τώρα όσο για το που βρισκόμαστε στην Ευρώπη 
πια, η Ευρώπη έχει δώσει σήμερα μία προτεραιότη-

τα. Συζητάει. Υπάρχει μια πρόταση της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής με την οποία προσπαθεί να φέρει έναν 
κανονισμό για ένα ευρωπαϊκό σύστημα επιστροφών 
(…). Και χωρίς ένα αποτελεσματικό σύστημα επι-
στροφών, στην ουσία δεν μπορείς να έχεις καθόλου 
μεταναστευτική πολιτική».
Και πρόσθεσε «Αν δεν μπορείς να επιστρέψεις στην 
πατρίδα του τον παράνομο μετανάστη- και μπορεί το 
πατρίδα του να είναι τόπος καταγωγής, αλλά ίσως 
εδώ υπάρχει ήδη ένα ζήτημα διεύρυνσης του ορι-
σμού του που μπορεί να τον επιστρέψεις: πχ Μπο-

ρεί να είναι η χώρα από την οποία ήλθε, μπορεί να 
είναι η χώρα που είχε την τελευταία συνήθη διαμονή 
του, μπορεί να είναι η χώρα η οποία έχει οικονομι-
κά συμφέροντα, μπορεί να είναι η χώρα στην οποία 
έχει άλλους ισχυρούς δεσμούς και αυτό ήδη είναι 
κάτι το οποίο προστίθεται στους κανονισμούς αλλά 
και στη νομοθεσία που φέρνω. Δηλαδή, οι χώρες 
επιστροφής, τα σημεία επιστροφής διευρύνονται, 
για να καταστήσουν περισσότερες τις δυνατότητές 
της επιστροφής. Αλλά αν όμως, δεν μπορούμε να 
τους γυρίσουμε πουθενά, τότε αντιλαμβάνεστε ότι 
τελικώς, αν όλοι οι παράνομοι μένουν, έχουμε ένα 
ολόκληρο, πολύ εξελιγμένο και απαιτητικό και υπερ 
ψαγμένο νομικά σύστημα παροχής ασύλου, για να 

μπορέσουμε να χορηγούμε προστασία στους πρό-

σφυγες και σε αυτούς που πραγματικά είναι πρό-

σφυγες και πραγματικά το δικαιούνται (…)».
Αναφερόμενος έπειτα, στο θέμα του ασύλου και τι 
ακριβώς είναι αυτό που αλλάζει, ο κ. Βορίδης τόνι-
σε «Εγώ δεν παρεμβαίνω στο άσυλο αυτή τη στιγμή. 
Εγώ παρεμβαίνω σε μία οδηγία, η οποία υπάρχει και 
στην πραγματικότητα εδώ ενσωματώνω, αυστηρο-

ποιώ σε σημεία που σας είπα: χρόνος της διοικητι-
κής κράτησης, λόγοι επιβολής της διοικητικής κρά-

τησης, τόποι, σημεία επαναπροωθήσεως-σε αυτή 
την κατεύθυνση, αυστηροποιείται συν το ποινικό και 
στο μόνο σημείο στο οποίο παρεμβαίνω στα άσυλα 
είναι στα λεγόμενα επανειλημμένα μεταγενέστερα 
άσυλα (…)».
Μεταξύ άλλων επισήμανε «Το πρόβλημα που έχου-

με να θεραπεύσουμε είναι το εξής: Ότι στην πραγ-

ματικότητα, αφού τελειώσουμε με τα άσυλα, αφού 
τελειώσει η διοικητική διαδικασία, αφού έρθει μέσα, 

κάνει το αίτημα ασύλου, απορριφθεί το αίτημα ασύ-

λου, κάνει την ενδικοφανή του προσφυγή, πάμε στη 
Δευτεροβάθμια Επιτροπή Προσφυγών, απορριφθεί 
και εκεί το αίτημα ασύλου, πάει στο Διοικητικό Δι-
καστήριο, κάνει προσφυγή κατά της αποφάσεως 
προσφυγών, ζητήσει προσωρινή δικαστική προστα-

σία, απορριφθεί το αίτημα δικαστικής προστασίας. 
Και αφού γίνουν όλα αυτά, έρχεται η ώρα να τον 
επιστρέψω. Στέλνεις τα χαρτιά του στην πρεσβεία, 
διότι για να γίνει αναγκαστική απομάκρυνση πρέπει 
να μπει ο άνθρωπος σε ένα αεροπλάνο με δύο συνο-

δούς και να τον πάρουμε, να τον πάμε στην πατρίδα 
του, ή στον τόπο επιστροφής. Αυτό όμως, προϋπο-

θέτει μία συνεννόηση με το άλλο κράτος (…). Εκείνο 
λοιπόν, που θεραπεύω εγώ για να πάμε και στο τι κά-

νει ο νόμος, εγώ του λέω, κοίταξε άνθρωπέ μου, εδώ 
παράνομα δεν μπορείς να μένεις. Αυτό είναι ποινικό 
αδίκημα. Επομένως, αν θέλεις να μείνεις παράνομα, 
θα μείνεις μέσα στη φυλακή, δεν θα μείνεις παράνο-

μα έξω. Όμως, σου δίνω την εξής δυνατότητα: να σε 
πάρω να σε πάω στο δικαστήριο, επαυξάνω το ποι-
νικό όριο από δύο είναι σήμερα τρεις μήνες, το πάω 
στα δύο χρόνια με πέντε χρόνια και λέω ότι αυτή η 
ποινή ούτε αναστέλλεται ούτε μετατρέπεται. Η ποι-
νή σου αυτή θα ανασταλεί εάν ίσως θυμηθείς, πού 
είναι η ταυτότητά σου και το διαβατήριό σου, για το 
ποια είναι η πραγματική χώρα καταγωγής σου και 
εγώ θα σου έχω ένα εισιτήριο στη διάθεσή σου και 
μόλις πάρεις το εισιτήριο για να πας στην πατρίδα 
σου ή σε όποια χώρα θέλεις με μία εμπορική πτή-

ση, όχι στα πλαίσια αναγκαστικής, πάρε το εισιτήριό 
σου και θα σου στείλω την εκτέλεση της ποινής σου. 
Φύγε από τη χώρα και αναστέλλεται η εκτέλεση της 
ποινής σου».



Κυριακή 11Μαΐου  2025

6
 www.atticatimes.gr

εΘΝιΚα ΘεμαΤα & ΑΜΥνΑ
οι σημαντικές γεωπολιτικές νίκες του 

Ερντογάν ενάντια στη συμμαχία Ελλάδας-
ισραήλ-Γαλλίας-ινδίας

E
ίναι αλήθεια ότι τους τελευταίους μήνες 
ο Ερντογάν καταγράφει στο ενεργητικό 
του σημαντικές γεωπολιτικές νίκες, οι 
οποίες ανησυχούν την Ελλάδα, αφού 
έχουν  άμεσο αντίκτυπο στις  σχέσεις 

μας με την Τουρκία.

Οι γεωπολιτικές νίκες του Ερντογάν 
Η αποδοχή από το  PKK  της κατάπαυσης του πυ-

ρός με την Τουρκία, μετά το διάγγελμα προς τούτο 
του ιστορικού ηγέτη του Οτσαλάν, έχει ιδιαίτερα 
βαρύνουσα πολιτικοστρατιωτική σημασία για τις 
Ελληνοτουρκικές σχέσεις, αφού αφενός η Τουρ-

κία κλείνει μια ανοιχτή πληγή στο εσωτερικό της 
τα τελευταία 40 χρόνια, αφετέρου σημαίνει την 
αποδέσμευση από περιοχές του Β. Ιράκ και της Β. 
Συρίας εμπειροπόλεμων δυνάμεων του τουρκικου 
στρατού, οι οποίες θα μπορούν πλέον να χρησιμο-

ποιηθούν εναντίον της Ελλάδας.
Δεύτερη σημαντική γεωπολιτική νίκη του Ερντο-

γάν είναι η αποδοχή από τον Τράμπ της αυξημέ-

νης επιρροής της Τουρκίας στη Συρία και η νομι-
μοποίηση του Αλ Τζολάνι από τις ΗΠΑ, ως αναγνω-

ρισμένου από αυτές ηγέτη της πολύπαθης χώρας.
Ουσιαστικά ο Αμερικανός Πρόεδρος έδωσε το 
πράσινο φως για τον εκτουρκισμό της Συρίας, 
παρά την σφοδρή αντίδραση του Ισραήλ προς 
τούτο.
Για την Ελλάδα η νίκη αυτή του Ερντογάν έχει βα-

ρύνουσα σημασία, αφού η Τουρκία προτίθεται να 
αποκτήσει αεροναυτικές βάσεις στη Συρία μελλο-

ντικά, ανοίγοντας μια νέα κατεύθυνση επιθέσεως 
εναντίον Κύπρου και Κρήτης, σε περίπτωση στρα-

τιωτικής σύρραξης μαζί μας.
Επίσης ο Τούρκος Πρόεδρος έχει καταφέρει ένα-

ντι γενναίων παρασκηνιακών ανταλλαγμάτων, να 
μετατρέψει  τον Στρατηγό Χαφτάρ από πολέμιο 
του παράνομου τουρκολιβυκού μνημονίου σε 
ένθερμο υποστηρικτή αυτού. Τέλος ο Ερντογάν 
ρίχνοντας το "τυράκι" στον Σίσι , της υποστήριξης  
πλήρους ένταξης της Αιγύπτου στο ΝΑΤΟ, προ-

σβλέπει στην αλλαγή στάσης της στο παράνομο 
τουρκολιβυκό μνημόνιο , στοχεύοντας στην υπο-

γραφή οριοθέτησης των ΑΟΖ  Αιγύπτου-Τουρ-

κίας , ανατολικότερα του 28ου μεσημβρινού , 
κλέβοντας έτσι όλη την Ελληνική ΑΟΖ ανατολικό-

τερα Κρήτης-Κάσου-Καρπάθου-Ρόδου.Egyptian 
cotton
Σε τέτοια περίπτωση το πλήγμα θα είναι οδυνη-

ρό για Ελλάδα-Κύπρο, αφού οι ΑΟΖ τους δεν θα 
συνορεύουν , αφού θα παρεμβάλλεται η Τουρική, 
με την συνέχεια να γίνεται οδυνητότερη, αφού  οι 
Τούρκοι θα απαιτήσουν , έχοντας μάλιστα προ-

γενέστερο δεδομένο, τον διαμελισμό της υφαλο-

κρηπίδας μας στο Αιγαίο, ανατολικότερα του 25ου 
μεσημβρινού.
Με αυτόν τον τρόπο ο Ερντογάν θέλει να βάλει τα 
θεμέλια για την κατάκτηση των νησιών μας σε επό
μενο χρόνο.

Γαλλία- Ινδία-Ισραήλ στηρίζουν την Ελλάδα
Όαση αισιοδοξίας αποτελούν πλέον για την 
χώρα μας οι Γαλλία- Ινδία-Ισραήλ, οι οποίες 
στηρίζουν τις θέσεις μας για την ΑΟΖ μας, ενώ 
παράλληλα έχουν από κακές έως χείριστες σχέ-

σεις με την Τουρκία. Προσφατα με δηλώσεις 
του ο Μακρόν αναφέρθηκε υποστηρικτικά για 
Ελλάδα-Κύπρο στο ζήτημα των ΑΟΖ τους, που 
επιβουλεύεται η Τουρκία.
Από την πλευρά της η Ελλάδα προωθεί  την εξω-

τερική πολιτική της στη ΝΑ Μεσόγειο και το Αιγαίο 
με τρία έργα, όπως είναι η ηλεκτρική διασύνδεση 
με την Κύπρο και στη συνέχεια με την ΕΕ, ο θα-

λάσσιος χωροταξικός σχεδιασμός  και τα θαλάσ-

σια πάρκα .
Στο θέμα των θαλασσίων πάρκων η Ελλάδα θα 
ακολουθήσει παρεμφερή τακτική με την οριοθέτη-

ση της ΑΟΖ της, ξεκινώντας σύντομα την θέσπισή 
τους  από τα Δυτικά-Ιόνιο και στη συνέχεια στις 
Κυκλάδες και στη συνέχεια θα επεκταθει στα ανα-

τολικά, όπου αναμένουμε την σφοδρή αντίδραση 
της Τουρκίας, αφού σε κάποια από αυτά θα πε-

ριλαμβάνονται βράχοι-νησίδες-βραχονησίδες την 
κυριότητα των οποπιων αμφισβητεί η Τουρκία. 
Επίσης Ινδία και Ισραήλ στηρίζουν Ελλάδα και Κύ-

προ, με το Νέο Δελχί να έχει διάθεση να εκδικηθεί 
την Τουρκία για την ακρεφνώς υποστηρικτική της 
στάση προς το Πακιστάν , στον ολιγοήμερο  μετα-

ξύ τους πρόσφατο πόλεμο.
Αυτό είναι κάτι που θα πρέπει να εκμεταλλευ-

θεί η Ελλάδα, φέρνοντας τον Ινδικό στόλο για 
ασκήσεις στο Αιγαίο και την ΝΑ Μεσόγειο , επι-
διώκοντας παράλληλα την απόκτηση Ινδικών 
πυραύλων BRAHMOS τους οποίους να εγκατα-

στήσει στα αβύθιστα αεροπλανοφόρα, τα νησιά 
μας, με αποτέλεσμα την δημιουργία άρνησης 
θαλάσσιας πρόσβασης για τον Τουρκικό στόλο 
σε μεγάλα θαλάσσια τμήματα του Αιγαίου, σε 
συνδυασμό με τον Ελληνικό στόλο.
Τέλος μια τολμηρή αλλά άκρως σημαντική κίνηση, 
ματ, για τα Ελληνοτουρκικά, θα ήταν η παραχώρη-

ση-δημιουργία Ινδικής αεροναυτικής βάσης στο 
Αιγαίο από την χώρας μας, κάτι που εκτιμούμε θα 
το ήθελε πάρα πολύ το Νέο δελχί και ο Μόντι προ-

σωπικά. 

 Μια τολμηρή αλλά άκρως σημαντική κίνηση, ματ, για τα Ελληνοτουρκικά, θα ήταν η 
παραχώρηση-δημιουργία Ινδικής αεροναυτικής βάσης στο Αιγαίο από την χώρας μας, 

κάτι που εκτιμούμε θα το ήθελε πάρα πολύ το Νέο δελχί και ο Μόντι προσωπικά. 
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Στην Άγκυρα για τη Θετική Ατζέντα ο Τάσος Χατζηβασιλείου 
Συναντήθηκε με τον Μποζάι, τι συζήτησαν

Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε σε θετικό κλίμα και οι δύο πλευρές επανέλαβαν την κοινή δέσμευσή 
τους να διερευνήσουν περαιτέρω τομείς διμερούς και διεθνούς εμπορικής και οικονομικής 

συνεργασίας

O
Υφυπουργός Εξωτερικών, αρμόδιος για την 
Οικονομική Διπλωματία και Εξωστρέφεια, κ. Τά-

σος Χατζηβασιλείου, και ο Υφυπουργός Εξω-

τερικών της Τουρκικής Δημοκρατίας, Πρέσβυς 
Mehmet Kemal Bozay, πραγματοποίησαν την 

8η συνάντηση για την προώθηση της «Θετικής Ατζέντας», 
στην Άγκυρα, στις 13 Ιουνίου 2025.
Οι δύο Υφυπουργοί συζήτησαν θέματα προώθησης της δι-
μερούς οικονομικής συνεργασίας, τα οποία έχουν περιλη-

φθεί στις θεματικές της «Θετικής Ατζέντας» και αφορούν 
τα πεδία της οικονομίας, του εμπορίου, του τουρισμού, των 
μεταφορών, της υγείας, της κοινωνικής ασφάλισης, καθώς 
και της έρευνας και τεχνολογίας, ενόψει της προετοιμασίας 
του 6ου Ανώτατου Συμβουλίου Συνεργασίας, το οποίο προ-

γραμματίζεται να διεξαχθεί στην Τουρκία.
Στην Άγκυρα για τη Θετική Ατζέντα ο Τάσος Χατζηβασιλείου 
- Συναντήθηκε με τον Μποζάι, τι συζήτησαν
Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε σε θετικό κλίμα και οι δύο 
πλευρές επανέλαβαν την κοινή δέσμευσή τους να διερευ-

νήσουν περαιτέρω τομείς διμερούς και διεθνούς εμπορικής 
και οικονομικής συνεργασίας.

η Τουρκία «ανησυχεί» για τα θαλάσσια πάρκα — «παρακολουθεί στενά» την Ελλάδα και 
ετοιμάζει… αντίμετρα

 Σύμφωνα με το τουρκικό πρακτορείο, η Άγκυρα 
δίνει ιδιαίτερη προσοχή στο κατά πόσον τα καθορι-
σμένα θαλάσσια πάρκα θα έχουν επιπτώσεις στις 
μακροχρόνιες και αλληλένδετες διαφορές στο Αι-
γαίο Η Τουρκία παρακολουθεί στενά την επικείμε-

νη ανακοίνωση της Ελλάδας, η οποία αναμένεται 
μέχρι το τέλος του μήνα, σχετικά με τη δημιουργία 
θαλάσσιων προστατευόμενων περιοχών στο Ιόνιο 
και το Αιγαίο Πέλαγος, ενώ παράλληλα επιταχύνει 
τις δικές της σχετικές προσπάθειες, ανέφερε το 
τουρκικό κρατικό πρακτορείο Anadolu, επικαλού-

μενο πηγές.
Σύμφωνα με το τουρκικό πρακτορείο, η Άγκυρα δί-
νει ιδιαίτερη προσοχή στο κατά πόσον τα καθορι-
σμένα θαλάσσια πάρκα θα έχουν επιπτώσεις στις 
μακροχρόνιες και αλληλένδετες διαφορές στο Αι-
γαίο.

«Πιθανά αντίμετρα» από την Άγκυρα
Την ίδια ώρα, η Άγκυρα «εξετάζει πιθανά αντίμετρα 
κατά τυχόν μονομερών βημάτων που ενδέχεται να 
λάβει η Ελλάδα», αναφέρει το δημοσίευμα, με την 
«Τουρκία να αξιολογεί επίσης τη δημιουργία διαφό-

ρων ζωνών διατήρησης και άλλων πιθανών μέτρων 
προστασίας του περιβάλλοντος σε όλες τις θαλάσ-

σιες περιοχές της — συμπεριλαμβανομένου του Αι-
γαίου, της Μεσογείου, της Μαύρης Θάλασσας και 
της Θάλασσας του Μαρμαρά», αναφέρει η έκθεση. 
Η Τουρκία υπέγραψε τη Συμφωνία για τη Διατήρηση 
και τη Βιώσιμη Χρήση της Θαλάσσιας Βιοποικιλότη-

τας σε Περιοχές Πέρα από την Εθνική Δικαιοδοσία 
(Συμφωνία BBNJ) κατά τη διάρκεια της 79ης συνό-

δου της Γενικής Συνέλευσης των Ηνωμένων Εθνών 
τον Σεπτέμβριο του 2024. Η εγχώρια διαδικασία επι-
κύρωσης της συμφωνίας βρίσκεται σε εξέλιξη.
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Σ
Σε μια βαρυσήμαντη δήλωση προέβη ο 
Υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας σε συνέ-

δριο για την ευρωπαϊκή άμυνα και τον ρόλο 
της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας, στο 
συνέδριο «Ελλάδα 2025-2030».

Ο ίδιος ανέφερε μεταξύ άλλων :”Η πρώτη μεγάλη 
επιτυχία ήταν η υλοποίησή του στη συζήτηση για την 
αγορά μίας τέταρτης φρεγάτας Belharra, η οποία 
θα προστεθεί στις άλλες τρεις. Ανοίγω παρένθεση, 
μίας φρεγάτας η οποία όπως και οι δυο προηγούμε-

νες, όχι οι τρεις προηγούμενες, θα φέρει στρατηγικά 
όπλα. Δηλαδή πυραύλους τύπου Κρουζ, τη νέα γενιά 
του SCALP Naval. Είναι και αυτό στοιχείο της νέας 
αντιμετώπισης”.
Αμήν και πότε να δούμε να υλοποιείται αυτή η αγορά 
με πυραύλους που θα προκαλέσουν αλλαγή των 
επιχειρησιακών σχεδίων του τουρκικού Πολεμικού 
Ναυτικού, ειδικά στο Αιγαίο.
Θα ήταν ευχής έργο να δούμε πυραύλους τύπου 
Κρουζ  SCALP NAVAL των 1000 χλμ, στο οπλοστά-

σιο Τριών ελληνικών Φρεγατών, με τους οποίους 
το ελληνικό Πολεμικό Ναυτικό θα αλλάξει δόγμα 
σε Αιγαίο και Ανατολική Μεσόγειο. Σε συνδυασμό 
με την έγκριση των ΗΠΑ , αγοράς από την Ελλάδα 
πυραύλων JASSM σε ελληνικά F-16V, οι Τούρκοι θα 
απολέσουν πάρα πολλά από αυτά που θεωρούσαν 
ως δεδομένα, και με τις κινητές συστοιχίες πυραύ-

λων BORA-ATMACA-TAYFUN.     
Ο λόγος είναι ότι η τουρκική πολιτική που θυμίζει 
έντονα Οθωμανική αυτοκρατορία, οι απειλές στο 
Ισραήλ και την Ανατολική Μεσόγειο, έδωσαν το 
πράσινο φως στην Ελλάδα, να αποκτήσει στρατηγικά 
όπλα με τα οποία κάθε τουρκική προσπάθεια αμφι-
σβήτησης στο Αιγαίο, θα έχει μια τρομερή απάντη-

ση για την Τουρκία. Αυτό μεταφράζεται σε κλείδωμα 
στόχων υψηλής αξίας στα βάθη της Μικράς Ασίας ( 

φράγματα, αεροπορικές βάσεις, κά) στα σκοπευτικά 
των πιλότων μας που θα διαθέτουν πλέον πυραύλους 
JASSM ( έχουμε ήδη SCALP-EG στα MIRAGE 2000-
5), και σε αυτά των Φρεγατών μας που θα διαθέτουν 
πυραύλους SCALP NAVAL.
Ο κίνδυνος είναι πάρα πολύ μεγάλος για την τουρ-

κική πολεμική μηχανή από την ελληνική πλευρά για 
να αγνοηθεί πλέον, ή να υπερκεραστεί από επιθέσεις 
τύπου κορεσμού, αφού η χώρα μας διαθέτει δορυ-

φορική συνεργασία με χώρες της ΕΕ, ( δορυφορικός 
σταθμός Τανάγρας)  και οι Ένοπλες Δυνάμεις μας 
γνωρίζουν σε real time, κάθε κίνηση από την άλλη 
πλευρά του Αιγαίου. Επίσης κάθε μεταστάθμευση 
ελληνικών αεροσκαφών εφοδιασμένα με στρατηγι-
κούς πυραύλους στην αεροπορική βάση της Πάφου 
στην κύπρο, και κάθε ελλιμενισμός ελληνικής Φρεγά-

τας FDI στην υπό κατασκευή ναυτική βάση στο Μαρί, 
θα κτυπάει κόκκινο συναγερμό στους Τούρκους, 
αφού τόσο η Μικρά Ασία όσο και η Ανατολική Μεσό-

γειο βρίσκονται μέσα στην εμβέλεια  μας.
Ο Νίκος δένδιας ανέφερε επίσης ότι “Η άλλη προσέγ-

γισή μας για την οποία είμαι ευτυχής, τολμώ να πω 
υπερήφανος, είναι το ΕΛΚΑΚ. Το Ελληνικό Κέντρο 
Αμυντικής Καινοτομίας. Τι κάνει το ΕΛΚΑΚ; Δεν είναι 
ελληνική πρωτοτυπία, το έχουν ακολουθήσει χώρες 
πριν από εμάς. Το έχει ακολουθήσει το Ισραήλ, το 
έχουν ακολουθήσει οι Ηνωμένες Πολιτείες, το έχουν 
ακολουθήσει τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, το αντι-
γράφει η Σαουδική Αραβία. Το Ηνωμένο Βασίλειο το 
έχει ήδη.  Το ΕΛΚΑΚ, όπως ο κύριος Παντελής Τζωρ-

τζάκης που είναι εδώ εξήγησε, δεν προκηρύσσει 
διαγωνισμούς για αγορές προϊόντων. Προκηρύσσει 
προβλήματα τα οποία του δίνουν ως ερωτήματα οι 
Ένοπλες Δυνάμεις της χώρας. Η Διεύθυνση Καινο-

τομίας επίσης, ένα καινούργιο δημιούργημα των 
Ενόπλων Δυνάμεων της χώρας, προκηρύσσει ερωτή-

ματα απέναντι σε αυτό το οικοσύστημα και περιμένει 
να πάρει απαντήσεις σε αυτά τα ερωτήματα.
Και να χρηματοδοτήσει επί τη βάσει των απαντήσε-

ων την παραγωγή πρωτοτύπου από τα δυο διαφο-

ρετικά funds που έχει, εξαρτώμενα από το readiness 
level του καθενός από αυτά και από εκεί και πέρα οι 
Ένοπλες Δυνάμεις να ελέγξουν το πρωτότυπο, να 
δουν αν μας κάνει.
Σε αυτή την περίπτωση, εμείς κρατάμε τα δικαιώμα-

τα στρατιωτικής χρήσης επειδή όλα αυτά σχεδόν 
είναι dual use, τα δικαιώματα πολιτικής χρήσης τα 
έχει η εταιρεία που τα παράγει.
Και, επίσης, αυτό το οικοσύστημα δεν σας κρύβω 
ότι για εμάς έχει σημασία αν μετέχει και η Ελληνική 
Αεροπορική Βιομηχανία, της οποίας ανέλαβα κατά 
παράβαση κάθε πολιτικής συμβουλής που δέχτηκα 
από οποιοδήποτε φίλο μου μιλάει τουλάχιστον ελλη-

νικά, την πολιτική ευθύνη. Όπως επίσης, και σε δεύτε-

ρο χρόνο, των Ελληνικών Αμυντικών Συστημάτων. 
Το ΕΛΚΑΚ έχει ήδη πιστωμένη μια μεγάλη επιτυχία. 
Η μεγάλη επιτυχία λέγεται ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ. Το πρώτο 
αντί-drone ελληνικό σύστημα το οποίο δοκιμάστηκε 
στο Ανατολικό Αιγαίο και μετά πήγε και δοκιμάστη-

κε σε συνθήκες μάχης στην Ερυθρά Θάλασσα. Αλλά 
εγώ θα σας αναφέρω κάτι πιο αισιόδοξο ακόμη από 
αυτό.
Τον ΚΕΝΤΑΥΡΟ θα τον αγοράσουμε πια για όλα τα 
ελληνικά πλοία. Το κόστος του είναι περίπου το μισό 
από το αν αγοράζαμε ένα όμοιο σύστημα από το 
εξωτερικό. Αλλά είναι ένα ελληνικό σύστημα.
Το πιο αισιόδοξο είναι ότι προκηρύχθηκε ένα ερώτη-

μα για το οποίο ζητήσαμε απαντήσεις για δυο 
τύπους USV, αυτόνομα κινούμενα στη θάλασσα, δύο 
διαφορετικών μεγεθών. Ανέμενα ότι θα εμφανιστούν 
πέντε-έξι ελληνικές προτάσεις. Εμφανίστηκαν 31 και 
μία καθυστερημένη. Δηλαδή 32 συνολικά.

Αμήν και πότε-ν.δένδιας: 
Τρεις ελληνικές Φρεγάτες Belharra θα έχουν την νέα γενιά 

πυραύλων SCALP Naval προκαλώντας τρόμο στο Αιγαίο

εΘΝιΚα ΘεμαΤα & ΑΜΥνΑ

 Το ΥΠΕΘΑ έχει 32 προτάσεις για την συνολική κατασκευή του ελληνικού USV μέσω του ΕΛΚΑΚ
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Οι εξελίξεις στη Μέση Ανατολή στο επίκεντρο της συνεδρίασης του ΚΥΣΕΑ - «Πάγια θέση 
της Ελλάδας είναι ότι οι λύσεις πρέπει να αναζητούνται μέσω της διπλωματίας», σε 

αυτοσυγκράτηση καλεί Ισραήλ και Ιράν η Αθήνα

ΚΥΣΕΑ: Ανησυχία για ναυτιλία και τουρισμό μετά τη νέα ανάφλεξη στη 
Μέση Ανατολή - «Θωρακίζονται» ευαίσθητοι στόχοι

O 
ι τελευταίες εξελίξεις στη Μέση Ανατο-

λή, μετά τα ισραηλινά πλήγματα στο 
Ιράν βρέθηκαν στο επίκεντρο του ΚΥΣΕΑ 
που συνεδρίασε υπό τον πρωθυπουργό 
Κυριάκο Μητσοτάκη.

Επί τάπητος τέθηκαν αναλυτικά οι εξελίξεις και 
εξετάστηκαν οι παράμετροι εκείνες που μπορούν 
να επηρεάσουν τη χώρα μας. και ειδικότερα οι πιθα-

νές συνέπειες τόσο στον τουρισμό όσο και στη ναυτι-
λία, ειδικά για τα πλοία που βρίσκονται στα στενά του 
Ορμούζ, όπως και στις τιμές του πετρελαίου. Ηδη, το 
υπουργείο Ναυτιλίας έχει ενημερώσει τις ελληνικές 
εταιρείες, πλοία των οποίων πλέουν στα στενά του 
Ορμούζ να είναι σε επιφυλακή και να τηρούν τα μέτρα 
ασφαλείας. Προς το παρόν, δεν υπάρχουν ενδείξεις 
διατάραξης της ασφαλούς ναυσιπλοϊας στην περιο-

χή. Ειδικά για τον τουρισμό, φέτος αναμενόταν καλή 
χρονιά ως προς τις αφίξεις επισκεπτών από το Ισρα-

ήλ και εκφράσθηκε η ελπίδα ότι η έκρυθμη κατάστα-

ση θα εκτονωθεί γρήγορα. Παράλληλα, συζητήθη-

καν εκτενώς τα μέτρα που θα ληφθούν προκειμένου 
να «θωρακιστούν» ευαίσθητοι στόχοι ισραηλινών και 

ιρανικών συμφερόντων στην Ελλάδα. Το ζήτημα είχε 
απασχολήσει νωρίτερα  σήμερα και τις Αρχές Ασφα-

λείας σε ειδική σύσκεψη στο υπουργείο Προστασίας 
του Πολίτη.
Μετά τη συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ, υ υφυπουργός 
παρά τω πρωθυπουργό και κυβερνητικός εκπρόσω-

πος Παύλος Μαρινάκης, σε ανακοίνωσή του ανέφε-

ρε ότι ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρί-
της ενημέρωσε τα μέλη του Κυβερνητικού Συμβου-

λίου για την κατάσταση, αλλά και τη συνδρομή που 
παρέχεται στους Έλληνες πολίτες που βρίσκονται 
στις δύο χώρες.
«Η Κυβέρνηση παρακολουθεί με ανησυχία τις εξελί-
ξεις που ενέχουν κίνδυνο σοβαρής ανάφλεξης στην 
περιοχή» αναφέρει ο Παύλος Μαρινάκης καλώντας 
τα μέρη «να επιδείξουν αυτοσυγκράτηση και να μην 
προχωρήσουν σε περαιτέρω κλιμάκωση που θα 
προκαλέσει ευρύτερη αποσταθεροποίηση».
«Πάγια θέση της Ελλάδας είναι ότι οι λύσεις πρέπει 
να αναζητούνται μέσω της διπλωματίας. Η Ελλάδα θα 
συνεχίσει να εργάζεται προς αυτή την κατεύθυνση με 
εταίρους και συμμάχους προς όφελος της σταθερό-

τητας και της ασφάλειας στην ευρύτερη περιοχή», 
καταλήγει ο κυβερνητικός εκπρόσωπος.

Αναλυτικά η ανακοίνωση του Παύλου 
Μαρινάκη:
Συνεδρίασε σήμερα υπό τον Πρωθυπουργό Κυριά-

κο Μητσοτάκη το Κυβερνητικό Συμβούλιο Εθνικής 
Ασφάλειας (ΚΥΣΕΑ).
Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης έγινε αξιολόγηση 
των τελευταίων εξελίξεων στη Μέση Ανατολή.
Ο Υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης 
ενημέρωσε για την κατάσταση στη Μέση Ανατολή 
και για την συνδρομή που παρέχεται από την πρώτη 
στιγμή στους Έλληνες πολίτες που βρίσκονται στο 
Ισραήλ και στο Ιράν.
Η Κυβέρνηση παρακολουθεί με ανησυχία τις εξελί-
ξεις που ενέχουν κίνδυνο σοβαρής ανάφλεξης στην 
περιοχή.
Καλεί τα μέρη να επιδείξουν αυτοσυγκράτηση και να 
μην προχωρήσουν σε περαιτέρω κλιμάκωση που θα 
προκαλέσει ευρύτερη αποσταθεροποίηση.

 Τηλεφωνική επικοινωνία Μητσοτάκη – Χριστοδουλίδη για την κατάσταση στη Μέση Ανατολή
Τηλεφωνική επικοινωνία του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη με τον 
Πρόεδρο της Κυπριακής Δημοκρατίας Νίκο Χριστοδουλίδη πραγματοποι-
ήθηκε το απόγευμα της Παρασκευής (13.06.2025).
Κυριάκος Μητσοτάκης και Νίκος Χριστοδουλίδης συζήτησαν τις τελευταί-
ες εξελίξεις στην περιοχή, τις παραμέτρους ασφαλείας και τις ενδεχόμε-

νες συνέπειες για την περιφερειακή σταθερότητα Ελλάδας και Κύπρου.
Υπενθυμίζεται ότι ξεκίνησε και η έκτακτη συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ για την 
κρίση στη Μέση Ανατολή, παρουσία και του υπουργού Άμυνας, Νίκου Δέν-

δια.
Ο πρωθυπουργός επέστρεψε εσπευσμένα από τη Σουηδία, διακόπτοντας 
την επίσκεψή του που αφορούσε την ενίσχυση των διμερών σχέσεων σε 
οικονομία και άμυνα.
Παράλληλα, παραμένει σε πλήρη ισχύ η ανακοίνωση που εξέδωσε νωρί-
τερα το Υπουργείο Εξωτερικών. Λόγω της κατάστασης έκτακτης ανάγκης 
που έχει κηρυχθεί στο Ισραήλ μετά την επίθεση κατά ιρανικών στόχων, η 
ανακοίνωση καλεί τους Έλληνες πολίτες που βρίσκονται εκεί να παραμέ-

νουν σε ασφαλές μέρος, κοντά σε καταφύγιο, και να ακολουθούν πιστά τις 
οδηγίες των τοπικών Αρχών.
Υπενθυμίζεται επίσης ότι ο εναέριος χώρος του Ισραήλ παραμένει κλει-
στός, με αποτέλεσμα να μην πραγματοποιούνται πτήσεις από και προς 
το αεροδρόμιο Ben Gurion. Η προτροπή των ελληνικών Αρχών προς τους 
Έλληνες πολίτες να συμπληρώνουν τα στοιχεία τους στη σχετική ηλεκτρο-

νική φόρμα παραμένει ενεργή, ώστε να είναι δυνατή η επικοινωνία μαζί 
τους σε περίπτωση ανάγκης.



Κυριακή 15 Ιουνίου  2025

10
 www.atticatimes.gr

π
ολ

ιτ
ικ

ή

Το παρασκήνιο της 
πλειοψηφίας των "149", 

που έγινε πάλι "151"

Σκηνικό άμεσης αναδίπλωσης για την κυ-

βέρνηση, καταμεσής των έντονων αντι-
δράσεων που προκάλεσε στο πολιτικό 
σκηνικό η συζήτηση περί της μείωσης του 
πήχη της πλειοψηφίας εντός της Βουλής 
μετά την έκπτωση τριών βουλευτών του 
κόμματος "Σπαρτιάτες".
Λίγα εικοσιτετράωρα πριν ξεκινήσει στην 
Ολομέλεια η ψηφοφορία επί των προτάσε-

ων σύστασης προανακριτικής επιτροπής 
για την τραγωδία των Τεμπών (η διάσκεψη 
των προέδρων της Βουλής αναμένεται να 
αποφασίσει σήμερα για τη σχετική ημερο-

μηνία) το… γαλάζιο στρατόπεδο έκλεισε 
τις… χαραμάδες, με τον κυβερνητικό εκ-

πρόσωπο να μαζεύει, σε σκηνικό ενημέρω-

σης των δημοσιογράφων, τις εντυπώσεις 
που δημιούργησε η προχθεσινή δήλωσή 
του, βάση της οποίας από τη στιγμή που 
η Βουλή έχει πλέον 297 μέλη, η απόλυτη 
πλειοψηφία πέφτει τυπικά στον αριθμό 
"149".
Ο κ. Μαρινάκης, μπροστά στις αντιπολι-
τευτικές βολές, εκπορευόμενες κατά κύ-

ριο λόγο από το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, 
σημείωσε ότι για την κυβέρνηση πολιτικά 
ο πήχης παραμένει στους 151 βουλευτές.
Μάλιστα, ο πρόεδρος της Βουλής, Νική-

τας Κακλαμάνης, συνομιλώντας με κοινο-

βουλευτικούς συντάκτες, τάχθηκε υπέρ 
της διατήρησης του πήχη της απόλυτης 
πλειοψηφίας στο "151", προτάσσοντας τον 
κανονισμό του Κοινοβουλίου. "Όπου ανα-

φέρεται απόλυτη πλειοψηφία βουλευτών 
θα ισχύει το 151 – όχι το 149 – και άρα δεν 
χρειάζεται ούτε προσφυγή στο επιστημο-

νικό συμβούλιο της Βουλής… Μετά και τις 
απόψεις που διατυπώθηκαν από συνταγ-

ματολόγους είχα έναν κύκλο επαφών με 

τα κόμματα, τα οποία κρίνουν ότι το εύρος 
της πλειοψηφίας πρέπει να παραμείνει ως 
έχει, στους 151 βουλευτές. Όλα τα κόμ-

ματα είναι υπέρ του 151, διαισθάνομαι ότι 
και η κυβέρνηση θα είναι του 151", τόνισε 
ο κ. Κακλαμάνης. Σύμφωνα με τον κανονι-
σμό της Βουλής στο άρθρο 74, παράγρα-

φος 2 "όπου τo Σύνταγμα ή o Kανoνισμός 
απαιτεί την απόλυτη πλειoψηφία τoυ όλoυ 
αριθμoύ των Boυλευτών για τη λήψη από-

φασης, η πλειoψηφία αυτή υπoλoγίζεται 
με βάση τo συνoλικό αριθμό των εδρών 
της Boυλής".
Κυβερνητικά στελέχη, τοποθετούμενα επί 
των νέων κοινοβουλευτικών ισορροπιών, 
ανέφεραν πως πήχης της πλειοψηφίας είναι 
το 151. "Ο αριθμός που μας ενδιαφέρει είναι 
το 155, όση και η δύναμη της Κοινοβουλευ-

τικής μας Ομάδας", σχολίαζαν χαρακτηρι-
στικά, στη… σκιά των συζητήσεων που ξεκί-
νησαν να κάνουν τον κύκλο σε… πηγαδάκια 
εντός και εκτός Βουλής για τον ενδεχόμενο 
κίνδυνο μίας… γαλάζιας χαλαρότητας όχι 
μόνο στην ψηφοφορία για την προανακρι-
τική επιτροπή, αλλά και σε έτερα μέτωπα. 
"Για εμάς ο αριθμός είναι 155. Η δυναμική, 
η δύναμη της Κοινοβουλευτικής μας ομά-

δας. Τώρα, επειδή καταλαβαίνω ότι υπάρ-

χει και η άποψη και μάλιστα νομική άποψη 
συνταγματολόγων περί του 151 σε αυτό το 
είδος των ψηφοφοριών, γιατί διαχωρίζεται 
από την ερμηνεία του Συντάγματος, διαχω-

ρίζονται οι ψηφοφορίες σε δύο είδη ψηφο-

φοριών. Εμείς διαβεβαιώνουμε, ότι ανεξαρ-

τήτως του ποια θα είναι τελικά η κατάληξη 
της εκτίμησης από τη Βουλή, θεωρούμε ως 
πήχη το 151 και ο αριθμός που μας ενδιαφέ-

ρει είναι το 155", σχολίασε, στη διάρκεια της 
ενημέρωσης, ο κ. Μαρινάκης.

ναρκοθετημένο συνέδριο 
για ΣΥριζΑ: Το στραπάτσο 
Φάμελλου, οι "απειλές" 
πολάκη και το παρών Τσίπρα
 Είναι σίγουρο ότι η ηγεσία της Κουμουνδούρου 
δεν είχε φανταστεί ότι θα πραγματοποιούσε το 
"πανηγυρικό" με έναν τρόπο, πρώτο της συνέ-

δριο μετά το "φτου ξελευθερία" από τον Στέφα-

νο Κασσελάκη, σε τέτοιες συνθήκες αποδρο-

μής.

Ερασιτεχνισμοί, κατραπακιές και 
Τσίπρας
Μάλλον όμως, θα έπρεπε. Αφού δυναμιτίστηκε 
οποιαδήποτε δυνατότητα συμπόρευσης με τη 
Νέα Αριστερά ( αποκορύφωμα ήταν η επιμονή 
του ΣΥΡΙΖΑ να συμπεριλάβει στην πρότασή του 
για προανακριτική Επιτροπή τον Κ. Μητσοτάκη- 
όχι η γενεσιουργός αιτία) και ακολούθησε το 
γερό στραπάτσο στα όρια του διασυρμού που 
του κατάφερε ο πρώην - εκδιωχθεις- πρόεδρός 
του εξ Αμερικής πολιτικά ουρανοκατέβατος, το 
κλίμα στράβωσε για την κουμουνδούρου ακόμη 
περισσότερο από όσο προβλέπει ο πάγιος κανό-

νας : η ( δημοσκοπική ) φτώχεια φέρνει γκρίνια. 
Ο Σωκράτης Φάμελλος δεν είναι αντιμέτωπος 
αυτή τη στιγμή μόνον με μια πρόσφατη ταπει-
νωτική ήττα αλλά με αποχωρήσεις στελεχών 
που τον κατηγορούν για μικροδιευθετήσεις που 
πόρρω απέχουν από τις ανάγκες του κόμματος 
που φλερτάρει με την ανυπαρξία και σε αυτό το 
μπάχαλο, πρέπει να περάσει από τη στενωπό 
της κριτικής και των απαιτήσεων των Π. Πολάκη- 
Νίκου Παππά. Αποκορύφωμα  το ηχηρό "παρών" 
που εκφώνησε ο Αλέξης Τσίπρας ( φυσικός ηγέ-

της του χώρου του).
Και αν υπήρχαν αμφιβολίες σχετικά με τις 
προθέσεις του Αλέξη Τσίπρα σχετικώς με την 
ανάμειξή του ξανά στην κεντρική πολιτική σκη-

νή, αμφιβολίες για το εάν ευσταθούν τα σενά-

ρια που τον έφεραν να σκέπτεται σοβαρά την 
επανενεργοποίησή του, η ομιλία του το βράδυ 
της Τρίτης στη Διάσκεψη του Ινστιτούτου του, 
διέλυσε καταρχάς, υπόνοιες πως όλες αυτές 
οι σπερμολογίες, δεν είναι παρά ευφάνταστες 
θεωρίες, αποκυήματα φαντασιοπληξίας των φα-

νατικών φίλων και ομοίως φανατικών αντιπάλων 
του. 
Ο Αλέξης Τσίπρας χθες παρουσίασε ένα μανι-
φέστο για τον πώς εκτιμά ο ίδιος πως πρέπει να 
πορευτούν οι προοδευτικές δυνάμεις με ορίζο-

ντα μάλιστα πενταετίας. 
Ενδιαμέσως, φρόντισε όμως να γειώσει τον 
νυν πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, απευθύνοντάς του ( 
εκούσια ή ακουσίως - δύσκολο να γίνει πιστευ-

τό το δεύτερο) την πιο αποκαρδιωτική για τον 
νέο πρόεδρο "μομφή": Δεν έχει η αντιπολίτευση 
κανένα πειστικό εναλλακτικό σχέδιο διακυβέρ-

νησης, είπε. Όπου "αντιπολίτευση" συμπεριλαμ-

βάνεται φυσικά και το κόμμα στο οποίο παραμέ-

νει βουλευτής ο κ. Τσίπρας και το οδήγησε στην 
εξουσία. 

 Σκηνικό άμεσης αναδίπλωσης για την κυβέρνηση, 
καταμεσής των έντονων αντιδράσεων που προκάλεσε στο 
πολιτικό σκηνικό η συζήτηση περί της μείωσης του πήχη 

της πλειοψηφίας εντός της Βουλής μετά την έκπτωση τριών 
βουλευτών του κόμματος "Σπαρτιάτες". 
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 π. Μαρινάκης: 

η Κωνσταντοπούλου ενσαρκώνει 
τον μηδενισμό της αντιπολίτευσης 

Ε
ίναι το πρώτο από μια σειρά νομο-

σχέδια που θέλουμε να φέρουμε κα-

τόπιν αιτημάτων των συνδικαλιστικών 
φορέων, των δημοσιογράφων, των 
Ενώσεων των ραδιοφώνων, των ιστο-

σελίδων, των εφημερίδων και των τηλεοπτικών 
σταθμών σε όλη την Ελλάδα. Το πρώτο έχει να 
κάνει με το Μητρώο Έντυπου και Ηλεκτρονικού 
Τύπου», εξήγησε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Παύλος Μαρινάκης σε τηλεοπτική συνέντευξή 
του στο Open.
«Λοιπόν την πρώτη ημέρα που τοποθετήθηκαν 
τα κόμματα, αν άκουγε κανείς τη συνεδρίαση, 
από ένα μέρος της Αντιπολίτευσης, κυρίως από 
την αριστερά, θα νόμιζε ότι είμαστε -το κλασικό 
που αναπαράγουν- σε μια τριτοκοσμική χώρα, 
που δεν σεβόμαστε τους δημοσιογράφους, τα 
Μέσα, χειραγωγούμε τους πάντες και τα πάντα.
Και ήρθαν χθες, όπως γίνεται σε κάθε νομοσχέ-

διο, να τοποθετηθούν οι φορείς. Δέκα πρέπει να 
καλέσει η Βουλή, 19 προτείναμε μαζί με άλλα 
κόμματα της Αντιπολίτευσης, συμφωνήσαμε 
δηλαδή στους περισσότερους φορείς, και φέ-

ραμε 19. Και 19 φορείς, δηλαδή εκπρόσωποι 
εφημερίδων, ραδιοφώνων, ιστοσελίδων, δη-

μοσιογράφων, δημοσιογράφων επαρχιακού 
τύπου, μίλησαν με πολύ θετικά λόγια για το 
νομοσχέδιο. Έκαναν και παρατηρήσεις, ζήτη-

σαν και περισσότερα, έγινε ένας πολύ γόνιμος 
διάλογος.
Μίλησαν θετικά για τις παρεμβάσεις της κυ-

βέρνησης για τη βελτίωση της διαφάνειας στον 
Τύπο, όλα αυτά είναι δημόσια, μπορεί να τα δει 
ο κόσμος, μη σας κουράζω. Και επειδή αυτό 
προφανώς δεν άρεσε στην κ. Κωνσταντοπού-

λου, η οποία δεν ήταν παρούσα, μπήκε κατά 
τη διάρκεια, της "χάλασε τη σούπα" δηλαδή 
του αφηγήματος τής Ελλάδας ότι είναι τριτο-

κοσμική χώρα που προσπαθεί να μας πείσει και 
εκείνη και τα άλλα κόμματα. Δεν επετέθη στην 
κυβέρνηση, αυτό το έκανε ούτως ή άλλως.

Επετέθη στους ανθρώπους που ήρθαν να μιλή-

σουν για να πουν τη γνώμη τους τεκμηριωμένα 
σημείο - σημείο. Τους είπε ότι "δεν καταλαβαί-
νω τι κάνετε εδώ και τι ήρθατε να κάνετε και 
να πείτε υπέρ της κυβέρνησης". Αυτό δεν έχει 
προηγούμενο…», ανέφερε χαρακτηριστικά για 

τη χθεσινή αντιπαράθεσή του με την κ. Κωνστα-

ντοπούλου στη Βουλή.
«Τον λόγο τους τον ζήτησε γιατί δεν είπαν την 
"αλήθεια", την αλήθεια της κ. Κωνσταντοπού-

λου, που είναι ένα ψέμα δηλαδή ότι η Ελλάδα 
είναι- σύμφωνα με κάποιους "ρεπόρτερ χωρίς 
σύνορα" και κάποιους, τέλος πάντων, οι οποίοι 
βγάζουν εκθέσεις χωρίς τεκμηρίωση και όχι τις 
επίσημες εκθέσεις, δεν είναι μια τριτοκοσμική 
χώρα σε θέματα κράτους δικαίου και ελευθε-

ρίας του Τύπου. Και αυτοί που έχουν και το μα-

χαίρι και το πεπόνι ή το καρπούζι, όπως θέλετε, 
δεν είπαν αυτό το οποίο λέει η Αντιπολίτευση, 
είπαν αυτό το οποίο τελικά είναι η αλήθεια. 
Ποια είναι η αλήθεια; Ότι η Ελλάδα έχει κάνει 
βήματα προόδου σε ζητήματα κράτους δικαίου 
και ελευθερίας του Τύπου. Έχει ικανοποιήσει 
αιτήματα δημοσιογράφων και Ενώσεων που 
δεν είχαν ικανοποιηθεί για δεκαετίες όπως η 
κατάργηση της απλής δυσφήμισης, όπως το 
ιδιώνυμο αδίκημα της απειλής κατά δημοσιο-

γράφων, τα Μητρώα», πρόσθεσε.
Είπε στη συνέχεια ότι «η κ. Κωνσταντοπούλου 
ουσιαστικά είναι η αποκορύφωση της έκφρα-

σης μιας συνολικά μηδενιστικής αντιπολίτευ-

σης που ασκείται στη χώρα τα τελευταία χρό-

νια, θρέφεται από αρνητικά γεγονότα, και όταν 
δεν υπάρχουν τα δημιουργεί ή όταν υπάρχουν, 
όπως για παράδειγμα το απολύτως τραγικό 
και άνευ προηγούμενου δυστύχημα των Τε-

μπών, προσπαθεί σε κάθε τι τραγικό να χτίσει 
ένα αφήγημα πολιτικό, να βρει ψήφους. Και 
δυστυχώς δεν είναι η μόνη αλλά αυτή το κάνει 
περισσότερο από οποιοδήποτε άλλο κόμμα, 
να δημιουργήσει τεχνητές εντάσεις και αντί να 
προταθούν λύσεις, εποικοδομητική κριτική να 
πει ότι "η κυβέρνηση σε αυτό δεν το πάει καλά 
και προτείνω ως κόμμα αυτά".
Δεν το κάνει αυτό. Δημιουργεί εντάσεις με 
πάρα πολύ οξείς χαρακτηρισμούς, αποκάλεσε 
και εμένα και τον κ. Γεωργιάδη και τον κ. Κυρα-

νάκη ότι είμαστε γκεμπελίσκοι, είπε, τέλος πά-

ντων, χαρακτηρισμούς που είναι αισχροί.
Δεν μπήκαμε στη διαδικασία να επιστρέψουμε 
χαρακτηρισμούς, της είπα ότι γελοιοποιείται με 
αυτόν τον τρόπο και βέβαια, υπερθεμάτισε και 
υπέρ των γυναικών βουλευτών του Κοινοβου-

λίου και της θύμισα ότι κάποιες γυναίκες που 

Κόντρα δικαστών και δικηγόρων με 
φόντο τη ζωή Κωνσταντοπούλου:
 Τι απαντά η συντονιστική επιτροπή 

των δικηγορικών συλλόγων
Σε πεδίο έντονης αντιπαράθεσης μεταξύ δικηγόρων και δικαστών έχει μετα-

τραπεί η παρουσία της Ζωής Κωνσταντοπούλου στο ακροατήριο του Τριμε-

λούς Εφετείου Λαμίας, προκαλώντας αντιδράσεις στον νομικό κόσμο.
Η συντονιστική επιτροπή της Ολομέλειας των προέδρων των Δικηγορικών 
Συλλόγων Ελλάδος, σε ανακοίνωσή της, αναφέρει ότι οι δικηγόροι είναι από-

λυτα αντίθετοι «σε συμπεριφορές δικηγόρων που αντίκεινται στους κανόνες 
και τις αρχές που διέπουν την άσκηση του δικηγορικού λειτουργήματος και 
απάδουν του κύρους και της αξιοπρέπειας του δικηγόρου, συλλειτουργού 
της Δικαιοσύνης», αφήνοντας σαφείς αιχμές και για τη στάση της Ζωής Κων-

σταντοπούλου.
Αφορμή για την έκδοση της εν λόγω ανακοίνωσης της συντονιστικής επιτρο-

πής ήταν το Δελτίο Τύπου της Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων (10.6.2025) 
για τα γεγονότα που διαδραματίστηκαν ενώπιον του ακροατηρίου του Τριμε-

λούς Εφετείου Λαμίας, κατά την εκδίκαση της υπόθεσης του Επαμεινώνδα 
Κορκονέα για την υπόθεση δολοφονίας του Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου.
Σύμφωνα με την Ένωση Δικαστών και Εισαγγελέων, κατά την εκδίκαση της 
υπόθεσης, η συνήγορος της πολιτικής αγωγής στράφηκε λεκτικά κατά των 
δικαστών της έδρας χαρακτηρίζοντάς τους «επίορκους δικαστές» και «φυ-

τεμένη ή στημένη σύνθεση». Ακόμη, κατά την Ένωση Δικαστών και Εισαγγε-

λέων, «η συνήγορος υποστήριξης κατηγορίας κάλεσε με το κινητό της τηλέ-

φωνο την αστυνομία κατά τη διάρκεια της διαδικασίας, μιλώντας δυνατά και 
διακόπτοντας την πρόοδο της συζήτησης, για να συλλάβει για αυτόφωρα 
αδικήματα τους τακτικούς δικαστές και τον εισαγγελέα έδρας, απαιτώντας 
να έρθει άμεσα περιπολικό στο Εφετείο Λαμίας!!!».
Σήμερα, η συντονιστική επιτροπή της Ολομέλειας των προέδρων των Δικη-

γορικών Συλλόγων Ελλάδος, απάντησε στην Ένωση Εισαγγελέων Ελλάδος, 
ως εξής:

«1. Συμπεριφορές δικηγόρων που αντίκεινται στους κανόνες και τις αρχές 
που διέπουν την άσκηση του δικηγορικού λειτουργήματος και απάδουν του 
κύρους και της αξιοπρέπειας του δικηγόρου, συλλειτουργού της δικαιοσύ-

νης, μας βρίσκουν απόλυτα αντίθετους.

2. Ουδέποτε κατά νόμο το αρμόδιο Δικαστήριο, ως υποχρεούτο από το 
πράγματι υφιστάμενο νομικό πλαίσιο και συγκεκριμένα το άρθρο 336 Κώδικα 
Ποινικής Δικονομίας, απέστειλε σχετική αναφορά και τα πρακτικά της δίκης 
στα αρμόδια κατά τον Κώδικα Δικηγόρων θεσμικά όργανα.
Καλούμε το αρμόδιο Δικαστήριο έστω και τώρα να αποστείλει τα σχετικά 
πρακτικά της δίκης για τις τυχόν περαιτέρω ενέργειες, σύμφωνα με τον Κώ-

δικα Δικηγόρων και τον Κώδικα Δεοντολογίας Δικηγορικού Λειτουργήματος 
καθώς κατ’ άρθρ. 155 του Κώδικα Δικηγόρων προβλέπεται ειδική διαδικασία 
για την έρευνα συμπεριφορών δικηγόρων ενώπιον των Δικαστηρίων.

3. Αναμένουμε από την Ένωση Δικαστών και Εισαγγελέων να επιδείξει την 
ίδια ευαισθησία και για τις συμπεριφορές κάποιων δικαστών που προσβάλ-

λουν την αξιοπρέπεια των δικηγόρων και αμφισβητούν τον θεσμικό τους 
ρόλο, οι οποίες, δυστυχώς, αυξάνονται διαρκώς τελευταία.

4. Τα γεγονότα αυτά καθιστούν αναγκαία, πέραν του εσωτερικού ελέγχου 
στο πλαίσιο της πειθαρχικής δικαιοδοσίας, την προώθηση Κώδικα Δεοντο-

λογίας μεταξύ δικαστικών λειτουργών και δικηγόρων, πρόταση που επανει-
λημμένα έχει προβάλλει η Ολομέλεια, αλλά δυστυχώς μέχρι σήμερα δεν έχει 
υλοποιηθεί».
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▶ Το φαινόμενο της βίας μεταξύ ανη-

λίκων φαίνεται να έχει πάρει ανησυ-

χητικές διαστάσεις τα τελευταία χρό-

νια. Ποιες είναι, κατά τη γνώμη σας, οι 
βαθύτερες αιτίες αυτής της έξαρσης 
και πώς θεωρείτε ότι το εθνικό σχέδιο 
μπορεί να αντιμετωπίσει αποτελεσμα-

τικά όχι μόνο τα συμπτώματα, αλλά και 
τις ρίζες του προβλήματος;
Έχετε δίκιο, το φαινόμενο της βίας με-

ταξύ ανηλίκων μάς απασχολεί πολύ σο-

βαρά, και όχι μόνο την Πολιτεία, αλλά 
και γονείς, εκπαιδευτικούς, την κοινω-

νία συνολικά. Δεν την βλέπουμε ως μία 
ακόμα στατιστική που δείχνει μια ανο-

δική τάση, αλλά την εκλαμβάνουμε ως 
καμπανάκι κινδύνου για ένα ζήτημα με 
βαθύτερες και πολυπαραγοντικές αιτί-
ες: από τις μεταβαλλόμενες αξίες της 
σύγχρονης κοινωνίας και τον ρόλο των 
social media στην αλληλεπίδραση νέων 
και εφήβων, μέχρι τη σταδιακή μετατό-

πιση του ρόλου που παραδοσιακά δια-

δραμάτιζαν η οικογένεια και το σχολείο.
Το εθνικό σχέδιο που ανακοίνωσε η κυ-

βέρνησή μας δεν εξαντλείται σε αστυ-

νομικά μέτρα – ούτε θα έπρεπε. Στόχος 
μας είναι μια ολιστική προσέγγιση που 
θα αγγίζει συντονισμένα όλους τους πυ-

λώνες που μπορούν να επηρεάσουν θε-

Δεν αρκεί να πηγαίνουν καλά 

οι μακροοικονομικοί δείκτες αλλά και οι ζωές 

των ανθρώπων επισημαίνει ο Γιώργος 

Βρεττάκος, Βουλευτής Β' Πειραιά και 

Γραμματέας της  Βουλής των Ελλήνων σε μια 

εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική 

εφημερίδα «Attica Times» και την 

Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Γιώργος Βρεττάκος
βουλευτής β’ πειραιά

«Η κυβέρνησή μας, σε συνέχεια των μέτρων ανακούφισης αλλά και 

με συνέπεια στη δέσμευσή της να επιστρέφει στους πολίτες μέρος 

της υπεραπόδοσης, προχώρησε σε σειρά μέτρων ενίσχυσης του 

εισοδήματος, όπως οι αυξήσεις του κατώτατου μισθού, 

η στοχευμένη επιδότηση σε ευάλωτα νοικοκυριά, η μείωση

εισφορών, η κατάργηση του τέλους επιτηδεύματος για φυσικά πρόσωπα»

 η ανάπλαση στα λιπάσματα της 
δραπετσώνας σύμβολο αλλαγής για τον 

πειραιά που αξίζουμε

από την Δάφνη Γρηγοριάδη 
Οικονομική Αναλύτρια
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τικά τους ανήλικους: με ψυχοκοινωνική στήριξη 
στα σχολεία, με εκπαίδευση στη συναισθηματική 
νοημοσύνη, με ενίσχυση της πρόληψης μέσω της 
οικογένειας και της κοινότητας, με αξιοποίηση 
των νέων τεχνολογιών και φυσικά με ένα πλαίσιο 
με σαφείς συνέπειες αλλά και ευκαιρίες επανέ-

νταξης, για τα παιδιά που παρεκκλίνουν.
Δεν έχουμε την ψευδαίσθηση ότι μπορούμε να λύ-

σουμε όλα τα προβλήματα από τη μία μέρα στην 
άλλη, αλλά γνωρίζουμε πως μπορούμε να ξεκι-
νήσουμε μια σοβαρή και υπεύθυνη προσπάθεια 
ώστε τα παιδιά μας να μεγαλώνουν με περισσό-

τερη ασφάλεια, σωστή καθοδήγηση και όρια από 
το οικογενειακό περιβάλλον, υποστήριξη από τα 
σχολεία και ένα δίκαιο πλαίσιο κανόνων.

▶ Ποιες είναι οι προτεραιότητες σας στην Β' 
Πειραιώς και ποια συγκεκριμένα έργα ή παρεμ-

βάσεις θεωρείτε ότι μπορούν να αλλάξουν ου-

σιαστικά την καθημερινότητα των πολιτών;
Η Β’ Πειραιά είναι μια περιοχή με σπουδαία ιστο-

ρία και τεράστιες δυνατότητες. Είναι αλήθεια ότι 
για χρόνια είχε μείνει πίσω. Γι’ αυτό και τα τελευ-

ταία χρόνια καταβάλλεται συντονισμένη προσπά-

θεια να καλυφθεί το χαμένο έδαφος, με ουσιαστι-
κά έργα και όχι επικοινωνία.
Γι’ αυτό και η δική μου προτεραιότητα είναι να 
αποκαταστήσουμε αυτήν την κατάσταση με έργα 
με κοινωνικό αποτύπωμα, που αναβαθμίζουν την 
καθημερινότητα των ανθρώπων εδώ.
Για παράδειγμα, η πολυαναμενόμενη ανάπλαση 
στα Λιπάσματα της Δραπετσώνας είναι ένα έργο 
υπερτοπικού χαρακτήρα που θα αλλάξει ριζικά το 
προφίλ της περιοχής και την καθημερινότητα χι-
λιάδων πολιτών. Η μετατροπή ενός βιομηχανικού, 
εγκαταλελειμμένου χώρου σε έναν παραλιακό 
πνεύμονα ζωής, πολιτισμού και πρασίνου, δεν εί-
ναι ένα έργο βιτρίνας, αλλά σύμβολο αλλαγής για 
τον Πειραιά που αξίζουμε.
Ανάλογης εμβέλειας έργα είναι η σχεδιαζόμε-

νη αποκατάσταση κτιρίων και η διαμόρφωση του 
ανατολικότερου τμήματος της Κυνόσουρας Σαλα-

μίνας ως ενός υπεροπτικού χώρου πολιτισμού και, 
φυσικά, η μετεγκατάσταση των φυλακών Κορυ-

δαλλού στον Ασπρόπυργο. Ειδικότερα η μετεγκα-

τάσταση των φυλακών θα βελτιώσει την καθημερι-
νότητα των πολιτών σε μια περιοχή που για χρόνια 
ζούσε στη σκιά της υπερσυγκέντρωσης τέτοιων 
δομών και της συνύπαρξης φυλακών με σχολικές 
και αθλητικές υποδομές, ενώ ο τεράστιος χώρος 
που θα απελευθερωθεί θα αποκτήσει νέα, ωφέλιμη 
χρήση για κατοίκους και επισκέπτες.
Αλλά και η ασφάλεια είναι βασικό μέλημα. Όχι με 
υπερβολές, αλλά με ουσιαστική αστυνόμευση, 
φωτισμό, καθαριότητα, πρόνοια, αξιόπιστα μέσα 
μεταφοράς και παρουσία του δήμου και της πο-

λιτείας σε κάθε γειτονιά. Τέλος, δουλεύουμε για 
υποδομές με προοπτική – από τον εκσυγχρονι-
σμό των δικτύων μέχρι την ενίσχυση των τοπικών 
αγορών. Όραμά μας είναι μια Β’ Πειραιά με ισό-

τιμη πρόσβαση σε ποιότητα ζωής, όχι μια “παρα-

μεθόρια ” ζώνη δίπλα στην πρωτεύουσα και το 
μεγαλύτερο λιμάνι της χώρας.

▶ Με δεδομένο ότι η πραγματική αγοραστική 
δύναμη των νοικοκυριών μειώθηκε κατά 2,6% 
στο τέλος του 2024, έχουν ήδη ανακοινωθεί κά-

ποια μέτρα και αναμένονται κι άλλα. Κατά την 
άποψή σας, ποιες παρεμβάσεις θεωρείτε απα-

ραίτητες για να ενισχυθούν ουσιαστικά τα εισο-

δήματα και να αντιστραφεί αυτή η εικόνα;
Δεν εθελοτυφλούμε πίσω από θετικούς αριθμούς. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλά-

δος, έχουμε μια εντυπωσιακή εικόνα δημοσιονο-

μικής υπεραπόδοσης, επενδυτικής εμπιστοσύνης 
και χρηματοπιστωτικής σταθερότητας. Ωστόσο, 
ενώ η οικονομία μας έχει ανάπτυξη 2,3%, πλεό-

νασμα 4,8% και μείωση χρέους, είναι γεγονός ότι 
τα εισοδήματα πιέζονται και ο πολίτης βιώνει την 
πίεση στο πορτοφόλι του καθημερινά.
Η κυβέρνησή μας, σε συνέχεια των μέτρων ανα-

κούφισης αλλά και με συνέπεια στη δέσμευσή της 
να επιστρέφει στους πολίτες μέρος της υπεραπό-

δοσης, προχώρησε σε σειρά μέτρων ενίσχυσης 
του εισοδήματος, όπως οι αυξήσεις του κατώτα-

του μισθού, η στοχευμένη επιδότηση σε ευάλωτα 
νοικοκυριά, η μείωση εισφορών, η κατάργηση του 
τέλους επιτηδεύματος για φυσικά πρόσωπα.
Πρόσφατα, ανακοινώθηκαν και νέα μέτρα: η 
επιστροφή ενός ενοικίου ετησίως σε περίπου 

948.000 νοικοκυριά και η μόνιμη ετήσια οικονο-

μική ενίσχυση 250 ευρώ για 1,44 εκ. συμπολίτες 
μας, χαμηλοσυνταξιούχους, ανασφάλιστους υπε-

ρήλικες και άτομα με αναπηρία.
Αναγνωρίζουμε ότι δεν αρκεί να πηγαίνουν καλά 
οι μακροοικονομικοί δείκτες – πρέπει να πηγαί-
νουν καλά και οι ζωές των ανθρώπων. Συνεχίζου-

με προς την ενίσχυση της παραγωγικής βάσης 
της χώρας, γιατί από εκεί προκύπτει η βιώσιμη 
ανάπτυξη και οι καλές δουλειές.

▶ Την «λύση δύο κρατών» για το Κυπριακό, εξέ-

φρασε εκ νέου ο Ταγίπ Ερντογάν. Πώς εξηγείτε 
την έλλειψη δράσης από την Ευρωπαϊκή Ένω-

ση σε ένα τόσο κρίσιμο θέμα, και ποιον ρόλο 
μπορεί να παίξει η Ελλάδα στην ενίσχυση της 
ευρωπαϊκής θέσης;
Η θέση του Προέδρου Ερντογάν για «δύο κράτη» 
στην Κύπρο δεν είναι καινούρια, αλλά παραμένει 
προκλητική και, φυσικά, είναι ξεκάθαρα εκτός του 
πλαισίου διεθνούς νομιμότητας και των αποφάσε-

ων του ΟΗΕ, αλλά και εκτός του ευρωπαϊκού κε-

κτημένου που προβλέπει μία διζωνική, δικοινοτική 
ομοσπονδία.
Τόσο η ελληνική πλευρά όσο και η Ευρωπαϊκή 
Ένωση είναι στο ίδιο μήκος κύματος και έχουν 
εκφράσει ξεκάθαρα την αντίθεσή τους. Ωστόσο, 
θα παρατηρούσε κανείς ότι παραμένει η ατολμία 
της ΕΕ να περάσει από τις διακηρύξεις σε πιο ου-

σιαστικές, συντονισμένες ενέργειες για μια χώ-

ρα-μέλος της, όπως η Κυπριακή Δημοκρατία. Δεν 
μπορούμε να αγνοούμε τα οικονομικά συμφέρο-

ντα κάποιων κρατών-μελών με την Τουρκία, όμως 
αυτό δεν δικαιολογεί την παθητικότητα.
Η Ελλάδα, η οποία είχε και την Προεδρία του Συμ-

βουλίου Ασφαλείας τον προηγούμενο μήνα, είναι 
έτοιμη να συμβάλει σε κάθε σοβαρή πρωτοβου-

λία που ενισχύει τη σταθερότητα στην περιοχή. 
Έχουμε και λόγο και ρόλο να κρατάμε ζωντανή τη 
διεθνή κινητοποίηση. Στηρίζουμε την επανέναρξη 
ουσιαστικών διαπραγματεύσεων στο πλαίσιο της 
ενιαίας, διζωνικής, δικοινοτικής ομοσπονδίας. Πι-
έζουμε για πιο συνεκτική ευρωπαϊκή στάση. Η Κύ-

προς είναι ευρωπαϊκό έδαφος υπό κατοχή – και 
αυτό δεν είναι απλώς εθνική υπόθεση.

συΝεΝΤευξη
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Πόσο έτοιμοι είμαστε για τις 
πυρκαγιές; 

Τα νέα μέτρα, οι χιλιάδες πυροσβέστες και «όσα πρέπει να κάνουμε 
ακόμα για να σώσουμε τα δάση μας»

Πιο ισχυροί, πιο έτοιμοι και πιο γρήγοροι. Η Πυροσβεστική Υπηρεσία και η Πολιτική Προστασία 
γενικότερα φαίνεται ότι μαθαίνει από τα λάθη και τις χρόνιες παθογένειες των τελευταίων 

δεκαετιών, που έχουν επιφέρει μεγάλες καταστροφές στον δασικό, και όχι μόνο, πλούτο της 
πατρίδας μας. Ωστόσο, τα πάντα θα κριθούν από το αποτέλεσμα και αν πράγματι είμαστε σε 
καλό δρόμο ή αν κάθε καλοκαίρι θα εξακολουθούμε να θρηνούμε τα δάση, τις περιουσίες 

αλλά και ανθρώπινες ζωές.

Τ
α παραδείγματα, από τον Έβρο μέχρι την 
Εύβοια και την Πελοπόννησο νωπά, όπως 
και στην Αττική φυσικά, με τις φλόγες πέρσι 
να κατακαίουν τα δάση που έχουν απομείνει 
και να φτάνουν μέχρι τις αυλές των σπιτιών 

του Χαλανδρίου!
Είναι χαρακτηριστικά, όσο και ανησυχητικά ή και 
εφιαλτικά, τα αποτελέσματα που προκύπτουν από 
την ανάλυση των καμένων εκτάσεων από τις δασι-
κές πυρκαγιές των τελευταίων 8 ετών (2017-2024) 
στο ηπειρωτικό κομμάτι της Περιφέρειας Αττικής. Το 
συγκεκριμένο μόνο διάστημα οι 13 μεγάλες πυρκα-

γιές κατέκαψαν περισσότερα από 700.000 στρέμμα-

τα , δηλαδή το 37% της συνολικής επιφανείας των 
δασών, σύμφωνα με τις αναφορές από την Υπηρεσία 
Ταχείας Χαρτογράφησης Copernicus και το Ευρωπα-

ϊκό Παρατηρητήριο για Δασικές Πυρκαγιές.
Περιθώρια να χαθεί οτιδήποτε άλλο δεν υπάρχει, 
όπως επιβεβλημένη είναι η ανάγκη να πετύχουν και 
οι αναδασώσεις στις καμένες εκτάσεις. Το θέμα δεν 
είναι μόνο περιβαλλοντικό, αλλά αφορά και την ίδια 
την επιβίωση των 4 εκατομμυρίων κατοίκων του Λε-

κανοπεδίου.
Η δασοκάλυψη στην Αττική όταν είναι κάτω από κά-

ποιο ποσοστό δεν μπορεί να υποβοηθήσει άλλες πε-

ριοχές, ενώ αν έχει καεί μια κηλίδα μέσα σε ένα δάσος 
είναι λίγη ζημιά και ανανεώνεται το δάσος από μόνο 
του, έχει εξηγήσει ο Ευθύμης Λέκκας προσθέτοντας 
ότι σε συνδυασμό με την απογύμνωση του δάσους, 

τις διαβρώσεις, τα πλημμυρικά φαινόμενα αλλά 
και την ερημοποίηση της περιοχής υπό την έννοια 
της απουσίας φυσικών πόρων, είναι ανάγκη να βρε-

θούν οι τρόποι ώστε να μην γίνουν άλλες πυρκαγιές 
στην Αττική. «Πρέπει να βρούμε έναν τρόπο να μην 
γίνουν άλλες πυρκαγιές στην Αττική με οποιοδήπο-

τε κόστος υπάρχει», τονίζει ο κ. Λέκκας.
Όλα αυτά φαίνεται ότι έχουν γίνει κατανοητά από την 
ηγεσία και για αυτό έχουμε περισσότερους πυροσβέ-

στες από ποτέ, δηλαδή 18.000 (15.5000 μόνιμους και 
2.500 εποχικούς), αριθμός κατά 20% αυξημένος σε 
σχέση με την περσινή χρονιά. Σε αυτούς συνδράμουν 
και οι δασοκομάντος, ενώ Αναφορικά με τα εναέρια 
μέσα που διαθέτει η χώρα φέτος, όπως έχει γνωστο-

ποιηθεί από την Πολιτική Προστασία, συνολικά υπο-

λογίζονται 80-85, εκ των οποίων τα 49 ενοικιαζόμε-

να. Τα drones έχουν διπλασιαστεί, καθώς η Πολιτική 
Προστασία διαθέτει 82, σε σχέση με τα 45 την προη-

γούμενη χρονιά.
Το τρίπτυχο που ακολουθείται – ή που γίνεται προ-

σπάθεια να ακολουθηθεί είναι λιγότερες ενάρξεις 
πυρκαγιών, γρήγορη οριοθέτηση σε όσες εκδηλω-

θούν και ολιστική προσέγγιση στις περιπτώσεις με-

γάλων πυρκαγιών. Και για να γίνει αυτό, επιτέλους 
διαπιστώνονται και ενέργειες πρόληψης, που είναι 
και η ουσία της πυροπροστασίας, καθώς συχνά όταν 
έρχεται η ώρα της καταστολής, μπορεί να είναι ήδη 
πολύ αργά.
Βασική ενέργεια για την πρόληψη, δεν είναι άλλη από 

τον καθαρισμό των οικοπέδων, και η διορία λήγει στις 
16 Ιουνίου, οπότε όσοι δεν το έχουν κάνει ακόμα, 
έχουν λίγες ώρες μπροστά τους… Την ίδια ώρα προ-

χωρά η υλοποίηση του προγράμματος AntiNero για 
καθαρισμούς και δημιουργία αντιπυρικών ζωνών σε 
δασικές περιοχές καθώς και ο καθαρισμός των χώ-

ρων δικτύου υψηλής τάσης που διέρχονται μέσα από 
δασικές εκτάσεις όπως και οι παρεμβάσεις σε αρχαι-
ολογικούς χώρους.
Όπως τονίσαμε όμως, όλα θα κριθούν εκ του αποτε-

λέσματος. 

«Έτοιμη» η Περιφέρεια Αττικής – Ποιες ενέρ-
γειες έχουν γίνει
Η Βασιλική Καβαλλάρη, Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Ανατολικής Αττικής, μιλώντας στους Attica Times, 
αναφέρεται ακριβώς στη σημασία αυτών των ενερ-

γειών πρόληψης, περιγράφωντας ακριβώς τις ενέρ-

γειες που έχουν γίνει για να θωρακιστεί η Αττική.
Όπως αναφέρει:
«Είναι επιτακτική ανάγκη να είμαστε ρεαλιστές όσον 
αφορά τα περιστατικά των δασικών πυρκαγιών, τα 
οποία σύμφωνα με τους ειδικούς οξύνονται διαρκώς, 
λόγω της κλιματικής κρίσης σε συνδυασμό με τις 
δραστηριότητες του ανθρώπινου παράγοντα. Υπό τις 
κατευθύνσεις του Περιφερειάρχη Αττικής, κ. Νίκου 
Χαρδαλιά, η Περιφέρεια δίνει ιδιαίτερη έμφαση στην 
πρόληψη, ώστε να βρίσκεται δυναμικά στο πεδίο των 
συμβάντων, συνδράμοντας την Πυροσβεστική Υπηρε-

από τον Σωτήρη Σκουλούδη
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σία στο δύσκολο έργο της, πάντα βάσει του επιχειρη-

σιακού σχεδιασμού και με τα μέσα που διαθέτει, όπως 
υδροφόρες και μηχανήματα έργου, μέσω του επικαι-
ροποιημένου μητρώου εργοληπτών που διατηρεί.
Επιπλέον, με σκοπό τη βέλτιστη προετοιμασία των 
εμπλεκόμενων υπηρεσιών, έλαβαν χώρα τακτικές 
ασκήσεις, τόσο επί χάρτου όσο και επί του πεδίου, 
όπως οι ασκήσεις «Αινείας 2025» που οργάνωσε η 
Περιφέρεια στη Βαρυμπόμπη και η άσκηση «Δια Πυ-

ρός 2025» της Π.Υ. στο Σούνιο Δήμου Λαυρεωτικής, 
ενισχύοντας την επιχειρησιακή ετοιμότητα και τον 
συντονισμό μας. Περαιτέρω, τα συνεργεία της Περι-
φέρειας καθημερινά προβαίνουν σε εργασίες απο-

ψίλωσης φυτικής ύλης σε οδούς αρμοδιότητας μας. 
Στην Περιφερειακή Ενότητα Ανατολικής Αττικής έχει 
ήδη συγκληθεί το Περιφερειακό Συντονιστικό Όργα-

νο Πολιτικής Προστασίας, με τη συμμετοχή ανώτατων 
αξιωματικών της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, της Ελ-

ληνικής Αστυνομίας, του Λιμενικού Σώματος, καθώς 
και των αρμοδίων Αντιδημάρχων και εκπροσώπων των 
13 Δήμων της περιοχής, της Αποκεντρωμένης Διοί-
κησης και θεσμικών φορέων όπως ο Οργανισμός Φυ-

σικού Περιβάλλοντος και Κλιματικής Αλλαγής (ΟΦΥ-

ΠΕΚΑ), ο ΔΕΔΔΗΕ και πολλών συλλόγων εθελοντών 
Πυροσβεστών. 
Κατά τη συνεδρίαση, συντονίστηκαν οι δράσεις βά-

σει των εγκεκριμένων επιχειρησιακών σχεδίων και 
ελήφθησαν οι αναγκαίες αποφάσεις με στόχο την 
πληρέστερη δυνατή αντιμετώπιση των περιστατικών 
πυρκαγιάς που ενδέχεται να προκύψουν και κατόπιν 
συνεργασίας των αρμοδίων υπηρεσιών και εισήγησης 
της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας εκδώσαμε την απόφα-

ση απαγόρευσης κυκλοφορίας σε δάση και σε «ευπα-

θείς περιοχές». Αξίζει στο σημείο αυτό να διευκρινί-
σουμε ότι οι αποφάσεις απαγόρευσης κυκλοφορίας 
δεν εκδίδονται γιατί θεωρείται κάποιος ως εν δυνάμει 
εμπρηστής, αλλά για να προστατευθεί ο ίδιος από την 
πιθανότητα να βρεθεί αντιμέτωπος με επικίνδυνες κα-

ταστάσεις».
Η αντιπεριφερειάρχης τέλος απευθύνει και μια έκκλη-

ση, καθώς δεν είναι όλα θέμα της… Πολιτείας:
«Θα ήθελα να θυμίσουμε στους συμπολίτες μας ότι 
κατά τις περιόδους αυξημένης επικινδυνότητας απα-

γορεύονται οι «θερμές εργασίες» σε εξωτερικούς χώ-

ρους, όπως η χρήση τροχού κοπής ή ηλεκτροκόλλη-

σης, καθώς και το άναμμα φωτιάς για ψήσιμο σε υπαί-
θριους χώρους, με στόχο τη μείωση των περιστατικών 
πυρκαγιών στο ελάχιστο δυνατό. Η πιστή τήρηση των 
μέτρων και των οδηγιών αυτών αποτελεί κρίσιμο πα-

ράγοντα για την αποτελεσματική πρόληψη, διασφαλί-
ζοντας τόσο το φυσικό περιβάλλον όσο και τις ζωές 
και τις περιουσίες όλων μας».

Σε καλή κατεύθυνση τα μέτρα – Αλλά ακόμα 
πρέπει να γίνουν πολλά
Ο Δρ Γαβριήλ Ξανθόπουλος, Δασολόγος, Ειδικός στις 
δασικές πυρκαγιές. Τ. Διευθυντής Ερευνών στο Ινστι-
τούτο Μεσογειακών Δασικών Οικοσυστημάτων του 
ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ, είναι από τους πιο επιφανείς επιστή-

μονες της χώρας για το ζήτημα αυτό. Μελετώντας και 
αναδεικνύοντας το φαινόμενο, καθώς και την εξέλιξη 
του τρόπου διαχείρισής του μετά τις μέγα-πυρκαγιές 
των τελευταίων ετών, σε Ελλάδα και εξωτερικό, μι-
λώντας στους Attica Times, δηλώνει, ίσως για πρώτη 
φορά, εν μέρει ικανοποιημένος από την προσέγγιση 
που πλέον ακολουθείται.

Συγκεκριμένα, αν και θεωρεί ότι το συνολικό κόστος 
που αφιερώνεται στη διαχείριση των δασικών πυρ-

καγιών είναι εξαιρετικά αυξημένο, δυσβάσταχτο και 
δύσκολο να διατηρηθεί μακροπρόθεσμα, επισημαίνει 

ότι επιτέλους ένα σημαντικό ποσοστό αφιερώνεται 
στην πρόληψη. «Αυτό είναι απαραίτητο γιατί με την 
απόλυτη και μονομερή έμφαση στην καταστολή που 
υπήρχε στο πρόσφατο παρελθόν είχε γίνει πλέον 
προφανές ότι οδεύαμε από τη μία καταστροφή στην 
άλλη, ανεξάρτητα από το μέγεθος των δασοπυρο-

σβεστικών δυνάμεων», αναφέρει και προσθέτει: 
«Πλέον όμως, βλέπουμε έμφαση στην πρόληψη, που 
είναι και το κλειδί για να μην καιγόμαστε. Αναφέρο-

μαι στο πρόγραμμα AntiNero που αφορά τόσο τη δι-
αχείριση της δασικής βλάστησης όσο και άλλα έργα 
πρόληψης που λαμβάνουν χώρα σε όλα σχεδόν τα 
δασαρχεία. Επίσης, σε θετική κατεύθυνση είναι οι 
ενέργειες που γίνονται για τον καθαρισμό των οικο-

πέδων, κάτι ιδιαίτερα σημαντικό για τη βελτίωση της 
ασφάλειας των κατοικιών και των κατοίκων και τη δι-
ευκόλυνση της αντιμετώπισης πυρκαγιών, που όμως 
ακόμη έχει κενά εφαρμογής (π.χ. αποκομιδή καύσι-
μης ύλης από του δήμους) αλλά και μια προσέγγιση 
που δεν στηρίζεται στην επιμόρφωση του πολίτη και 
τη συνεργασία με αυτόν αλλά σε προσέγγιση επιβο-

λής που έχει αρκετές αρνητικές πλευρές». 
Ρωτάμε τον ειδικό αν έχουμε φτάσει στο σημείο που θα 
θέλαμε, ή αν έστω το προσεγγίζουμε, αλλά όπως μας 
λέει, «είναι σαφές ότι πολλά ακόμα μπορούν και πρέπει 
να γίνουν. Τα δασαρχεία, αν και έχουν αναβαθμισμένο 
ρόλο και έχουν διατεθεί σημαντικά κονδύλια για αυτά, 
παραμένουν υποστελεχωμένα σε πολύ μεγάλο βαθμό, 
και άρα αναποτελεσματικά στις κρίσιμες υποχρεώσεις 
που έχουν για ενέργειες πρόληψης. Η πρόταση που 
κατατέθηκε από διετίας εκ μέρους μου για τη δημι-
ουργία ενός βραχίονα για πρόληψη χαμηλού κόστους 
– μεγάλης αποτελεσματικότητας στο πλαίσιο της Δα-

σικής Υπηρεσίας με 200 περίπου νέα στελέχη που θα 
εκπαιδευτούν, θα οργανωθούν και θα ασχολούνται 
με την πρόληψη όλον τον χρόνο, αγνοήθηκε πλήρως. 
Αντίθετα, έγιναν επενδύσεις πολλαπλάσιου κόστους 
για πρόληψη βασισμένη σε τεχνικά μέσα (περισσότε-

ρα από 100 drones με αντίστοιχους χειριστές, σπατάλη 
προληπτικών πτήσεων ελικοπτέρων και αεροσκαφών 
με γεμάτες δεξαμενές, ακόμη και σε συνθήκες μέτριου 
κινδύνου, κλπ.) που μέχρι στιγμής δεν έχουν φέρει τα 
επιθυμητά αποτελέσματα». 
Παράλληλα, επισημαίνει ο Γαβριήλ Ξανθόπουλος, 
«πολλές από τις σύγχρονες προσεγγίσεις μας εκπο-

ρεύονται από μίμηση ξένων προτύπων που (αν και 
γενικά σωστά) δεν σημαίνει ότι είναι πάντα κατάλλη-

λα για τη χώρα μας. Ας θυμηθούμε ότι οι κατοικίες 
μας είναι κτισμένες διαφορετικά, κατά κανόνα πιο 
δύσφλεκτες, το οικόπεδά μας πολύ μικρότερα, οι 
ανάγκες ασφάλισης κατοικίας διαφορετικές (καθώς 
και το διαθέσιμο εισόδημα), οι ανθρώπινες σχέσεις 
διαφορετικές, κλπ».   
Όσον αφορά στην ενισχυμένη πυροσβεστική δύναμη 
-που επεμβαίνει και σε πολύ καλούς χρόνους πλέον 
από το ξέσπασμα της πρώτης φλόγας- ο ειδικός περι-
μένει να δει τα αποτελέσματα επί του πεδίου. Σήμερα, 
αρχή της αντιπυρικής περιόδου μόλις ξεσπάσει πυρ-

καγιά σε μια αγροτοδασική έκταση επιχειρούν άμεσα 
μεγάλος αριθμός πυροσβεστών και εναέριων μέσων. 
Αυτό φαίνεται καλό, όμως τι θα γίνει όταν υπό δύσκο-

λες συνθήκες ξεφύγουν κάποιες πυρκαγιές από την 
αρχική προσβολή; Θα εξελιχθούν σε μέγα-πυρκαγιές 
και θα αντιμετωπισθούν με τον ανεπαρκή τρόπο που 
αντιμετωπίσθηκαν οι πυρκαγιές της Β. Εύβοιας και του 
Έβρου, ή θα τα καταφέρουμε καλύτερα;
Σε κάθε περίπτωση, η επερχόμενη αντιπυρική περίο-

δος καθώς και οι 2-3 επόμενες θα δείξουν αν οι μέ-

χρι τώρα προσπάθειες θα έχουν κάποιο ουσιαστικό 
αποτέλεσμα, κυρίως όσον αφορά την αποφυγή κα-

ταστροφών. 
«Τέλος»,καταλήγει ο επιστήμονας, «είναι ιδιαίτερα 
σημαντικό το θέμα της αξιολόγησης των αποτελε-

σμάτων της κάθε αντιπυρικής περιόδου. Στη χώρα 
μας, αυτός που είναι υπεύθυνος για την οργάνωση 
της αντιμετώπισης - δηλαδή η Πολιτική Προστασία 
και η Πυροσβεστική- είναι και οι ίδιοι που προβαίνουν 
στην αξιολόγηση των αποτελεσμάτων της! Καταλα-

βαίνετε ότι αυτό είναι… προβληματικό και σίγουρα 
όχι καλός οδηγός για την επόμενη χρονιά. Απαιτείται 
ανεξάρτητη αξιολόγηση με σκοπό την ανάδειξη των 
αδυναμιών και όχι την απόκρυψή τους.  Ίσως είναι 
και ο λόγος που οι προσπάθειες βελτίωσης του συ-

στήματος καθυστέρησαν για δεκαετίες»!



Κυριακή 15 Ιουνίου  2025

16
 www.atticatimes.gr

Η στεγαστική πολιτική οφείλει να βασίζεται σε συνεκτικές παρεμβάσεις και όχι σε 
αποσπασματικές κινήσεις επισημαίνει ο Κωνσταντίνος Γλούμης-Ατσαλάκης,  Γενικός

 Γραμματέας Δημογραφικής και Στεγαστικής Πολιτικής σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην 
ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Κωνσταντίνος 
Γλούμης-Ατσαλάκης

γενικός γραμματέας Δημογραφικής και Στεγαστικής πολιτικής

«Σχεδιάζουμε αναβάθμιση του stegasi.gov.gr»

▶Τα μέτρα που έχουν ληφθεί μέχρι σήμερα 
για την ανακούφιση από το υψηλό κόστος 
στέγασης έχουν βοηθήσει, αλλά δεν φαίνε-

ται να λύνουν το πρόβλημα. Τι πρόσθετα 
μέτρα εξετάζετε, ίσως εφαρμόζοντας πρα-

κτικές από το εξωτερικό;
Η στεγαστική πολιτική οφείλει να βασίζεται σε 
συνεκτικές παρεμβάσεις και όχι σε αποσπασμα-

τικές κινήσεις. Για το λόγο αυτό, η Κυβέρνηση 
εφαρμόζει ένα συνεκτικό, πολυεπίπεδο πρό-

γραμμα που απαντά τόσο στη ζήτηση όσο και 
στην προσφορά στέγης. Στο πλαίσιο αυτό, το 
νέο μέτρο επιστροφής μέρους του ενοικίου —
όπως ανακοίνωσε και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσοτάκης— αποτελεί στοχευμένη 
ενίσχυση για τα νοικοκυριά που επιβαρύνονται 

περισσότερο, καλύπτοντας το 80% των ενοικι-
αστών.
Δεν πρόκειται για μεμονωμένο επίδομα, αλλά 
για κομμάτι μιας συνολικής στρατηγικής που 
συνδυάζει άμεση ανακούφιση των νοικοκυριών 
με βιώσιμες, μακροπρόθεσμες λύσεις. Η προσι-
τή στέγη απαιτεί σχέδιο, συνέχεια και εργαλεία 
με πραγματικό κοινωνικό αντίκτυπο  και σε αυτή 
την κατεύθυνση κινούμαστε.
Το πρόγραμμα «Σπίτι μου ΙΙ», με πάνω από 7.388 
υπαγωγές και συνολικό προϋπολογισμό αξίας 
2 δισ. ευρώ, ανέδειξε με σαφήνεια το έλλειμμα 
διαθέσιμων κατοικιών και ενίσχυσε τη βεβαιότη-

τα ότι χρειάζονται συμπληρωματικά εργαλεία: 
ενεργοποίηση ακινήτων, αξιοποίηση δημοσίου 
αποθέματος, συνεργασία με την τοπική αυτοδι-

«Πέρα από την οικονομική στήριξη, 

προχωρούμε και σε τοπικές δράσεις για την 

καταπολέμηση της παιδικής φτώχειας. 

Η συνεργασία με την τοπική 

αυτοδιοίκηση και η δημιουργία ισχυρών 

κοινωνικών δικτύων για την παιδική 

προστασία είναι κλειδί για την στήριξη των 

οικογενειών στην κοινότητα και την 

αποτροπή της ιδρυματοποίησης»

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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οίκηση και ιδιώτες.
Παράλληλα, μέσω της νέας ψηφιακής πλατφόρ-

μας stegasi.gov.gr, οι πολίτες θα έχουν πλήρη 
πρόσβαση στις διαθέσιμες πολιτικές στέγασης, 
βρίσκοντας εύκολα ποιο πρόγραμμα τους ται-
ριάζει  ενισχύοντας έτσι τη διαφάνεια, την προ-

σβασιμότητα και την αποτελεσματικότητα των 
μέτρων.
Η στεγαστική κρίση απαιτεί συνδυασμό άμεσης 
ανακούφισης και μακροπρόθεσμης στρατηγικής 
για μια πιο προσιτή στέγη για όλες και όλους. 
Και σε αυτό το πλαίσιο κινούμαστε, με πράξεις 
κι όχι με ευχολόγια.

▶Το δημογραφικό παραμένει ένα διαχρο-

νικό και σοβαρό ζήτημα, με εκτιμήσεις για 
μείωση του πληθυσμού τις επόμενες δεκαε-

τίες. Ποια επιπλέον μέτρα σχεδιάζετε για τη 
στήριξη των οικογενειών και την αντιμετώπι-
ση του προβλήματος;
Η αντιμετώπιση του δημογραφικού αποτελεί 
έναν από τους σημαντικότερους στρατηγικούς 
στόχους της κυβέρνησης, καθώς το ζήτημα της 
μείωσης του πληθυσμού επηρεάζει τη μακρο-

πρόθεσμη βιωσιμότητα της κοινωνίας μας. Σε 
αυτό το πλαίσιο, έχουμε ήδη αναλάβει σημαντι-
κές δράσεις και σχέδια για τη στήριξη των οι-
κογενειών και την ενίσχυση της γονεϊκότητας, 
διευκολύνοντας τους νέους που επιθυμούν να 
δημιουργήσουν οικογένεια στην ανατροφή των 
παιδιών τους.
Ένα από τα βασικά εργαλεία είναι το Εθνικό Σχέ-

διο Δράσης για το Δημογραφικό, το οποίο έχει 
10ετή ορίζοντα και εστιάζει σε κρίσιμους άξονες, 
όπως η ενίσχυση των γεννήσεων, η στήριξη της 
απασχόλησης και η διαχείριση της μακροζωίας 
και της γήρανσης. Στοχεύουμε να μειώσουμε το 
οικονομικό βάρος των οικογενειών μέσω τόσο των 
οικονομικών ενισχύσεων όσο και στοχευμένων 
υπηρεσιών σε νέους γονείς και τα παιδιά, όπως η 
χορήγηση voucher για πρόσβαση σε βρεφονηπια-

κούς σταθμούς και υπηρεσίες δημιουργικής απα-

σχόλησης παιδιών και ατόμων με αναπηρία.
Πέρα από την οικονομική στήριξη, προχωρούμε 
και σε τοπικές δράσεις για την καταπολέμηση της 
παιδικής φτώχειας. Η συνεργασία με την τοπική 
αυτοδιοίκηση και η δημιουργία ισχυρών κοινωνι-
κών δικτύων για την παιδική προστασία είναι κλειδί 
για την στήριξη των οικογενειών στην κοινότητα 
και την αποτροπή της ιδρυματοποίησης. Η δημι-
ουργία Κέντρων Στήριξης Παιδιού και Οικογένειας 
είναι μία από τις πιο κρίσιμες πρωτοβουλίες που 
αναλαμβάνονται, για να παρέχονται συμβουλευτι-
κές υπηρεσίες και υποστήριξη σε γονείς και παι-
διά, με στόχο τη βελτίωση της ανάπτυξης των παι-
διών και τη στήριξη των ευάλωτων οικογενειών.
Ο στόχος μας είναι η διεύρυνση και η ανάδει-
ξη του πλαισίου στήριξης που έχουμε δημιουρ-

γήσει, ώστε να καταστεί σαφές σε όλους ότι η 
Πολιτεία έχει ήδη προχωρήσει σε σημαντικά βή-

ματα για την ενίσχυση των οικογενειών και τη δι-
αμόρφωση ευνοϊκών συνθηκών για την ανάπτυξη 
των παιδιών. Έτσι, η στήριξη δεν περιορίζεται σε 
βραχυπρόθεσμα μέτρα, αλλά διαρθρώνεται μια 

ουσιαστική και βιώσιμη πολιτική για την αντιμε-

τώπιση του δημογραφικού ζητήματος.

▶Πώς εξελίσσονται αυτή τη στιγμή τα διάφο-

ρα στεγαστικά προγράμματα που “τρέχουν”, 
να περιμένουνε και άλλους κύκλους; 
Η στεγαστική πολιτική της κυβέρνησης αναδει-
κνύεται ως θεμελιώδης πυλώνας της κοινωνικής 
στρατηγικής και κατέχει κεντρική θέση στις προτε-

ραιότητές μας. Μέσω ενός συνεκτικού και στοχευ-

μένου σχεδίου, αντιμετωπίζουμε τις αυξανόμενες 
ανάγκες των ελληνικών νοικοκυριών για πρόσβα-

ση σε ποιοτική και προσιτή κατοικία, παρέχοντας 
λύσεις που καλύπτουν τις ανάγκες των νέων, των 
ευάλωτων ομάδων και της μεσαίας τάξης.
Το ολοκληρωμένο πακέτο των 43 δράσεων, με 
συνολικό προϋπολογισμό άνω των 6,5 δισ. ευρώ, 
στοχεύει στην ενίσχυση των πιο αδύναμων κοινω-

νικών στρωμάτων, ενώ ταυτόχρονα ενδυναμώνει 
τη μεσαία τάξη και προσφέρει ανακούφιση στους 
πολίτες που πλήττονται από τις πληθωριστικές 
πιέσεις. Ενισχύοντας τη διαθεσιμότητα ακινήτων 
προς αγορά και ενοικίαση, μέσω πολυδιάστατων 
πολιτικών στέγασης, προσπαθούμε να συγκρα-

τήσουμε τις τιμές στην αγορά και να εξασφαλί-
σουμε καλύτερους όρους για τους πολίτες.
Κεντρική πρωτοβουλία σε αυτή την προσπάθεια 
είναι το πρόγραμμα «Σπίτι μου ΙΙ», το οποίο παρέ-

χει σε είκοσι χιλιάδες συμπολίτες μας τη δυνατό-

τητα να αποκτήσουν την πρώτη τους κατοικία και 
να κάνουν ένα σημαντικό βήμα προς το μέλλον. 
Έως σήμερα, το πρόγραμμα «Σπίτι μου ΙΙ»  έχει 
εγκρίνει υπαγωγές ύψους 887,4 εκατομμυρίων 
ευρώ, με ρυθμό απορρόφησης πολύ μεγαλύτερο 
σε σύγκριση με το πρόγραμμα «Σπίτι μου Ι». Στις 
πρώτες 132 ημέρες του “Σπίτι μου ΙΙ”, καταγρά-

φηκαν 6.838 υπαγωγές, έναντι 5.997 του “Σπίτι 
μου Ι”, σημειώνοντας αύξηση. Ακόμη πιο εντυπω-

σιακή είναι η αύξηση των συμβάσεων, που ανήλ-

θαν σε 1.097 στο “Σπίτι μου ΙΙ”, τριπλάσιες σε σύ-

γκριση με τις 301 του πρώτου κύκλου.
Το νέο μέτρο της επιστροφής ενοικίου τον Νοέμ-

βριο κάθε έτους, που εξήγγειλε ο Πρωθυπουρ-

γός Κυριάκος Μητσοτάκης, παρέχει ουσιαστική 
ανακούφιση σε πολίτες που δυσκολεύονται να 
ανταποκριθούν στο αυξανόμενο κόστος στέγα-

σης, ενώ αυτός συμπληρώνεται από μια στρατη-

γική που στοχεύει σε μόνιμες και βιώσιμες λύσεις.
Με το πρόγραμμα «Ανακαινίζω-Νοικιάζω», επιδι-
ώκουμε να αυξήσουμε τη διαθεσιμότητα κατοικι-
ών προς μίσθωση, προσφέροντας επιδότηση έως 
60% του κόστους ανακαίνισης για κενές κατοικίες 
που προορίζονται για ενοικίαση. Μέχρι σήμερα, 
έχουν γίνει 6.175 εγκρίσεις, οι οποίες ανταποκρί-

νονται στο σύνολο του προϋπολογισμού των 50 
εκατομμυρίων ευρώ του προγράμματος.
Επιπλέον, μέσω του προγράμματος κοινωνικής 
αντιπαροχής, αξιοποιούμε την ακίνητη περιου-

σία του Δημοσίου για την ανέγερση κατοικιών, 
οι οποίες εκμισθώνονται σε δικαιούχους με βάση 
αντικειμενικά κοινωνικά κριτήρια. Στο πλαίσιο 
αυτό, παρέχεται και η δυνατότητα εξαγοράς των 
κατοικιών μέσω της δυνατότητας «rent to own».
Το πρόγραμμα «Στέγαση και Εργασία για τους 
αστέγους», που υποστηρίζει 558 νοικοκυριά και 
883 ωφελούμενους, παρέχει ολοκληρωμένες λύ-

σεις για τη μετάβαση των αστέγων σε αυτόνομη 
διαβίωση, συνδυάζοντας στέγαση, ψυχοκοινωνι-
κή στήριξη και εργασιακή επανένταξη.
Τέλος, το νέο πρόγραμμα «Αναβαθμίζω το Σπίτι 
μου» παρέχει τη δυνατότητα στους ιδιοκτήτες να 
λάβουν δάνειο έως και 25.000 ευρώ για την ενερ-

γειακή αναβάθμιση της κύριας ή της δευτερεύ-

ουσας κατοικίας τους.
Με δυναμικά μέτρα, στοχεύουμε στη σταδιακή 
κάλυψη των στεγαστικών αναγκών των πολιτών, 
δημιουργώντας ένα ασφαλές και βιώσιμο περι-
βάλλον για όλους.

▶Τι εντάσσεται στον σχεδιασμό σας το επό-

μενο διάστημα;
Έχοντας ήδη θέσει σε λειτουργία την πλατφόρμα 
stegasi.gov.gr, η οποία για πρώτη φορά συγκε-

ντρώνει σε ένα σημείο τα 43 στεγαστικά προγράμ-

ματα της πολιτείας, βασικός μας στόχος είναι η πε-

ραιτέρω αναβάθμισή της, ώστε να καταστεί ακόμη 
πιο λειτουργική, προσβάσιμη και αποτελεσματική 
για όλους τους πολίτες.
Μέσα από την πλατφόρμα, κάθε ενδιαφερόμενος 
μπορεί με απλό και γρήγορο τρόπο να δει ποια 
προγράμματα τον αφορούν εξατομικευμένα, ανά-

λογα με το εισόδημα, την ηλικία, την οικογενεια-

κή του κατάσταση και στεγαστική του κατάσταση, 
ενώ παράλληλα ενημερώνεται για την εξοικονό-

μηση που θα έχει συνολικά, αλλά και μέσω κάθε 
μέτρου διακριτά, με πλήρη διαφάνεια και προσω-

ποποιημένη πληροφόρηση.
Προτεραιότητά μας για το επόμενο διάστημα είναι 
η διασύνδεση του stegasi.gov.gr με το gov.gr και 
τις υπηρεσίες της ΑΑΔΕ, ώστε τα βασικά στοιχεία 
των πολιτών να αντλούνται αυτόματα και με ασφά-

λεια. Με αυτόν τον τρόπο, περιορίζεται η γραφει-
οκρατία και βελτιώνεται η ταχύτητα, ακρίβεια και 
αμεσότητα της ενημέρωσης.
Παράλληλα, στην πλατφόρμα αναρτώνται μηνιαία 
ενημερωτικά δελτία, προσβάσιμα από όλους, που 
αποτυπώνουν την πορεία υλοποίησης των στεγα-

στικών προγραμμάτων και μέτρων, την απορρόφη-

ση των διαθέσιμων πόρων, καθώς και τις νεότερες 
ρυθμιστικές και φορολογικές εξελίξεις.
Επιπλέον, προχωρούμε με συνέπεια στην υλοποίη-

ση της Εθνικής Στρατηγικής για την Πρόληψη της 
Βίας και την Αντιμετώπιση της Παραβατικότητας 
Ανηλίκων, με ορίζοντα το 2030. Η στρατηγική αυτή 
περιλαμβάνει 69 συγκεκριμένες δράσεις, οι οποίες 
εστιάζουν στην πρόληψη, την έγκαιρη παρέμβαση 
και την κοινωνική επανένταξη των ανηλίκων, μέσα 
από μια ολιστική και διατομεακή προσέγγιση.
Τέλος και πολύ σημαντικό να μην το ξεχνάμε, ότι 
το επόμενο διάστημα θα ξεκινήσει η δημόσια δι-
αβούλευση για το Εθνικό Σχέδιο Δράσης για το 
Δημογραφικό, το οποίο περιλαμβάνει 100 δράσεις 
σε βάθος δεκαετίας. Σε αυτό το πλαίσιο, και με 
το στεγαστικό ως απόλυτη προτεραιότητα, εντός 
του καλοκαιριού θα κατατεθεί προς ψήφιση και το 
νομοσχέδιο για την υλοποίηση του προγράμμα-

τος της Κοινωνικής Αντιπαροχής. Μέσω του προ-

γράμματος αυτού, αναξιοποίητα δημόσια κτίρια 
και οικόπεδα θα αξιοποιηθούν για τη δημιουργία 
κοινωνικών κατοικιών με προσιτό μίσθωμα, αυξά-

νοντας παράλληλα και την προσφορά ακινήτων 
στην αγορά.
Συνολικά, ο σχεδιασμός μας εστιάζει στην πρό-

σβαση, τη διαφάνεια, τη βιωσιμότητα και την κοι-
νωνική συνοχή, θέτοντας τις βάσεις για μια μακρο-

πρόθεσμη στεγαστική και δημογραφική πολιτική 
με επίκεντρο τον άνθρωπο.

συΝεΝΤευξη
«Προτεραιότητά μας για το 

επόμενο διάστημα είναι η διασύνδεση 

του stegasi.gov.gr με το gov.gr και τις 

υπηρεσίες της ΑΑΔΕ, ώστε τα βασικά 

στοιχεία των πολιτών να αντλούνται 

αυτόματα και με ασφάλεια.

 Με αυτόν τον τρόπο, περιορίζεται η 

γραφειοκρατία και βελτιώνεται 

η ταχύτητα, ακρίβεια και αμεσότητα 

της ενημέρωσης»
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ομαδική παραίτηση μελών ΚΕ ΣΥριζΑ 
λίγες ώρες πριν το συνέδριο

 Λίγες ώρες πριν από την έναρξη του 5ου συνεδρίου του 
ΣΥΡΙΖΑ, την παραίτησή τους από το κόμμα γνωστοποίησαν 
με επιστολή τους προς τον πρόεδρο του κόμματος οι 

Γεωργία Σουλτάνη, Τάνια Καραγιάννη, Κώστας Μανιάτης και 
Νίκος Μαδεμλής. 

 Στην επιστολή τονίζουν ότι "δεν μπορού-

με πλέον να υπερασπιστούμε με συνέπεια, 
απέναντι στην κοινωνία, ό,τι το κόμμα εκ-

προσωπεί σήμερα" και ότι "εκτιμούμε ότι ο 
σημερινός ΣΥΡΙΖΑ στην πραγματικότητα 
επιδιώκει την επιστροφή του στις αρχικές 
του καταβολές, ακυρώνοντας τον πολιτικό 
σχεδιασμό να εξελιχθεί σε βασικό κορμό 
της ευρύτερης προοδευτικής παράταξης". 
Αναλυτικά:
"Με την παρούσα επιστολή σάς γνωστοποι-
ούμε την απόφασή μας να παραιτηθούμε 
από μέλη του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συμ-

μαχία. Η απόφασή μας είναι προϊόν μιας 
μακράς πολιτικής και ιδεολογικής διεργα-

σίας, η οποία ξεκίνησε όταν άρχισε να γί-
νεται φανερό ότι το εγχείρημα του ΣΥΡΙΖΑ 
– Προοδευτική Συμμαχία να προκαλέσει με 
πολιτικές πρωτοβουλίες συνθήκες και προ-

ϋποθέσεις σχηματισμού μιας νέας προο-

δευτικής, πολιτικής και κοινωνικής πλει-
οψηφίας, έχει ουσιαστικά εγκαταλειφθεί 
από καιρό.
Σήμερα πια, είμαστε βέβαιοι/ες ότι η πρό-

σκληση προς τις προοδευτικές δυνάμεις, 
μετά την ήττα των εθνικών εκλογών του 
2019, υπήρξε ένα ευκαιριακό κατασκεύα-

σμα και όχι αποτέλεσμα ώριμης και ειλικρι-
νούς, πολιτικής και προγραμματικής συν-

θήκης, μακράς πνοής.
Παραιτούμαστε, λοιπόν, τη στιγμή που νιώ-

θουμε ότι δεν μπορούμε πλέον να υπερα-

σπιστούμε με συνέπεια, απέναντι στην κοι-
νωνία, ό,τι το κόμμα εκπροσωπεί σήμερα, 
δεδομένου ότι ήταν άλλοι οι λόγοι για τους 
οποίους εμείς ενταχτήκαμε σε αυτό.
Εκτιμούμε ότι ο σημερινός ΣΥΡΙΖΑ στην 
πραγματικότητα επιδιώκει την επιστροφή 
του στις αρχικές του καταβολές, ακυρώνο-

ντας τον πολιτικό σχεδιασμό να εξελιχθεί 
σε βασικό κορμό της ευρύτερης προοδευ-

τικής παράταξης.
Από την πλευρά μας, το 2019 ανταποκριθή-

καμε στο κάλεσμα του Αλέξη Τσίπρα, κατό-

πιν της ομόφωνης απόφασης της τότε ΚΕ, 
για τη συγκρότηση ενός μαζικού, συμμετο-

χικού και ριζοσπαστικού κόμματος, ικανού 

να εκφράσει τις ανάγκες της κοινωνίας.
Εμείς από την πλευρά μας προσήλθα-

με, επιδιώκοντας ένα ευρύ, δημοκρατικό 
και προοδευτικό εγχείρημα, το οποίο θα 
αποτελούσε χώρο έκφρασης των κοι-
νωνικών δυνάμεων της εργασίας, της 
νεολαίας και του πολιτισμού, με βασικά 
προστάγματα τη βιώσιμη ανάπτυξη, τη 
δίκαιη αναδιανομή του παραγόμενου 
πλούτου και τη δίκαιη κατανομή των 
βαρών της κρίσης. Εργαστήκαμε για 
τη δημιουργία ενός προοδευτικού πολι-
τικού φορέα ικανού να αποτελέσει την 
εναλλακτική πολιτική πρόταση απέναντι 
στις νεοφιλελεύθερες πολιτικές και να 
προσφέρει κυβερνητική διέξοδο σε προ-

οδευτική κατεύθυνση με σαφές ταξικό 
πρόσημο. Αντί γι’ αυτό, βρεθήκαμε αντι-
μέτωποι με ακραίες ιδεοληψίες, οργα-

νωτικές παλινωδίες, ασαφές ιδεολογικό 
στίγμα, αντι-κινηματικές λογικές επί του 
ταξικού ζητήματος και έναν κομματικό 
μηχανισμό που αντιμετώπισε με καχυπο-

ψία – ή και εχθρότητα – κάθε ειλικρινή 
φωνή κριτικής και ανανέωσης.
Η κριτική αυτή δεν είναι συγκυριακή ούτε 
προσωποπαγής. Είναι βαθιά ιδεολογική και 
πολιτική. Αφορά τη φυσιογνωμία, τις αρ-

χές, τις αξίες και τις προτεραιότητες που 
επιλέγει ο κομματικός οργανισμός.
Δώσαμε πολλές μάχες αυτά τα χρόνια και 
βγήκαμε από όλες ιδεολογικά, πολιτικά και 
ηθικά δικαιωμένοι και δικαιωμένες. Στην τε-

λευταία μάχη, την οποία δώσαμε με υψηλό 
αίσθημα πολιτικής αξιοπρέπειας το 2024, 
σταθήκαμε απέναντι στον εξευτελισμό των 
ιδεολογικών αρχών και αξιών του σοσιαλι-
στικού – και συνολικότερα του αριστερού 
– χώρου, από την τότε ηγετική ομάδα. Αντι-
δράσαμε στην επικοινωνιακή παρακμή των 
"κατασκευασμένων" ηγεσιών.
Δεν σιωπήσαμε, δεν υποταχτήκαμε σε κα-

νενός είδους συναλλαγή και κυρίως δεν 
υποχωρήσαμε.
Νιώθουμε περήφανοι γι’ αυτή μας τη στά-

ση και τη φέρουμε ως πολιτικό και ιδεολο-

γικό παράσημο.

Κριτική από τη Χαριλάου 
Τρικούπη
Για "μεγαλοπρεπές άδειασμα" του κ. Μαρι-
νάκη από τον πρόεδρο της Βουλής έκανε 
λόγο το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, που συνε-

χίζει τις τελευταίες ώρες να εκτοξεύει βολές 
εναντίον της κυβέρνησης. Στελέχη της Χα-

ριλάου Τρικούπη χαρακτήριζαν πρωτοφανές 
κυβερνητικός εκπρόσωπος να προβαίνει δη-

μόσια σε τέτοιο θεσμικό ατόπημα. 
"Αποδεικνύει πόσο αμετανόητοι, αλαζόνες 
και επικίνδυνοι είναι. Οι συνταγματικές πρό-

νοιες δεν αλλάζουν κατά την κρίση και αξι-
ολόγηση του κ. Μαρινάκη. Το ΠΑΣΟΚ πρω-

τοστάτησε στον αγώνα κατά του ναζιστικού 
μορφώματος και την υποκρυπτόμενη ηγεσία 
του. Η Νέα Δημοκρατία δεν απάντησε ποτέ 
πειστικά γιατί διεκόπη με καθυστέρηση η 
χρηματοδότηση των Σπαρτιατών με αποτέ-

λεσμα ένα κόμμα, που κρίθηκε πως εξαπά-

τησε τους πολίτες ως προς την πραγματική 
ηγεσία του, να λάβει περίπου ένα εκατομμύ-

ριο ευρώ", ανέφερε το κόμμα της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης.
Σε κάθε περίπτωση και με το βλέμμα στραμ-

μένο στις ψηφοφορίες της Ολομέλειας για 
την προανακριτική επιτροπή στην υπόθεση 
των Τεμπών, κυβερνητικά στελέχη εκφρά-

ζουν τη βεβαιότητα ότι δεν υπάρχει βουλευ-

τής στην Κοινοβουλευτική Ομάδα της Νέας 
Δημοκρατίας που δε θα πράξει το αυτονόη-

το. Ο κ. Καραμανλής να κριθεί από τον φυ-

σικό δικαστή, δηλαδή τους πέντε ανώτατους 
δικαστές που θα κληρωθούν. "Η πρόταση 
που συνυπέγραψαν βουλευτές κομμάτων 
της αντιπολίτευσης για συγκρότηση προα-

νακριτικής συνιστά τον απόλυτο κατήφορο 
της πολιτικής ζωής. Έφτασαν στο σημείο να 
κατηγορήσουν τον νόμιμα εκλεγμένο πρω-

θυπουργό για εσχάτη προδοσία σχετικά με 
ένα τραγικό δυστύχημα. Ξεπέρασαν για μία 
ακόμα φορά τα όρια και είναι προφανές ότι η 
αντιπολίτευση έχει χάσει οποιαδήποτε υπο-

τυπώδη αίσθηση σοβαρότητας. Η κυβέρνη-

ση ουδέποτε αντιπαρατέθηκε με συγγενείς 
θυμάτων, με ανθρώπους που έχασαν τα παι-
διά τους. Δεν θα έκανε κάτι τέτοιο. Οφείλου-

με όμως να επισημάνουμε πως εδώ κορυφώ-

νεται η χυδαία προσπάθεια της αντιπολίτευ-

σης να εκμεταλλευτεί τον ανθρώπινο πόνο, 
την ανάγκη συγγενών να βρουν μία δικαίωση 
για την απώλεια των αγαπημένων τους", ση-

μειώνουν αξιωματούχοι της κυβέρνησης. Και 
τονίζουν ότι η Νέα Δημοκρατία επιθυμεί για 
τρεις λόγους να ακολουθηθεί η λογική που 
ακολουθήθηκε και στην περίπτωση Τριαντό-

πουλου "πάντα με απόλυτο σεβασμό στις δι-
αδικασίες". Όπως αναφέρεται:
-Κάθε μάρτυρας που θα καλέσει το Δικαστι-
κό Συμβούλιο είναι υποχρεωμένος να κα-

ταθέσει. Επομένως, το ποιος πρέπει ή δεν 
πρέπει να καταθέσει δε θα είναι αποτέλεσμα 
κομματικών συσχετισμών.
-Το Δικαστικό Συμβούλιο έχει ρόλο ανακριτή 
και μπορεί να αιτηθεί στη Βουλή να διευρυν-

θεί το κατηγορητήριο.
-Πέραν των κατηγοριών μπορεί να διευρύνει 
και για τα ελεγχόμενα πρόσωπα. 
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ζ. Κωνσταντοπούλου για την πρώτη δίκη των Τεμπών: 

Καταλαβαίνουμε ποιοι δεν θέλουν να γίνει

 Σύμφωνα με ανακοίνωση της Πλεύσης 
Ελευθερίας "με προσχηματικές δικαιολο-

γίες, ακόμα και "οσφυαλγία δικηγόρου", 
οι περισσότεροι από τους κατηγορούμε-

νους και τους συνηγόρους τους απουσία-

ζαν, όπως και το ίδιο το Ελληνικό Δημόσιο. 
Μια συντονισμένη μεθόδευση για να μην 
ξεκινήσει η δίκη για τα βίντεο της φόρτω-

σης της εμπορικής αμαξοστοιχίας".

"Η σημερινή αναβολή της πρώτης δίκης 
για το έγκλημα των Τεμπών έδειξε ξεκά-

θαρα ποιοι δεν θέλουν να ξεκινήσει η δίκη.  
Είναι ίδιοι οι κατηγορούμενοι, κρατικοί 
υπάλληλοι συνδεδεμένοι με την κυβέρ-

νηση Μητσοτάκη, που δεν εμφανίστηκαν 
καν στο δικαστήριο",  είπε η Ζωή Κωνστα-

ντοπούλου, εκπροσωπώντας οικογένειες 
θυμάτων.

 Βουλή: «Κλειδώνει» η 
ημερομηνία ψηφοφορίας 
για Καραμανλή 

ΠΟΛιΤιΚη

λες οι μέχρι στιγμής πληροφορίες συγκλί-
νουν πως η μέρα που θα επιλεχθεί να στη-

θούν κάλπες θα είναι η ερχόμενη Τέταρτη.
Αδειάζει η κλεψύδρα για την παραπομπή 
του Κώστα Καραμανλή στο δικαστικό συμ-

βούλιο, καθώς θέμα ημερών είναι πλέον να 
διεξαχθεί η συζήτηση επί των προτάσεων 
για τη σύσταση προανακριτικής επιτρο-

πής για τα Τεμπη και η ψηφοφορίας που 
θα ακολουθήσει.
Η ημερομηνία της συνεδρίασης στην Ολο-

μέλεια αναμένεται να κλειδώσει τις επόμε-

νες ημέρες. Η συζήτηση είχε δρομολογη-

θεί για την περασμένη εβδομάδα, ωστόσο 
η πρόταση των συγγενών που κατατέθηκε 
στη Βουλή με τις ψήφους των βουλευτών 
της Πλεύσης Ελευθερίας, της Ελληνικής 
Λύσης, της Νίκης και των ανεξάρτητων 
που πρόσκεινται στο Κίνημα Δημοκρατίας, 
έφερε τα πάνω κάτω.
Στην σημερινή Διάσκεψη των Προέδρων 
δεν θα παρθεί απόφαση ορισμού της συ-

ζήτησης καθώς σήμερα εκπνέει η επτα-

ήμερη προθεσμία υποβολής αιτήματος 
προς το τριμελές, προκειμένου να απο-

φανθεί για την βασιμότητα της κατηγορί-
ας. Τέτοιο αίτημα δεν διαφαίνεται πως θα 
κατατεθεί, ενδεχόμενο που θα τραβούσε 
κι άλλο πίσω τη συζήτηση.
Το πιθανότερο είναι η ημερομηνία να κλει-
δώσει σε έκτακτη Διάσκεψη των Προέ-

δρων την ερχόμενη Δευτέρα, ενώ όλες οι 
μέχρι στιγμής πληροφορίες συγκλίνουν 
πως η μέρα που θα επιλεχθεί να στηθούν 
κάλπες θα είναι η ερχόμενη Τέταρτη. Στην 
συνεδρίαση θα εξεταστούν και θα ψη-

φιστούν μαζί και οι τρεις προτάσεις που 
έχουν κατατεθεί, δηλαδή αυτές της ΝΔ και 
του ΠΑΣΟΚ μαζί με αυτή των συγγενών 
των θυμάτων της τραγωδίας.
Υπενθυμίζουμε πως ο Πρόεδρος της Βου-

λής, ανέφερε χθες σε συνομιλία με κοινο-

βουλευτικούς συντάκτες με αφορμή τη 
συζήτηση που είχε ανοίξει για το αν θα 
πρέπει να πέσει το όριο της πλειοψηφίας 
σε 149 μετά την έκπτωση των τριών Σπαρ-

τιατών, πως ο πήχης για την ψηφοφορία 
παραμένει στους 151 βουλευτές.
Παραλληλα αφού επιφυλάχθηκε για τις τε-

λικές αποφάσεις έως ότου καθαρογραφεί 
και διαβιβαστεί στη Βουλή η απόφαση του 
εκλογοδικείου, τάχθηκε υπέρ της διατήρη-

ση του ορίου στις 151 ψήφους, εκτός από 
τις ψηφοφορίες στις οποίες προβλέπεται 
πλειοψηφία επί των παρόντων.

 περιμένοντας τον Αλέξη Τσίπρα 
 Ακόμη και αν δεν σχεδιάζει να πάρει μέρος στις επό-

μενες εκλογές ως πολιτικός αρχηγός ο πρώην πρωθυ-

πουργός, οι βασικοί πολιτικοί αντίπαλοί του το προεξο-

φλούν δημιουργώντας μια πολιτική συνθήκη αυτοεκ-

πληρούμενης προφητείας.
Η αναφορά σε «νέο πατριωτισμό απέναντι στην ολι-
γαρχία και την κλεπτοκρατία» ή το σύνθημα «από τη 
μια η πατρίδα μας από την άλλη τα πλούτη τους» σί-
γουρα δεν αποτελούν προαναγγελία δημιουργίας 
νέου κόμματος. Μήπως πυροδότησε τέτοιους συνειρ-

μούς η αναφορά στην ανάγκη «μιας ηθικής, κοινωνικής 
και πολιτικής πρωτοβουλίας που θα διατρέχει όλα τα 
προοδευτικά κόμματα»;
Το βέβαιο είναι ότι μετά την εκδήλωση του Ινστιτούτου 
Τσίπρα έγιναν ζωηρές συζητήσεις, αναλύσεις, σχολια-

σμός και υποθέσεις για τα πολιτικά του σχέδια, με κυ-

ρίαρχη την εκτίμηση ότι το φθινόπωρο θα ανοίξει τα 
χαρτιά του.
Αυτό που μάλλον συμβαίνει είναι ότι η τόσο ορατή αδυ-

ναμία της προοδευτικής αντιπολίτευσης να απειλήσει 
την κυριαρχία της ΝΔ δημιουργεί προσμονή για την 
επιστροφή ενός ηγέτη που στο πρόσφατο παρελθόν 
κατάφερε να πρωταγωνιστήσει.

 "Όλα όσα έγιναν σήμερα είναι απολύτως χρήσιμα, για 
την στοιχειοθέτηση του κρατικού εγκλήματος των Τεμπών. 

Για την απόλυτη απόδειξη ότι σε αυτό το έγκλημα 
και στη συγκάλυψή του εμπλέκονται μέχρι σήμερα 

κρατικοί και υπηρεσιακοί παράγοντες", δήλωσε η Ζωή 
Κωνσταντοπούλου από τη Λάρισα.
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πευθύνω κάλεσμα συστράτευσης σε 
όλους τους αγνούς Έλληνες που πονά-

νε για την πατρίδα μας. Δεν άφησα την 
αγαπημένη μου ειδικότητα την καρδιοχει-
ρουργική, για προσωπικό όφελος. Το μο-

ναδικό μου όραμα, να υπηρετήσω την πατρίδα και το 
έθνος μας”
Ο Νίκος Παπαδόπουλος, καρδιοχειρουργός, πατέ-

ρας έξι παιδιών και πρώτος σε σταυρούς βουλευτής 
της ΝΙΚΗΣ στη Β’ Θεσσαλονίκης στις εκλογές του 
2023, βρέθηκε πριν λίγους μήνες στο επίκεντρο ενός 
ιδιαίτερα έντονου δημόσιου διαλόγου. Η ενέργειά 
του να αποκαθηλώσει έργα από την Εθνική Πινακο-

θήκη, τα οποία -όπως ο ίδιος ισχυρίστηκε- προσέ-

βαλλαν κατάφωρα την Ορθόδοξη πίστη, προκάλεσε 
σφοδρές αντιδράσεις αλλά και την άμεση διαγραφή 
του από το πολιτικό κόμμα με το οποίο εξελέγη.
Ο ίδιος, ωστόσο, υπερασπίζεται ανοιχτά την πράξη 
του, δηλώνοντας πως αποτέλεσε μια «κραυγή αγα-

νάκτησης και αντίστασης απέναντι στη βεβήλωση», 
καταγγέλλοντας ταυτόχρονα εκφοβισμό εκ μέρους 
των θεσμών και μια υποκριτική επίκληση της ελευθε-

ρίας της τέχνης. Σήμερα, η Εθνική Πινακοθήκη αξι-
ώνει αποζημίωση ύψους 500.000 ευρώ, ενώ ο ίδιος 
δηλώνει απερίφραστα: «Έχει ο Θεός».
Στη συνέντευξη που παραχώρησε στη δημοσιογρά-

φο Κορίνα Τριανταφύλλου και τους Atticatimes, ο 
κ. Παπαδόπουλος απαντά επίσης σε όλα τα ερωτή-

ματα που αφορούν την πολυτάραχη σχέση του με 
τη ΝΙΚΗ, τη ρήξη του με το κόμμα μετά από σειρά 
θεσμικών και ιδεολογικών διαφοροποιήσεων, και ξε-

καθαρίζει τις θέσεις του γύρω από ζητήματα όπως 
ο Προσωπικός Αριθμός και η ψηφιακή ταυτοποίηση 
των πολιτών.
Με εμφανή πικρία αλλά και χωρίς να κρύβει την πρό-

θεσή του να παραμείνει ενεργός στην πολιτική ζωή, 
ο Νίκος Παπαδόπουλος αφήνει ανοιχτό το ενδεχόμε-

νο δημιουργίας νέου πολιτικού φορέα. «Δεν εγκατα-

λείπω», δηλώνει, απευθύνοντας κάλεσμα «σε όλους 
τους αγνούς Έλληνες που πονάνε για την πατρίδα 
μας». Ακολουθεί η πλήρης συνέντευξη:

▶  Κύριε Παπαδόπουλε, πριν μερικούς μήνες ήρ-

θατε στο επίκεντρο της δημοσιότητας με την 
ενέργειά σας να κατεβάσατε κάποια έργα από την 
Εθνική Πινακοθήκη, που όπως δηλώσατε,  προσέ-

βαλαν χριστιανικά σύμβολα. Γεγονός που επέφερε 
την διαγραφή σας από το πολιτικό κίνημα, τη ΝΙΚΗ 
και προκάλεσε παράλληλα ποικίλες αντιδράσεις. Τι 
σας ώθησε σε αυτή την ενέργεια; Με την απόστα-

ση χρόνου πλέον, θεωρείτε ότι ήταν ο καταλληλό-

«Αντιστάθηκα σε μια 
ιδεολογία που χλευάζει το 

Άγιο και τα ιερά πρόσωπα και 
σύμβολα της πίστης μας»

Ο ανεξάρτητος Βουλευτής, 

Νίκος Παπαδόπουλος, μιλά 

μετά τη διαγραφή του 

από τη ΝΙΚΗ:

ΝΙΚΟσ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟσ

Ανεξάρτητος Βουλευτής

«Η πράξη μου να κατεβάσω τα έργα ήταν μια ύστατη κραυγή για σεβασμό, στα 

ιερά και τα όσια μας»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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τερος τρόπος να εκφράσατε τότε τη διαφωνία 
σας;
Κυρία Τριανταφύλλου, Γνωρίζετε πολύ καλά ότι 
προηγουμένως είχα υποβάλει κοινοβουλευτική 
ερώτηση στην Υπουργό Πολιτισμού. Στη γραπτή 
απάντηση της η κυρία Μενδώνη υπερασπίστηκε 
την δήθεν «ελευθερία της τέχνης». Πριν από το 
περιστατικό, έστειλα και επιστολή στην Διευθύ-

ντρια της Εθνικής Πινακοθήκης, που εκ των υστέ-

ρων ανακάλυψα ότι είχε διοριστεί απευθείας από 
την ίδια την κ. Μενδώνη. Δεν πήρα όμως απάντη-

ση από την Διευθύντρια.
Την Δευτέρα μετά την Κυριακή της Ορθοδοξί-
ας που η εκκλησία μας εορτάζει την αναστήλω-

ση των Αγίων εικόνων, αισθάνθηκα το χρέος, να 
πάω να συναντήσω την Διευθύντρια της Εθνικής 
Πινακοθήκης για να της μεταφέρω πόσο πολύ 
προσβάλλονται οι ορθόδοξοι πιστοί από τέτοιες 
βλάσφημες απεικονίσεις. Μπήκα, την αναζήτη-

σα, αλλά ισχυρίστηκαν ότι απουσίαζε. Και μετά 
σκέφθηκα να πάω να δω ο ίδιος τα εκθέματα, τα 
«εικονίσματα», γιατί έτσι παρουσιαζόταν στην Έκ-

θεση. Ως «εικονίσματα». 
Όταν τα «εικονίσματα» της Παναγίας και του Αγί-
ου Γεωργίου, του προστάτη του Στρατού μας, κα-

κοποιούνται βάναυσα, δεν έχουμε πια να κάνουμε 
με ελευθερία, ούτε με «τέχνη», αλλά με βεβήλω-

ση και ασυδοσία. Η πράξη μου να κατεβάσω τα 
έργα ήταν μια ύστατη κραυγή για σεβασμό, στα 
ιερά και τα όσια μας.  Αντιστάθηκα σε μια ιδεο-

λογία που χλευάζει το Άγιο και τα ιερά πρόσωπα 
και σύμβολα της πίστης μας. Αυτό δεν είναι τέχνη 
αλλά «σκοταδιστική τελετουργία». 

▶ Πως σχολιάζετε το γεγονός ότι η Εθνική Πι-
νακοθήκη διεκδικεί αποζημίωση ύψους 500.000 
για τον βανδαλισμό των έργων; Πως θα το δια-

χειριστείτε;
Έχει ο Θεός, μόνον αυτό θα πω. Έχει ο Θεός. 
Αυτό που δεν γνωρίζει ο κόσμος είναι ότι άλλα 
τόσα ζητάνε και από τον δημοσιογράφο κ. Μακρή. 
Η συνολική αγωγή στους δυο μας, πλησιάζει το 
1.000.000 ευρώ! Είναι φανερό το μήνυμα εκφοβι-
σμού που θέλουν  να στείλουν : «Θα βλασφημάμε 
την πίστη σας, ότι πιο ιερό έχετε στην Ελλάδα, 
μέσα στην Εθνική σας Πινακοθήκη και δεν επιτρέ-

πουμε καμία αντίδραση». Και μιλάμε για έργα που 
είχαν ασφαλιστεί –γιατί κάθε έργο που εκτίθεται 
σε Πινακοθήκη πρέπει να είναι ασφαλισμένο- για 
συνολικά 120 ευρώ!!! (για τόσο «μεγάλης» αξίας 
έργα μιλάμε). Θέλω να μάθω με ποια κριτήρια 
προσλήφθηκε ή διορίστηκε το ΔΣ και ο νομικός 
σύμβουλος της Εθνικής Πινακοθήκης. Για να προ-

βάλλουν αισχρές πορνοταινίες με μουσική υπό-

κρουση τον Εθνικό Ύμνο ή το «Βασιλεύ Ουράνιε 
Παράκλητε» όπως γινόταν στον 3ο όροφο. Πόσο 
κοστίζουν στους Έλληνες οι επιλογές προσώπων 
της κυρίας Μενδώνη! Έχει αντιληφθεί η κ. Μεν-

δώνη ποιον πολιτισμό και ποιον λαό καλείται να 
υπηρετεί; 

▶ Μία από τις αφορμές της ρήξης σας με τη 
ΝΙΚΗ φέρεται να είναι η άρνησή σας να συμφω-

νήσετε στην προαιρετικότητα για τον 12ψήφιο 
Προσωπικό Αριθμό. Ποια είναι η βασική σας 
ένσταση απέναντι σε αυτόν τον σχεδιασμό και 
τι προτείνετε ως εναλλακτική για την ψηφιακή 
ταυτοποίηση των πολιτών;
Ο λαός που ψήφισε την ΝΙΚΗ, είχε όραμα. Δεν 
ήθελε ένα ακόμη «δεκανίκι» του συστήματος. Δεν 
είναι κουτός ο κόσμος. Αντιλαμβάνεται τι συμ-

βαίνει. Ξέρουμε πολύ καλά ότι προαιρετικότητα 
σημαίνει καθιέρωση του Προσωπικού Αριθμού 
παντού. Την «προαιρετικότητα» την έζησα στο 
πετσί μου με τα εμβόλια. Προσωπικός αριθμός 
σημαίνει μετατροπή του ανθρώπου σε νούμερο. 
Δεν θα είναι καθόλου προσωπικός ο αριθμός αυ-

τός. Θα είναι δημόσιος, κρατικός, διεθνής και δη-

μιουργεί «γυάλινους» πολίτες. Θα είναι το κλειδί 
που θα ξεκλειδώνει τα πάντα όπως ισχυρίστηκε ο 
πρωθυπουργός. Δεν μας είπε όμως ότι το κλειδί 
θα το κρατάει η εκάστοτε κρατική ή υπερ-κρατική 
εξουσία και όχι ο πολίτης. 
Προσωπικός αριθμός σημαίνει ενοποίηση όλων 

των Βάσεων Δεδομένων του κράτους. Πως μπο-

ρεί να υπάρξει προαιρετικότητα; 
Είναι φανερό ότι οι πολίτες που θα αρνηθούν την 
παραλαβή του, είναι καταδικασμένοι αφού δεν θα 
υπάρχουν για το σύστημα. Δύο κατηγορίες πο-

λιτών: τα υπάκουα παιδιά και οι πολίτες «φαντά-

σματα». Πολύ «δημοκρατικό» …
Η προαιρετικότητα, όσο θετική κι αν ακούγεται, 
αφήνει ανυπεράσπιστους τους πολίτες που από 
άγνοια, θα πάρουν  τον Προσωπικό Αριθμό.
Το κράτος εισβάλει στις πιο ιδιωτικές πτυχές της 
ζωής (ψηφιακό χρήμα,  ψηφιακό πορτοφόλι), βι-
ομετρικά δεδομένα (κάμερες, αναγνώριση προ-

σώπου). Το απόλυτο ηλεκτρονικό φακέλωμα με 
τεράστιους κινδύνους υποκλοπής δεδομένων. 
Την παλιά μας ταυτότητα, μπορούν να μας την 
κλέψουν μόνον από τη τσέπη μας. Τις καινούρ-

γιες ταυτότητες μπορούν να τις υποκλέψουν από 
απόσταση.

▶ Η ΝΙΚΗ αναφέρει πως διαφοροποιηθήκατε 
συστηματικά από τις συλλογικές αποφάσεις 
και λειτουργούσατε αποσχιστικά. Νιώθετε ότι 
πλέον δεν εκφράζεστε από το πολιτικό τους 
πλαίσιο ή υπήρξαν προσωπικές ή θεσμικές συ-

γκρούσεις που καθόρισαν αυτή την απόσταση; 
Εγώ δεν μετακινήθηκα καθόλου από τις αρχές της 
ΝΙΚΗΣ, Αυτοί μετακινήθηκαν. Αυτό το ξέρει ο κό-

σμος γι αυτό και η βάση της ΝΙΚΗΣ είναι μαζί μου. 
Μετά το περιστατικό στην Εθνική Πινακοθήκη, η 

πρώτη ποινή που δέχθηκα, ήταν από την ΝΙΚΗ. 
Με έκοψαν από όλα τα Μέσα Κοινωνικής Δικτύω-

σης του κόμματος χωρίς να με ενημερώσουν. 
Λίγο αργότερα, με «απόφαση προέδρου», διέ-

γραψαν την σύζυγό μου αν και ήταν εκλεγμένο 
στέλεχος Υπεύθυνη Νομαρχιακής Β’ Θεσσαλονί-
κης που υπηρετούσε αμισθί. 
Διέγραψαν και τα παιδιά μου που κι αυτά αφιλο-

κερδώς και αλτρουιστικά προσέφεραν από την 
πρώτη στιγμή στην ΝΙΚΗ. 
Και τέλος, χωρίς να μου γνωστοποιήσουν κατηγο-

ρητήριο και να κληθώ σε απολογία, ο κ. Νατσιός 
ανακοίνωσε με επιστολή του στον Πρόεδρο της 
Βουλής ότι διαγράφομαι! 
Χωρίς προηγουμένως να συνεδριάσουν τα αρμό-

δια όργανα του κόμματος. Αυτή ήταν η θλιβερή 
και απαξιωτική συμπεριφορά των «αδερφών» της 
Νίκης, του «δημοκρατικού» κινήματος … και όχι 
μόνον σε μένα αλλά σε πλήθος αξιόλογων στελε-

χών. Πραγματικά είμαι απογοητευμένος. Η Νίκη 
ήταν η ελπίδα πολλών αγνών ανθρώπων, όπως 
και η δική μου ελπίδα για την πατρίδα μας. Δυ-

στυχώς την τωρινή εξέλιξη της δεν μπορούσα τη 
να φανταστώ.

▶ Σας κατηγορούν ότι δεν υπογράψατε την πρό-

ταση της κυρίας Καρυστιανού. Είναι αλήθεια.
Ψέματα. Από την πρώτη στιγμή μίλησα με την κα 
Γρατσία, δικηγόρο της κυρίας Καρυστιανού και 
τους γνωστοποίησα την υπογραφή μου. Μπορεί 
να σας το επιβεβαιώσει. Έχω δημοσιοποιήσει την 
ηλεκτρονική υπογραφή εγγράφου : 5/ 6/2025, 
ώρα 09:48. Την επόμενη ημέρα, στις 6/5/2025, 
υπογράφηκε και στη Βουλή από τον συνεργάτη 
μου καθηγητή Ποινικού Δικαίου κ.Βαθιώτη, έχο-

ντας σχετική δική μου εξουσιοδότηση. 
Μου κάνει εντύπωση που επιστρατεύουν τόσο 
ασύστολα, οφθαλμοφανή και γελοία ψέματα για 
να με πλήξουν. Έχουν δημοσιευθεί και δύο σχε-

τικές ανακοινώσεις στα ΜΚΔ μου, δηλώνοντας 
δημόσια την συστράτευση μου. Είναι φανερό ότι 
θέλουν να με σπιλώσουν με κάθε τρόπο για να 
πάψει ο πολύπαθος λαός μας να με εμπιστεύεται. 

▶ Κυκλοφορούν φήμες πως εξετάζετε τη δη-

μιουργία ενός νέου πολιτικού σχηματισμού. 
Υπάρχει σχετικός σχεδιασμός και αν ναι, ποιο 
είναι το όραμά σας και ποιον πολίτη θα θέλατε 
να εκπροσωπήσετε με αυτό το ενδεχόμενο εγ-

χείρημα;
Μετά από την άδικη και αναιτιολόγητη διαγρα-

φή μου, έθεσα στους πολίτες  το ερώτημα αν θα 
έπρεπε να κρατήσω την έδρα μου ή να την πα-

ραδώσω όπως απαιτούσε το κόμμα. Σημειωτέο, 
ήμουν ο πρώτος σε ψήφους στις εκλογές, ανάμε-

σα σε όλους τους υποψηφίους της ΝΙΚΗΣ  σε όλη 
την Ελλάδα. Η κατηγορηματική απάντηση των πο-

λιτών, μέσα από πλήθος διαδικτυακών ψηφοφο-

ριών, σε ποσοστό άνω του 90% να κρατήσω την 
έδρα για να συνεχίσω να τους εκπροσωπώ, και 
τα χιλιάδες σχόλια παρότρυνσης να κάνω ένα νέο 
ξεκίνημα μου έδωσαν ώθηση. Ξέρετε, όταν λόγω 
άρνησης εμβολιασμού βρέθηκα για 16 μήνες σε 
αναστολή εργασίας, χωρίς ούτε ένα ευρώ εισό-

δημα, έχοντας να θρέψω μια πολύτεκνη οικογέ-

νεια με 6 παιδιά, κοίταξα στο εικόνισμα, και ήξερα 
ότι ο Θεός δεν θα με αφήσει. Και φυσικά δεν με 
άφησε. Έτσι και τώρα.  Έχει ο Θεός. Θα δείξει. 
Απευθύνω κάλεσμα συστράτευσης σε όλους τους 
αγνούς Έλληνες που πονάνε για την πατρίδα 
μας. Δεν άφησα την αγαπημένη μου ειδικότητα 
την καρδιοχειρουργική, για προσωπικό όφελος. 
Το μοναδικό μου όραμα, να υπηρετήσω την πα-

τρίδα και το έθνος μας.

«Η προαιρετικότητα, όσο θετική κι αν 

ακούγεται, αφήνει ανυπεράσπιστους τους 

πολίτες που από άγνοια, θα πάρουν  τον 

Προσωπικό Αριθμό»
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Ο Στέλιος Μπλυμάκης, Consulting Manager της ελληνικής συμβουλευτικής εταιρείας OCTANE 
Management Consultants, μιλά στους Attica Times και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη 

Γρηγοριάδη για τη σημασία του mentoring σε όλα τα επίπεδα επιχειρηματικής δραστηριότητας 
– από μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις έως μεγάλα εταιρικά σχήματα. Μέσα από την εμπειρία του 

στην OCTANE – μια εταιρεία που αναπτύσσεται με ρυθμό 20% ετησίως και το 2023 υποδέχθηκε στο 
μετοχικό της σχήμα το LATSCO Family Office – ο Στέλιος Mπλυμάκης έχει ενισχύσει τον ρόλο του 
mentoring ως βασικό εργαλείο ανάπτυξης. Παράλληλα, συμμετέχει ενεργά σε πρωτοβουλίες όπως 
το ACEIn του Οικονομικού Πανεπιστημίου Αθηνών και την καμπάνια SMEs Diplomacy Greece, 

για την ενίσχυση της  εξωστρέφεια των ΜμΕ.

 Στέλιος Μπλυμάκης

▶ Τι σημαίνει «μέντορας» και ποιος μπορεί να 
αναλάβει αυτόν τον ρόλο;
Ο όρος «μέντορας» παραπέμπει σε ένα πρόσωπο 
με εμπειρία, διορατικότητα και πρόθεση να καθοδη-

γήσει κάποιον άλλον στην πορεία του, τόσο επαγ-

γελματικά όσο και προσωπικά. Δεν πρόκειται απλώς 
για κάποιον που δίνει συμβουλές ή μοιράζεται τεχνι-
κές γνώσεις· ο μέντορας λειτουργεί ως καθρέφτης, 
συνοδοιπόρος και ενίοτε πηγή έμπνευσης, ενισχύο-

ντας την αυτοπεποίθηση του mentee και προσφέρο-

ντας προοπτική σε κρίσιμες αποφάσεις.
Μπορεί να αναλάβει αυτόν τον ρόλο οποιοδήποτε 
άτομο έχει χτίσει εμπειρία σε έναν τομέα, διαθέτει 
ενσυναίσθηση, υπομονή και τη διάθεση να προσφέ-

ρει. Η ουσία δεν βρίσκεται στην αυθεντία ή τη θέση, 
αλλά στην ικανότητα να εμπνέεις, να στηρίζεις και 
να μεταδίδεις αξίες με γνησιότητα, πάντα με τα-

πεινότητα και επίγνωση ότι δεν έχει κανείς όλες τις 
απαντήσεις και η μάθηση είναι αμφίδρομη.
Για εμένα, η εύρεση μέντορα ήταν μια αναπάντεχη 
έκπληξη στην επαγγελματική μου ζωή. Σε έναν τυ-

χαίο καφέ, πριν μια σημαντική συνάντηση με πελά-

τη, ένας Διευθυντής μου με γέμισε έμπνευση, διάθε-

ση, μου έδωσε μια άλλη οπτική σε πράγματα που με 

απασχολούσαν, όπως επίσης μου μετέδωσε γνώση 
μέσω εμπειριών του. 

▶ Η συνάντηση με έναν μέντορα – Μια αναπά-

ντεχη καμπή στην επαγγελματική μου πορεία
Η αναζήτηση ή η εύρεση ενός μέντορα δεν ήταν 
ποτέ κάτι που είχα προγραμματίσει ή είχα θέσει ως 
στόχο. Κι όμως, όπως συχνά συμβαίνει με τις πιο 
σημαντικές συναντήσεις στη ζωή μας, προέκυψε 
αναπάντεχα – σχεδόν τυχαία – σε ένα καθημερινό, 
φαινομενικά ασήμαντο πλαίσιο. Σε έναν σύντομο 
καφέ πριν από μια κρίσιμη συνάντηση με πελάτη, 
ένας Διευθυντής με τον οποίο διασταυρώθηκαν οι 
δρόμοι μας, κατάφερε μέσα σε λίγα λεπτά να μου 
μεταδώσει κάτι πολύ περισσότερο από επαγγελμα-

τικές συμβουλές.
Η συζήτησή μας, που ξεκίνησε αβίαστα και χωρίς 
προσδοκίες, γρήγορα εξελίχθηκε σε ένα ζωντανό 
και ουσιαστικό διάλογο. Με απλότητα, αλλά και βά-

θος, μου μετέφερε εμπειρίες από τη δική του δια-

δρομή, ανέδειξε οπτικές που δεν είχα ποτέ σκεφτεί, 
και με έκανε να δω προκλήσεις της δουλειάς μου 
με νέο φως. Δεν υπήρχε διδακτικός τόνος, μόνο ει-
λικρίνεια, ενσυναίσθηση και ένα είδος αυθεντικής 
καθοδήγησης που προκύπτει μόνο όταν κάποιος 
πραγματικά νοιάζεται να δώσει αξία σε έναν άλλον 

άνθρωπο.
Εκείνη η στιγμή άφησε μέσα μου ένα αποτύπωμα που 
ξεπερνά το επαγγελματικό. Με ενέπνευσε, με κινητο-

ποίησε και μου έδειξε ότι η καθοδήγηση δεν απαιτεί 
τίτλους ή επίσημους ρόλους – αρκεί η προθυμία κά-

ποιου να μοιραστεί, να ακούσει και να δώσει, έστω και 
για λίγο, ένα κομμάτι από την πυξίδα του.
Έκτοτε, αντιλαμβάνομαι τη σημασία του να έχεις 
δίπλα σου ανθρώπους με εμπειρία και γνήσιο ενδι-
αφέρον. Η έννοια του μέντορα απέκτησε άλλο νόη-

μα: είναι αυτός που, έστω και μέσα σε μια σύντομη 
συνάντηση, μπορεί να σου αλλάξει τη ρότα, να σε 
ενθαρρύνει να ξεπεράσεις φόβους, να δεις καθαρό-

τερα τον δρόμο μπροστά. Και ίσως το πιο σπουδαίο 
μάθημα από εκείνη τη συνάντηση είναι πως, όταν 
δεχτείς τέτοια καθοδήγηση, κάποια στιγμή έρχεται 
και η στιγμή να τη μεταδώσεις – να γίνεις κι εσύ, 
χωρίς να το καταλάβεις, ένας τέτοιος «τυχαίος μέ-

ντορας» για κάποιον άλλον. Και έτσι ξεκίνησε και το 
δικό μου προσωπικό ταξίδι στο mentoring.

▶ Mentoring και Coaching ποια η διαφορά 
τους; 
Παρόλο που το mentoring και το coaching έχουν 
κοινό στόχο την ενδυνάμωση του ατόμου, διαφέ-

ρουν ουσιαστικά στον χαρακτήρα και τη μεθοδολο-

γία τους. Το mentoring στηρίζεται σε μια πιο μακρο-

πρόθεσμη, εμπειρική σχέση. Ο μέντορας μοιράζε-

ται εμπειρίες, προσφέρει προοπτική, λειτουργεί ως 
σύμβουλος, αλλά και ως πρότυπο. Η σχέση αυτή 
εξελίσσεται με τον χρόνο και χαρακτηρίζεται από 
εμπιστοσύνη και συχνά από αμοιβαίο σεβασμό που 
ξεπερνά το πλαίσιο μιας απλής συνεργασίας.
Το coaching, αντίθετα, είναι μια πιο δομημένη, συ-

νήθως βραχυπρόθεσμη διαδικασία. Ο coach δεν δί-
νει απαντήσεις, αλλά διαμορφώνει τις συνθήκες για 
να τις βρει το ίδιο το άτομο μέσα από στοχευμένες 
ερωτήσεις. Είναι μια μέθοδος ενεργοποίησης του 
εσωτερικού δυναμικού, εστιασμένη κυρίως στην 
επίτευξη συγκεκριμένων στόχων ή την αντιμετώπι-
ση πρακτικών προκλήσεων.
Σε μια περίοδο όπου ήμουν σε σταυροδρόμι επαγ-

γελματικών επιλογών, θυμάμαι έναν έμπειρο συνερ-

γάτη που με πήρε σε μια βόλτα με τα πόδια μετά 
από μια απαιτητική συνάντηση. Χωρίς να προσπα-

θήσει να με «καθοδηγήσει», μοιράστηκε μια ιστορία 
από τα πρώτα του χρόνια εργασίας, τις αποτυχίες, 

 «Το mentoring στηρίζεται σε μια πιο 

μακροπρόθεσμη, εμπειρική σχέση. 

Ο μέντορας μοιράζεται εμπειρίες, 

προσφέρει προοπτική, λειτουργεί ως 

σύμβουλος, αλλά και ως πρότυπο. 

Η σχέση αυτή εξελίσσεται με τον 

χρόνο και χαρακτηρίζεται από 

εμπιστοσύνη και συχνά από αμοιβαίο 

σεβασμό που ξεπερνά το πλαίσιο μιας 

απλής συνεργασίας.»

«ο μέντορας λειτουργεί ως καθρέφτης, 
συνοδοιπόρος και ενίοτε πηγή έμπνευσης»

Consulting Manager, OCTANE Management Consultants

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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τα διλήμματα και πώς εκείνες οι εμπειρίες διαμόρ-

φωσαν τις μελλοντικές του αποφάσεις. Δεν μου είπε 
τι να κάνω — αλλά με έκανε να σκεφτώ διαφορετικά. 
Μέσα σε λίγα λεπτά, μου άνοιξε έναν ορίζοντα που 
δεν είχα εξετάσει. Εκείνη η στιγμή, που δεν ξεκίνησε 
ως «συνεδρία», αποτέλεσε για μένα έναν πυρήνα κα-

θοδήγησης που κουβαλώ μέχρι σήμερα.
Έχω βιώσει επίσης το coaching σε μια περίοδο 
επαγγελματικής πίεσης, όπου έπρεπε να οργανώσω 
τις προτεραιότητές μου και να βελτιώσω τη διαχείρι-
ση χρόνου. Ο coach μου, χωρίς να προτείνει λύσεις, 
μου έκανε ερωτήσεις που με έφεραν αντιμέτωπο με 
τις ίδιες μου τις επιλογές και συνήθειες. Η αλλαγή 
δεν ήρθε ακαριαία, αλλά μέσα από μικρά, συνειδητά 
βήματα. Ήταν μια εμπειρία πρακτικής ενδυνάμωσης 
και προσωπικής ευθύνης.
Και οι δύο προσεγγίσεις είναι πολύτιμες, αρκεί να 
αξιοποιούνται στον κατάλληλο χρόνο και πλαίσιο. Το 
mentoring μπορεί να αποτελέσει πηγή μακροπρόθε-

σμης έμπνευσης και καθοδήγησης, ενώ το coaching 
μπορεί να προσφέρει την απαραίτητη ώθηση για αλ-

λαγή όταν αυτή είναι άμεση και αναγκαία.

▶ Ποιοι ωφελούνται περισσότερο από το 
mentoring και πότε;
Μια σχέση mentoring μπορεί να αποδειχθεί καθο-

ριστική σε διάφορες φάσεις της ζωής ή της καριέ-

ρας ενός ανθρώπου και της ζωής μιας επιχείρησης, 
ανεξαρτήτου μεγέθους. Ιδιαίτερα χρήσιμη είναι για 
νέους που κάνουν τα πρώτα τους βήματα στον επαγ-

γελματικό χώρο και αναζητούν προσανατολισμό, 
στήριξη και αποσαφήνιση προτεραιοτήτων αλλά 
εξίσου ωφέλιμη μπορεί να είναι και για στελέχη που 
βρίσκονται σε μεταβατικές φάσεις — για παράδειγ-

μα, όταν αναλαμβάνουν έναν νέο ρόλο, σκέφτονται 
αλλαγή πορείας ή επιθυμούν να εξελίξουν τον ηγετι-
κό τους τρόπο σκέψης. 
Ειδικά οι επιχειρήσεις δείχνουν να τείνουν να αναθέ-

τουν έργα σε εξωτερικούς συνεργάτες — συμβού-

λους, ειδικούς, ομάδες έργου — με στόχο να καλύ-

ψουν μια ανάγκη, να επιλύσουν ένα πρόβλημα ή να 
προχωρήσουν σε έναν στρατηγικό μετασχηματισμό. 
Ωστόσο, κάτω από αυτή την τυπική επαγγελματική 
σχέση, αυτό που στην πραγματικότητα αναζητούν 
είναι κάτι βαθύτερο: έναν μέντορα. Κάποιον που 
δεν θα φέρει απλώς τη λύση, αλλά θα σταθεί δίπλα 
τους, θα κατανοήσει το πλαίσιο τους, θα προκαλέ-

σει τη σκέψη τους, θα εμπνεύσει εμπιστοσύνη και 
θα συνδιαμορφώσει μαζί τους την πορεία. Όλο και 
περισσότερο, ο ρόλος του εξωτερικού συνεργάτη 
αποκτά χαρακτηριστικά mentoring — όχι μόνο γιατί 
οι οργανισμοί έχουν ανάγκη από τεχνογνωσία, αλλά 
γιατί αναζητούν και προσανατολισμό, διαύγεια και 
αυθεντική καθοδήγηση σε ένα περιβάλλον που συ-

νεχώς μεταβάλλεται. 
Σε αυτό η OCTANE αποτελεί έναν παίχτη-κλειδί στην 
Ελληνική αγορά, καθώς το mentoring βρίσκεται στον 
πυρήνα της, τόσο με συμμέτοχες στελεχών της σε 
mentoring schemes όσο και μέσω έργων που ποικί-
λουν τόσο σε αντικείμενο όσο και σε μέγεθος.
Στην πορεία μας ως σύμβουλοι, εγώ και οι συνερ-

γάτες μου έχουμε αναλάβει πλήθος έργων – από τη 
διαχείριση έργων και τον οργανωσιακό ανασχεδι-
ασμό μέχρι την ενίσχυση της κερδοφορίας και τον 
μετασχηματισμό κουλτούρας. Αυτό που συχνά ανα-

καλύπτουμε στην πράξη, είναι πως εκείνο που τελικά 
ενδιαφέρει περισσότερο τον πελάτη δεν είναι απλώς 
το τελικό αποτέλεσμα, αλλά η διαδρομή προς αυτό.
Τα βήματα που πρέπει να γίνουν. Οι αποφάσεις που 
πρέπει να παρθούν. Οι άνθρωποι που πρέπει να 
εμπνευστούν. Και κυρίως, ο συνεργάτης που θα εί-
ναι δίπλα του σε κάθε στάδιο – όχι ως απλός εκτελε-

στής, αλλά ως συνοδοιπόρος. Ως μέντορας.
Κάποιοι πελάτες το αντιλαμβάνονται αυτό από την 
πρώτη στιγμή. Μας στέλνουν ένα e-mail που κρύβει 
περισσότερα από ένα αίτημα – είναι μια πρόσκληση 

για να «μπουν τα πράγματα σε τάξη», με ουσία και 
βάθος. Άλλοι το καταλαβαίνουν στην πορεία, μέσα 
από τη συνεργασία και τις μικρές νίκες της καθημε-

ρινότητας. Και κάποιοι χρειάζονται λίγο χρόνο για να 
μας εμπιστευτούν – όχι με λόγια, αλλά με βάση τη 
συνέπεια, την ποιότητα της δουλειάς και την προστι-
θέμενη αξία που φέρνουμε στο τραπέζι.
Αυτό το μονοπάτι εμπιστοσύνης, όταν καλλιεργη-

θεί σωστά, μας φέρνει σχεδόν πάντα στην ευχάρι-
στη θέση να συνεχίζουμε να δουλεύουμε μαζί. Όχι 
μεμονωμένα, αλλά σε σειρά έργων, προκλήσεων, 
μεταβάσεων. Η σχέση εξελίσσεται και μεταμορφώ-

νεται – από μία απλή επαγγελματική συναλλαγή σε 
μία σταθερή, ουσιαστική συνεργασία. Γινόμαστε οι 
άνθρωποι στους οποίους μπορούν να στηριχθούν. 
Οι αξιόπιστοι σύμβουλοι που θα είναι εκεί και στην 
κρίση και στην ανάπτυξη, με σιγουριά, διαύγεια και 
επιμονή για το τελικό αποτέλεσμα.
Γιατί τελικά, η εμπιστοσύνη δεν χτίζεται στην υπο-

γραφή ενός έργου, αλλά στο πώς στεκόμαστε ο 
ένας απέναντι στον άλλον κάθε μέρα που περνά.
Σε κάθε περίπτωση, το mentoring ωφελεί περισσό-

τερο εκείνους που έχουν τη διάθεση να μάθουν, να 
αναστοχαστούν και να ακούσουν. Δεν είναι μόνο ζή-

τημα ηλικίας ή εμπειρίας, αλλά στάσης απέναντι στη 
μάθηση και την προσωπική εξέλιξη.

▶ Υπάρχει στην Ελλάδα κουλτούρα mentoring;
Η κουλτούρα του mentoring στην Ελλάδα βρίσκε-

ται ακόμα σε πρώιμο στάδιο. Αν και παρατηρούνται 
αξιόλογες πρωτοβουλίες, ιδιαίτερα σε πανεπιστημι-
ακούς φορείς ή σε οργανισμούς που ασχολούνται 
με την καινοτομία και την επιχειρηματικότητα, γενικά 
λείπει μια συστηματική προσέγγιση. Το mentoring 
δεν έχει ακόμα ενσωματωθεί οργανικά στη λειτουρ-

γία των περισσότερων επιχειρήσεων ή εκπαιδευτι-
κών δομών και συχνά παραμένει παρεξηγημένο ή 
υποτιμημένο.
Για να καλλιεργηθεί και να ριζώσει ουσιαστικά, χρει-
άζεται ένα πλέγμα από τεχνικές λύσεις και στοχευμέ-

νες παρεμβάσεις, όπως:
1. Εσωτερικά προγράμματα mentoring σε επιχειρή-

σεις, με pairing νέων στελεχών και ανώτερων μά-

νατζερ – όχι απλώς για «onboarding», αλλά για 
προσωπική και επαγγελματική καθοδήγηση σε 
βάθος χρόνου.

2. Ψηφιακές πλατφόρμες mentoring εντός οργανι-
σμών και clusters, με δυνατότητα αντιστοίχισης 
(matching) με βάση δεξιότητες, στόχους και 
επαγγελματικές φάσεις.

3. Καθιέρωση KPIs για mentoring σχέσεις (π.χ. βελ-

τίωση engagement, ταχύτερη ένταξη στελεχών, 
διακράτηση ταλέντου).

4. Συνεργασίες μεταξύ ιδιωτικού και δημόσιου το-

μέα, όπου έμπειρα στελέχη από τον επιχειρη-

ματικό κόσμο καθοδηγούν νεότερους σε θέσεις 
ευθύνης σε δημόσιους οργανισμούς.

5. Επιμόρφωση σε “Mentorship Skills” – όχι μόνο 
για τους καθοδηγούμενους, αλλά και για τους 
ίδιους τους μέντορες, ώστε να κατανοούν τις 
ευθύνες και τις τεχνικές της υποστηρικτικής κα-

θοδήγησης.
6. Πρότυπα και προβολή ιστοριών mentoring, μέσω 

media, κλαδικών ενώσεων και επαγγελματικών 
επιμελητηρίων – γιατί οι εμπνευσμένες ιστορίες 
έχουν τη δύναμη να κινητοποιήσουν.

7. Ενίσχυση θεσμικών εργαλείων, όπως προγράμ-

ματα ΕΣΠΑ, που να επιδοτούν την ανάπτυξη 
mentoring υποδομών και δεξιοτήτων, τόσο σε 
startups όσο και σε ΜμΕ.

Το mentoring δεν είναι απλώς μια «ωραία ιδέα»· είναι 
κρίσιμο εργαλείο μετάδοσης εμπειρίας, επιτάχυν-

σης ανάπτυξης και, τελικά, διαμόρφωσης κουλτού-

ρας εμπιστοσύνης. Αν πάψουμε να το βλέπουμε ως 
δείγμα αδυναμίας ή “πολυτέλεια” και το εντάξουμε 
οργανικά στην επαγγελματική μας καθημερινότητα, 
τότε θα δούμε ουσιαστική αλλαγή όχι μόνο σε ατο-

μικό επίπεδο, αλλά και στην ευρύτερη κουλτούρα 
μάθησης και συνεργασίας στη χώρα μας.
Πολύ ενθαρρυντική είναι η ύπαρξη οργανισμών 
όπως το ACEIN του Ο.Π.Α., που με πάθος και ισχυ-

ρή θέληση στηρίζουν νέες και αναπτυσσόμενες 
ιδέες και επιχειρήσεις, μέσω coaching, mentoring, 
accelerators και διαγωνισμών.  

συΝεΝΤευξη

«Το δύσκολο ήταν να εξηγήσουμε ότι 

η έρευνα δεν είναι πρόβλεψη στιγμής, 

αλλά διαδικασία»
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 Κυρανάκης:

 Από τις 5 ιούλιου ξεκινά η 24ωρη λειτουργία
στα Μέσα Μεταφοράς τα Σαββατοκύριακα 
 Ο αναπληρωτής υπουργός Μεταφορών Κωνσταντίνος Κυρανάκης ανέφερε ότι στις 5 Ιουλίου 

και για κάθε Σαββατοκύριακο ξεκινά η 24ωρη λειτουργία σε μετρό και τραμ και σε συγκεκριμένες 
γραμμές λεωφορείων. 

Ό 
πως ανέφερε ο κ. Κυρανάκης από το 
βήμα της Βουλής, κατά τη διάρκεια 
της συζήτησης για το νομοσχέδιο του 
Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, στόχος 
αυτής της κίνησης είναι να μειωθούν 
τα τροχαία δυστυχήματα και συμπλή-

ρωσε: «Το Σάββατο 5 Ιουλίου ξεκινά 
η δοκιμαστική λειτουργία για 24ωρο μετρό, 24ωρο τραμ 
και 24ωρες συγκεκριμένες γραμμές λεωφορείου, οι οποί-
ες θα εξυπηρετήσουν κατά κύριο λόγο τους νέους αν-

θρώπους οι οποίοι θέλουν να βγουν στην πόλη μας, στην 
Αθήνα, να διασκεδάσουν. Θέλουν αυτούς τους καλοκαι-
ρινούς μήνες να κάνουν αυτό το οποίο κάναμε όλοι μας 
όταν ήμασταν νέοι. Αλλά πρέπει να λάβουμε μέτρα για να 
μπορέσουμε να στείλουμε ένα μήνυμα στους γονείς τους, 
ότι θα γυρίσουν με ασφάλεια στο σπίτι τους». 

Κ. Κυρανάκης για νέο ΚοΚ: «λιγότερη ειρωνεία και περισσότερα μέτρα 
εποικοδομητικά για να μειώσουμε τους θανάτους στην άσφαλτο»

«Προτάσεις, λιγότερη ειρωνεία, λιγότερος χαβαλές και περισσό-

τερα μέτρα εποικοδομητικά για να μπορέσουμε να βρούμε λύση 
σε ένα μη ιδεολογικό πρόβλημα, στο πώς θα μειώσουμε τους θα-

νάτους στους ελληνικούς δρόμους» προέτρεψε τους βουλευτές 
της αντιπολίτευσης ο αναπληρωτής υπουργός Υποδομών και Με-

ταφορών Κωνσταντίνος Κυρανάκης απαντώντας στις επικρίσεις 
τους σχετικά με τις πρωτοβουλίες του αλλά και τις διατάξεις του 
νέου ΚΟΚ.
Ο ίδιος απαντώντας στα σχόλια της βουλευτού του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 
Μιλένας Αποστολάκη αναφορικά με την πρόταση που είχε δημο-

σιοποιήσει για την επιδότηση των ταξί κατά τις μεταμεσονύχτιες 
μεταφορές επιβατών τα Σαββατοκύριακα, είπε ότι «οι προτάσεις 
που καταθέτω είναι για να μειωθούν τα θανατηφόρα τροχαία, να 
σωθούν ζωές στους ελληνικούς δρόμους από αυτή τη μάστιγα, 
καθώς τα στοιχεία δείχνουν ότι οι πιο θανατηφόρες ώρες είναι οι 

μεταμεσονύκτιες του Σαββατοκύριακου».
«Ο στόχος του μέτρου -το οποίο χλευάσατε κι εσείς και άλλοι 
βέβαια- ήταν και είναι να σωθούν ζωές από κάποιον άλλον μεθυ-

σμένο οδηγό. Διότι ένας μεθυσμένος οδηγός δεν είναι κίνδυνος 
μόνο για τη δική του ζωή. Είναι κίνδυνος για συνεπιβάτη, είναι για 
πεζούς, είναι για άλλους συνεπείς οδηγούς» προσέθεσε και αντέ-

τεινε «εσείς αντιπρόταση έχετε να καταθέσετε ή απλά θέλετε να 
κάνετε χαβαλέ;» ενώ σημείωσε ότι «όταν ρωτήθηκε η κοινή γνώ-

μη τάχθηκε υπέρ αυτού του μέτρου». Ο αναπληρωτής υπουργός 
επέκρινε τη βουλευτή του ΠΑΣΟΚ που τον κατηγόρησε για επι-
κοινωνιακή πολιτική με στόχο να υφαρπάξει ψήφους, λέγοντας: 
«Προτείνουμε μέτρα τα οποία μπορούν να σώσουν ζωές, να μει-
ωθούν τα θανατηφόρα τις μεταμεσονύκτιες ώρες που κύρια αιτία 
είναι η κατανάλωση αλκοόλ και εσείς μας λέτε ότι το κάνουμε για 
να πάρω ψήφους. Τι λογική είναι αυτή, πραγματικά» και κάλεσε 

την κυρία Αποστολάκη όταν κάνει βίντεο για τα μέσα κοινωνικής 
δικτύωσης να μην οδηγεί.
Η βουλευτής του ΠΑΣΟΚ- ΚΙΝΑΛ του απάντησε ότι δεν οδηγού-

σε εκείνη αλλά ήταν συνοδηγός. Η κυρία Αποστολάκη, νωρίτε-

ρα, κατά την τοποθέτησή του είχε κατηγορήσει τον αναπληρωτή 
υπουργό ότι «καταργεί μερικώς τις εξαγγελίες του προκατόχου 
του, που πριν από λίγους μήνες είχαν ανακοινωθεί» λέγοντας πως 
«είναι μια συνήθης πρακτική μιας κυβέρνησης πελατειακών σχέσε-

ων, προσωπικών στρατηγικών και παλαιοκομματικών αντιλήψεων».
Ο νέος αναπληρωτής υπουργός, είπε η βουλευτής του ΠΑΣΟΚ- 
ΚΙΝΑΛ, «εισηγείται τον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας και πριν λίγες 
μέρες είχε τη φαεινή ιδέα να επιδοτήσει τη μέθη των οδηγών, ως 
αντιστάθμισμα της σύγκρουσής του με το Συνδικάτο των Οδηγών 
Ταξί, το οποίο -προς τιμήν του- με αίσθημα κοινωνικής ευθύνης 
κατήγγειλε αυτήν του την πρωτοβουλία».

“



Κ
ατά την 17η Τακτική Συνε-

δρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, ο Δήμαρχος 

Αθηναίων, Χάρης Δούκας, τοποθετήθηκε για το 

φλέγον ζήτημα της παρουσίας τοξικοεξαρτημέ-

νων ατόμων στο κέντρο της πόλης, την πρόσφα-

τη επίθεση σε υπάλληλο της Διεύθυνσης Καθαριότητας και την 

ανάγκη λήψης άμεσων μέτρων για τη δημόσια υγεία και ασφά-

λεια.

Ακολουθεί το πλήρες κείμενο της 
παρέμβασής του:
Kαλούμαστε να διαχειριστούμε ένα σοβαρό ζήτημα δημόσιας υγεί-

ας και δημόσιας ασφάλειας, τόσο για τους ίδιους τους τοξικοξαρτη-

μένους, όσο και για τους μόνιμους κατοίκους και τους επισκέπτες 

των περιοχών του κέντρου που σε αρκετές περιοχές λειτουργούν ως 

πιάτσες ναρκωτικών.

Το πρόβλημα είναι υπαρκτό, σύνθετο και απαιτεί συντονισμένες 

ενέργειες. Δε λύνεται με μαγικά ραβδιά από τη μια μέρα στην άλλη. 

Δεν υπάρχουν μαγικές λύσεις. Γνωρίζουμε, επίσης, όλοι πολύ καλά 

ότι γύρω από τους τοξικοεξαρτημένους συμπολίτες μας αναπτύσσε-

ται ένα εγκληματικό δίκτυο διακινητών και νομίζω ότι είναι υπο-

χρέωσή μας να κάνουμε ό,τι περνάει από το χέρι μας, ώστε εκεί η 

λειτουργία της πόλης να προστατευθεί, αλλά και να περιθάλψουμε 

με σεβασμό και αξιοπρέπεια αυτούς τους ανθρώπους που το έχουν 

ανάγκη.

Γι’ αυτό και από την αρχή είχαμε πει ότι το μήνυμα είναι ξεκάθαρο: 

Δεν θα αφήσουμε το κέντρο της Αθήνας να μετατραπεί σε αποθήκη 

ψυχών με χαρακτηριστικά γκετοποίησης. Πιέσαμε από την αρχή 

προς αυτήν την κατεύθυνση. Δημιουργήθηκε διυπουργική, κοινό 

Συντονιστικό, υπογράψαμε Μνημόνιο συνεργασίας με την ΕΛΑΣ, 

ενισχύσαμε το streetwork, τους κοινωνικούς λειτουργούς. Η πίεσή 

μας για το συγκεκριμένο θέμα ήταν και θα συνεχίσει να είναι συνε-

χής. Μέσα σε έναν χρόνο και 7 μήνες, έχουμε κάνει παραπάνω από 

όσα μας ζητήθηκαν, παραπάνω σε κάποιες περιπτώσεις και από όσα 

μας αναλογούν. Δεν κρυφτήκαμε από την ευθύνη, την αναλάβαμε 

και την αναλαμβάνουμε συνέχεια.

Σήμερα συνεδρίασε ξανά και η διυπουργική επιτροπή για το συ-

γκεκριμένο θέμα. Σε αυτήν παρουσιάσαμε συγκεκριμένες δικές μας 

προτάσεις. Περιλαμβάνουν βραχυπρόθεσμες παρεμβάσεις για την 

παροχή ιατροφαρμακευτικής περίθαλψης, κοινωνικής στήριξης και 

επανένταξης, αλλά και μεσομακροπρόθεσμες παρεμβάσεις με στόχο 

την απομάκρυνση όλων των τοξικοεξαρτημένων ατόμων από τις γει-

τονιές της Αθήνας.

Όλοι αντιλαμβανόμαστε ότι η πόλη μας δεν έχει ούτε λεπτό για χά-

σιμο. Η πρόσφατη επίθεση με μαχαίρι εναντίον εργαζόμενων στη 

Διεύθυνση Πρασίνου ήταν η σταγόνα που ξεχείλισε στο ποτήρι. 

Όμως, να λέμε τα πράγματα καθαρά, ορισμένες παρατάξεις δεν θέ-

λουν να λυθεί το πρόβλημα. Το πρόβλημα που οι ίδιες δημιούργη-

σαν και ανέχτηκαν για χρόνια. Οι εικόνες ντροπής στην Ιεροθέου 

και στους γύρω δρόμους έχουν ονοματεπώνυμο. Είναι δημιούρ-

γημα του κυρίου Μπακογιάννη και της παράταξής του. Περιμένου-

με την κυβερνητική πρόταση να παρουσιαστεί και θα τοποθετούμε 

συνολικά μόλις δημοσιοποιηθεί. Θέλω όμως να ξεκαθαρίσω κάτι. 

Το κέντρο της Αθήνας δεν πρόκειται σε καμία περίπτωση και για 

κανένα λόγο να σηκώσει τη δημιουργία νέων δομών υποστήριξης. 

Η κεντρική στόχευση πρέπει να είναι σταδιακή αποκέντρωση και 

των υφιστάμενων δομών με στόχο την ισόρροπη κατανομή των δη-

μοσίων δομών σε όλη την Αττική.

Θυμίζω ότι αυτά τα θέματα τα είχαμε επισημάνει, πριν από λίγες 

ημέρες, σε ένα ολοκληρωμένο σχέδιο, το οποίο το είχαμε ψηφίσει. 

Όχι όλοι. Η δική μας όμως παράταξη που δεν ευθύνεται για αυτή 

την εικόνα, το στήριξε και το στηρίζει. Μέχρι όμως τη σταδιακή απο-

κέντρωση των υφιστάμενων δομών και τη δημιουργία των απαραί-

τητων παρεμβάσεων, οι τελευταίες εξελίξεις, μετά και τη σοκαριστική 

νέα επίθεση στο εργαζόμενο της διεύθυνσης καθαριότητας μάς επι-

βάλλει να σχεδιάσουμε πρόσθετα μέτρα ασφαλείας για την προστα-

σία των δημοτικών μας υπαλλήλων.

Προτείνω λοιπόν, και νομίζω ότι είμαστε σε θέση άμεσα να τα υλο-

ποιήσουμε συγκεκριμένα μέτρα:

Θα εξοπλίσουμε όλα τα απορριμματοφόρα με μία συσκευή, ένα 

κουμπί έκτακτης ανάγκης, το οποίο θα πατούν σε περιπτώσεις όπως 

ατύχημα, βλάβη, εμπόδια στην πορεία ή επίθεση, ώστε να ακινητο-

ποιείται άμεσα και να κινητοποιείται ένας μηχανισμός προστασίας 

και παρέμβασης. Έχουμε ήδη φτιάξει μία εφαρμογή που λέγεται 

SafeAthens. Θα κάνουμε και μία ειδική καμπάνια για να την κατε-

βάσουν όλοι οι δημοτικοί μας υπάλληλοι που δουλεύουν έξω στους 

δρόμους. Με το πάτημα ενός κουμπιού αμέσως ειδοποιείται και η 

Δημοτική Αστυνομία και η ΕΛΑΣ, υπάρχει δυνατότητα ενεργοποίη-

σης συναγερμού, ενώ παρέχεται και η δυνατότητα γεωεντοπισμού.

Επίσης, θα καταγράψουμε τα πιο επικίνδυνα σημεία και θα επιδι-

ώξουμε τις μεν πρωινές ώρες να αυξήσουμε τις μικτές περιπολίες 

δημοτικής και ελληνικής αστυνομίας, για τις δε νυχτερινές ώρες να 

ζητήσουμε την ενίσχυση, τη συνδρομή της ΕΛΑΣ. Η υγεία και η 

ασφάλεια των εργαζομένων μας δεν είναι υπό διαπραγμάτευση.

Εργαζόμαστε, σε στενή συνεργασία ως δήμος και διαρκή διαβού-

λευση με τους συλλόγους εργαζομένων, με την Επιτροπή Υγείας και 

Ασφάλειας, εντοπίζουμε κινδύνους, προσπαθούμε να βελτιώσουμε 

συνεχώς τις συνθήκες εργασίας και να διαμορφώσουμε ένα περι-

βάλλον που σέβεται τον άνθρωπο και προστατεύει τη ζωή του. Η 

ασφάλεια δεν είναι απλώς υποχρέωση. Είναι η ελάχιστη αναγνώ-

ριση που οφείλουμε στους ανθρώπους που κρατούν την πόλη μας 

όρθια. Σε αυτό το σημείο θέλω να πω και κάτι ακόμα. Πράγματι δεν 

είναι δημοκρατία αυτές οι εικόνες, οι ντροπιαστικές, οι σοκαριστικές 

που είδαμε όλοι με τον άνθρωπο στην καθαριότητα. Και δεν πρέ-

πει να πυροδοτούμε τοξικό κλίμα για τους ανθρώπους αυτούς που 

σε πολύ δύσκολες συνθήκες, σε ακραίες συνθήκες ζέστης, κρύου, 

νύχτας, στις δύσκολες περιοχές, πηγαίνουν και δίνουν τον καλύτερό 

τους εαυτό. Δεν πρέπει να πυροδοτούμε αυτό το κλίμα.

Και το λέω αυτό διότι για πολύ μεγάλο διάστημα τώρα και καιρό 

στα social media, trolls και όχι μόνο, κάνουν μία συστηματική και 

στοχευμένη επίθεση στην καθαριότητα και στους ανθρώπους στον 

Δήμο της Αθήνας. Και οφείλω να πω κύριε Μπακογιάννη ότι ήταν 

τελείως λάθος το timing της ανακοίνωσής σας. Μετά από μία τέτοια 

επίθεση σε εργαζόμενο της καθαριότητας, λέτε ότι δεν είναι καλή 

η βαθμολογία του Υπουργείου Εσωτερικών για την καθαριότητα;

Έτσι βοηθάμε, αλήθεια, να μειωθεί η ένταση στους ανθρώπους αυ-

τούς και η τοξικότητα; Αυτά δεν τα λένε ούτε τα troll σας.

Και να πω και κάτι άλλο;

Κύριε Μπακογιάννη, η Κεντρική Ένωση Δήμων Ελλάδας, στην 

οποία και εσείς συμμετέχετε, έβγαλε ανακοίνωση λέγοντας ότι 

αυτή η αξιολόγηση είναι απαράδεκτη γιατί δεν είναι επιστη-

μονικά τεκμηριωμένη, διότι αξιολογεί εξαιρετικά τη δημοτική 

αστυνομία σε δήμους που δεν έχουν δημοτική αστυνομία, δι-

ότι αξιολογεί ως εξαιρετική την πολεοδομία σε δήμους που δεν 

έχουν πολεοδομία και οι δημότες τους έρχονται στη δική μας. 

Και πολλά άλλα ευτράπελα. Και εσείς χρησιμοποιήσατε σήμερα 

αυτήν την αξιολόγηση που η ΚΕΔΕ λέει ότι είναι απαράδεκτη, 

για να «χτυπήσετε» τους εργαζομένους στην καθαριότητα. Πρέπει 

Χάρης Δούκάς 

“Δεν θα αφήσουμε το κέντρο 
της Αθήνας να μετατραπεί σε 
αποθήκη ψυχών”

Παρέμβαση 
του δημάρχου 
Αθηναίων, Χάρη 
Δούκα, στην 17η 
Τακτική Συνεδρίαση 
του Δημοτικού 
Συμβουλίου.

“
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 Δήμος Αθηναίων: “Καμπάνα” 
για αυθαιρεσίες στον 
δημόσιο χώρο – QR code σε 
κάθε κατάστημα
Με βασική προτεραιότητα την προσβασιμότητα, τη δι-
αφάνεια και την ορθή χρήση του δημόσιου χώρου, ο 
Δήμος Αθηναίων -όπως αναφέρει σε ανακοίνωσή του- 
έχει θέσει σε εφαρμογή από 2/6 έναν νέο κανονισμό 
για την κατάληψη και αξιοποίηση κοινόχρηστων χώ-
ρων από καταστήματα και επιχειρήσεις.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δούκας, δήλωσε: «Τε-
λειώνουμε με το “κάνω ό,τι θέλω” στον δημόσιο χώρο. 
Όποιος παρανομεί, θα πληρώνει – και ακριβά. Δεν γί-
νεται τα πεζοδρόμια να ανήκουν στα τραπεζοκαθίσμα-
τα και οι διαβάσεις να είναι παγίδες για ανθρώπους με 
αναπηρία. Με το QR code, που θα είναι αναρτημένο 
στην πρόσοψη κάθε καταστήματος, ο πολίτης έχει στα 
χέρια του την αλήθεια – ποιος έχει άδεια, πόσο χώρο 
δικαιούται. Όλα στο φως. Η Αθήνα ανήκει σε όλους 
και όσοι αποκλείουν, εμποδίζουν ή παρανομούν, θα 
μας βρίσκουν μπροστά τους».
Την Τετάρτη 4 Ιουνίου 2025, στο πλαίσιο των εντατικών 
ελέγχων της Δημοτικής Αστυνομίας για την εφαρμογή 
της νέας κανονιστικής, πραγματοποιήθηκε συντονισμέ-
νη επιχείρηση στην πλατεία Αγίας Ειρήνης. Ελέγχθη-
καν τέσσερα Καταστήματα Υγειονομικού Ενδιαφέρο-
ντος (ΚΥΕ), εκ των οποίων τα τρία δεν διέθεταν άδεια 
κατάληψης κοινόχρηστου χώρου, ενώ στο τέταρτο 
διαπιστώθηκε υπέρβαση της προβλεπόμενης άδειας. 
Ακολούθησε απομάκρυνση όλων των παράνομα το-
ποθετημένων αντικειμένων και συντάχθηκαν ισάριθμα 
πρακτικά απομάκρυνσης. Συγκεκριμένα, απομακρύν-
θηκαν 15 τραπέζια, 48 καρέκλες και 4 καναπέδες, απο-
καθιστώντας τη νομιμότητα και την ελεύθερη πρόσβα-
ση στην πλατεία.
Ο Αντιδήμαρχος Δημοτικής Αστυνομίας και Κοινοχρή-
στων Χώρων, Θωμάς Γεωργιάδης, τόνισε: «Η καθημε-
ρινή εμπειρία στον δημόσιο χώρο μας δείχνει ότι η 
εφαρμογή των κανόνων είναι εξίσου σημαντική με τη 
θέσπισή τους. Με τη νέα κανονιστική απόφαση, εξοπλί-
ζουμε την πόλη με ένα σύγχρονο εργαλείο διαφάνειας 
και ελέγχου, που προστατεύει το δικαίωμα όλων στη 
δημόσια κυκλοφορία και εξυπηρετεί τον υγιή επαγγελ-
ματισμό».

Σύμφωνα με τη νέα κανονιστική 
απόφαση:
1. Τοποθετούνται QR codes με τα απαραίτητα στοιχεία 
του καταστήματος. Τα καταστήματα και τα περίπτερα 
που έχουν άδεια κατάληψης κοινοχρήστου χώρου, υπο-
χρεούνται να αναρτήσουν στην πρόσοψή τους, ευκρινή 
και καλοδιατηρημένη ταμπέλα με QR code, μέχρι τις 30 
Σεπτεμβρίου 2025. Κάθε πολίτης και ελεγκτική αρχή θα 
σκανάρουν και θα έχουν άμεση πρόσβαση στην άδεια 
του καταστήματος, την άδεια για λειτουργικά ή διακοσμη-
τικά στοιχεία (ξύλινα δάπεδα, τραπεζοκαθίσματα, ομπρέ-
λες, σκίαστρα, προθήκες, κ.λπ.) καθώς και το εμβαδόν-κά-
τοψη του κοινόχρηστου χώρου που έχει παραχωρηθεί. 

2. Αυστηροποιούνται οι κυρώσεις και τα πρόστιμα. Θα 
εφαρμόζεται η τελευταία νομοθεσία του Υπουργείου, 
το οποίο αποδέχθηκε τη σχετική εισήγηση του Δήμου 
Αθηναίων. Συγκεκριμένα, για την αυθαίρετη χρήση κοι-
νόχρηστου χώρου επιβάλλεται πρόστιμο τριπλάσιο του 
αναλογούντος τέλους. Σε κάθε νέα παράβαση θα επιβάλ-
λεται το ανάλογο πρόστιμο. Αν διαπιστωθεί και δεύτερη 
παράβαση αυθαίρετης χρήσης κοινόχρηστου χώρου θα 
γίνεται άρση των τραπεζοκαθισμάτων και ενώ στην τρίτη 
παράβαση το κατάστημα θα σφραγίζεται 1 – 10 ημέρες 
(παλαιότερα ήταν ως 5 ημέρες). Επιπλέον, προστέθηκε 
νέο πρόστιμο για την καταπάτηση διάβασης τυφλών, με 
τετραπλασιασμό του μεγαλύτερου ποσού ανά τ.μ.

3. Απαγορεύεται η ανάπτυξη καρεκλών σε περιορισμένο 
χώρο. Για να διασφαλίζεται η ελεύθερη διέλευση των πο-
λιτών, δεν παραχωρείται κοινόχρηστος χώρος με πλάτος 
μικρότερο των 0,30 μ., το οποίο ισχύει από 1 Ιανουαρίου 
2026, ενώ με άμεση ισχύ, δεν επιτρέπεται η ανάπτυξη κα-
ρεκλών σε παραχωρούμενο χώρο του οποίου το πλάτος 
είναι μικρότερο των 0,40 μ.
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ια πρώτη φορά εδώ και δεκαετίες, ο Δήμος 
Αθηναίων προχωρά στην προμήθεια ειδικών 
θυρίδων με μεταλλικά πορτάκια και κλειδα-
ριές, που θα τοποθετηθούν στις βάσεις των 
ιστών ηλεκτροφωτισμού της πόλης. Έτσι, μπαί-

νει τάξη και ασφάλεια εκεί όπου μέχρι χθες κυριαρ-
χούσε η εικόνα εγκατάλειψης: γυμνά καλώδια, ανοιχτές 
βάσεις, βανδαλισμοί και αυξημένος κίνδυνος για ηλε-
κτροπληξία.

Από το “έλεος του Θεού” στη συντηρημένη 
πόλη
Όπως διαπιστώνεται σε εκατοντάδες σημεία της πόλης, 
οι ηλεκτρολογικές θυρίδες βρίσκονται επί χρόνια εκτε-
θειμένες, με αποτέλεσμα όχι μόνο να κινδυνεύουν πε-
ραστικοί και παιδιά, αλλά και να καταγράφονται συχνές 
βλάβες – ιδίως μετά από βροχοπτώσεις – λόγω υγρασίας 
και διάβρωσης του μεταλλικού ιστού.
Η νέα αυτή πρωτοβουλία έχει διπλό όφελος:
•Προστατεύει τη δημόσια ασφάλεια, αποτρέποντας επα-
φή με επικίνδυνα κυκλώματα. •Παρατείνει τον χρόνο 
ζωής των εγκαταστάσεων, μειώνοντας το κόστος συντή-
ρησης.

Όταν τα μικρά κάνουν τη διαφορά
Τα νέα πορτάκια θα είναι μεταλλικά, ασφαλίζουν με 
κλειδαριά και αντικαθιστούν τα υπάρχοντα, τα οποία 
είτε έχουν καταστραφεί είτε αφαιρούνται – συχνά κατά 
την τοποθέτηση εορταστικού στολισμού – και δεν επα-
νατοποθετούνται ποτέ. Το αποτέλεσμα είναι εγκαταστά-
σεις-«φαντάσματα», που πλήττουν την εικόνα της πόλης 
και δημιουργούν ευνοϊκές συνθήκες για ζημιές και ατυ-
χήματα. Ο Χάρης Δούκας αποδεικνύει ότι δεν χρειάζο-
νται πάντα μεγαλόπνοα έργα και υπέρογκα κόστη για να 
γίνει δουλειά. Μεθοδικότητα, τεχνογνωσία και πολιτική 
βούληση αρκούν για να λύσουν προβλήματα που για 
χρόνια έμοιαζαν άλυτα.

Ένα νέο πρότυπο για τους ΟΤΑ
Η παρέμβαση του Δήμου Αθηναίων δεν είναι απλώς 
ένα έργο συντήρησης. Είναι παράδειγμα προς μίμηση 
για κάθε ΟΤΑ στη χώρα. Ο δημόσιος ηλεκτροφωτισμός 
οφείλει να είναι ασφαλής, αξιόπιστος και καλαίσθητος. 
Και αυτό ξεκινά από τα βασικά. Ο Χάρης Δούκας δείχνει 
τον δρόμο: με απλές και έξυπνες λύσεις, ο μεγαλύτερος 
δήμος της χώρας μπορεί να γίνει πιο λειτουργικός, πιο 
ασφαλής και πιο ανθρώπινος.

Τι προβλέπει η επίσημη απόφαση του Δήμου 
Αθηναίων
Με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 145696/05.06.2025 απόφα-
ση του Δημάρχου Αθηναίων (ΑΔΑ: ΨΘ5ΨΩ6Μ-ΝΨΣ), 
εγκρίνεται η:
•Προμήθεια θυρίδων με κλειδαριά των ιστών οδο-
φωτισμού, συνολικού ενδεικτικού προϋπολογισμού 
37.198,14 € με Φ.Π.Α. 24%
•Η προμήθεια εντάσσεται στον προϋπολογισμό του Δή-
μου για το 2025 (Κ.Α. 6662.004) και βασίζεται σε τεχνική 
μελέτη, συγγραφή υποχρεώσεων και τεκμηρίωση από τη 
Διεύθυνση Ηλεκτρολογικού.
•Ορίζεται χρόνος υλοποίησης 30 ημερολογιακών ημε-
ρών από την υπογραφή και ανάρτηση της απόφασης 
στο ΚΗΜΔΗΣ.
Η παρέμβαση καλύπτει είδη συντήρησης και επισκευής 
ηλεκτρολογικών εγκαταστάσεων, με στόχο την πρόληψη 
βλαβών και την προστασία της ασφάλειας των πολιτών, 
όπως προκύπτει από την Τεχνική Έκθεση της αρμόδιας 
υπηρεσίας.

 www.dimarxos365.gr

Χάρης Δούκάς: 

Βάζει τάξη στον 
ηλεκτροφωτισμό της 

Αθήνας 
 Μια απλή λύση σε ένα χρόνιο πρόβλημα
Με μια πρωτοβουλία που συνδυάζει λογική, ασφάλεια και ουσία, 
ο Δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας δίνει τέλος σε μια από τις 
πιο παραμελημένες και επικίνδυνες πτυχές της καθημερινότητας 

στην πρωτεύουσα: τις ηλεκτρολογικές εγκαταστάσεις του 
δημοτικού φωτισμού.



 τώρα μέσα 
από 

το νέο Site

3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥνΕνΤΕΥξΕιΣ

ATTICA MEDIA GROUP 
•Αριθμός Γ.Ε.ΜΗ.: 178060501000

•Ευρωπαϊκός ταυτοποιητής (EUID): 
ELGEMI.178060501000

•    Επιμελητήριο Έγγραφής:
 ΕΜΠΟΡΙΚΟ & ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΟ

 ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
•Αριθμός Φορολογικού 
Μητρώου: 802559992

    
Επικοινωνήστε μαζί μας στο email 

info@attticatimes.gr
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«πρέπει να αλλάξει
η κουλτούρα του καθενός 

μας, για τις μικρές 
παραχωρήσεις που 

καλούμαστε να κάνουμε 
για το Σύνολο και όχι για 

τον εαυτό μας»

 ΜΑΙΡΗ   

ΦΟΥΡΝΑΡΑΚΗ  
Εντεταλμένη Σύμβουλος Πολιτικών και δράσεων ΑμεΑ

Στον Δήμο Βάρης, Βούλας, Βουλιαγμένης, υπηρέτησε ως Αντιδήμαρχος 
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εντεταλμένη Σύμβουλος για την εναρμόνιση 
δράσεων και έργων για Άτομα με Αναπηρία. Στην ημερίδα με θέμα «Ορατή 
– Αόρατη Αναπηρία», τόνισε τη σημασία της ισότητας και της κοινωνικής 
συμπερίληψης, υπογραμμίζοντας ότι τα άτομα με αναπηρία δεν ζητούν 
ευκολότερη ζωή, αλλά ίση ζωή με σεβασμό και ανθρώπινη αξιοπρέπεια.
Η συνέντευξή μας με την κ. Φουρναράκη εστιάζει στις προκλήσεις και τις 
ανάγκες των ΑμεΑ στην τοπική κοινωνία, καθώς και στις πρωτοβουλίες που 
έχουν αναληφθεί για την ενίσχυση της προσβασιμότητας και της ισότιμης 
συμμετοχής τους σε όλους τους τομείς της καθημερινότητας.

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

 Η Μαρία (Μαίρη) Φουρναράκη είναι μια καταξιωμένη προσωπικότητα στον χώρο της τοπικής 

αυτοδιοίκησης και της κοινωνικής πολιτικής. Γεννημένη και μεγαλωμένη στη Βουλιαγμένη, έχει 

διαγράψει μια πολυδιάστατη πορεία με έντονη κοινωνική δράση και προσφορά. Υπηρέτησε για αρκετά 

χρόνια στον ΕΟΤ, σε τομείς όπως ο κοινωνικός τουρισμός, το περιβάλλον, ο πολιτισμός και οι μαρίνες. 

Αργότερα, ανέλαβε καθήκοντα Συμβούλου στο Υπουργείο Βιομηχανίας και στη Γενική Γραμματεία 

Ισότητας, συμβάλλοντας στη δημιουργία Γυναικείων Αγροτουριστικών Συνεταιρισμών. Είναι μέλος του 

Ινστιτούτου Denver Colorado των ΗΠΑ, με γνώση σε θέματα που αφορούν στην ενδοοικογενειακή βία. 

Η κοινωνική της προσφορά αναγνωρίστηκε με τον Σταυρό Προσφοράς από τον Αρχιεπίσκοπο

 Χριστόδουλο.

« Τα άτομα ΑΜΕΑ έχουν προτεραιότητα στο 

Δήμο μας»
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▶Ως Εντεταλμένη Σύμβουλος για τα ΑμεΑ, 
Ποιο μήνυμα θα θέλατε να στείλετε για τη ση-

μασία της κοινωνικής αλληλεγγύης και της 
ενεργού συμμετοχής στην κοινότητα όσον 
αφορά στην προσβασιμότητα και την ένταξη 
των ατόμων με αναπηρία ;
Αγαπητή κυρία Τριανταφύλλου, Ευχαριστώ 
προσωπικά που μέσα από αυτή τη συνέντευξη 
μου δίνετε την ευκαιρία να ακουστεί η φωνή 
των ΑΜΕΑ Συνανθρώπων μας στον Δήμο μας 
και όχι μόνον. Ανέλαβα τη Θέση «Εντεταλμένη 
Σύμβουλος Πολιτικών και Έργων Στήριξης των 
ατόμων με αναπηρία (ΑΜΕΑ), μετά από τιμητι-
κή ανάθεση του Δημάρχου μας, κυρίου Κων-

σταντέλλου. Τον Δήμαρχό μας, όπως και εμέ-

να, μας ενώνει ένας κοινός παρανομαστής που 
λέγεται ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ – ΕΝΣΥΝΑΙΣΘΗΣΗ και 
ΚΑΘΗΚΟΝ προς τους συνανθρώπους μας. Τα 
άτομα ΑΜΕΑ, η συμπερίληψη που όλοι ευχό-

μαστε για άτομα ΑΜΕΑ στη σύγχρονη κοινωνία 
μας, αρχίζει από το αναφαίρετο δικαίωμα της 
προσβασιμότητας. Δημιουργήσαμε μία πλατεία 
κόσμημα, αναδομώντας και τροποποιώντας 
την παλιά πλατεία της πόλης. Με διευκόλυνση 
πρόσβασης διαχειρίσιμων θέσεων parking και 
απρόσκοπτη προσέγγιση στο πράσινο περιβάλ-

λον, με θέα το απέραντο γαλάζιο. Οι παραλίες 
μας είναι δικαίωμα όλων μας. Υπάρχουν εγκα-

τεστημένα μηχανήματα: Ειδική μονάδα διευκό-

λυνσης ΑΜΕΑ, για να εισέρχονται και να εξέρ-

χονται από τη θάλασσα, με σύγχρονη τηλεσκο-

πική ράμπα (Sea access). Ο Δήμαρχός μας, 
κύριος Κωνσταντέλλος, έχει δώσει μία ευλογη-

μένη εντολή: Τα άτομα ΑΜΕΑ έχουν προτεραι-
ότητα στο Δήμο μας. Οι αποφάσεις είναι κοινές 
και οι στόχοι βλέπουν ορίζοντα. Οι συνεργασί-
ες με άλλους φορείς ΑΜΕΑ είναι ανοιχτές και 
πρόθυμες γιατί «ένας κούκος δεν φέρνει την 
άνοιξη». Όλες οι θέσεις που έχουν ανατεθεί εί-
ναι θέσεις ευθύνης προς τους Δημότες και Συ-

νανθρώπους μας. Αλλά κυρίως είναι στοίχημα 
καρδιάς για ένα καλύτερο αύριο, όπως αξίζει 
στα άτομα ΑΜΕΑ, τους πολίτες της διπλανής 
πόρτας. Θέλουμε τους πολίτες του Δήμου μας 
Συνοδοιπόρους και Συναγωνιστές. ΤΟ ΜΥΝΗ-

ΜΑ ΕΙΝΑΙ: Πρέπει να αλλάξει η κουλτούρα του 
καθενός μας, για τις μικρές παραχωρήσεις που 
καλούμαστε να κάνουμε για το Σύνολο και όχι 
για τον εαυτό μας. Τα προβλήματα ΑΜΕΑ μπο-

ρεί να μην αφορούν άμεσα το σπίτι μας, αλλά 
πλήττουν το διπλανό σπίτι και την κοινωνία γε-

νικότερα. Λίγες ώρες αγνού εθελοντισμού δεν 
στοιχίζουν σε κανένα. Αντίθετα, προσφέρουν 
ένα μικρό λιθαράκι που μπορεί να γίνει οικοδό-

μημα αλληλεγγύης και προσφοράς πολλαπλα-

σιασμένο επί χιλιάδες. Κλείνοντας, θέλω να πω 
ότι με τιμά ιδιαίτερα αυτή η θέση σαν μία κα-

τάθεση εθελοντικής προσφοράς και ψυχής. Θα 
είμαι απεριόριστα διαθέσιμη σε αυτό το έργο, 
όσο ο Θεός μου χαρίζει ΥΓΕΙΑ και έμπνευση. 

«Οι συνεργασίες με άλλους φορείς 

ΑΜΕΑ είναι ανοιχτές και πρόθυμες γιατί 

«ένας κούκος δεν φέρνει την άνοιξη»

«Τον Δήμαρχό μας, όπως και εμένα, μας 

ενώνει ένας κοινός παρανομαστής που 

λέγεται ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ – ΕΝΣΥΝΑΙΣΘΗΣΗ 

και ΚΑΘΗΚΟΝ προς τους συνανθρώ-

πους μας»

συΝεΝΤευξη 5
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ΓλύφάΔά: 

Όταν το οδικό δίκτυο δεν συμβαδίζει με 
την εικόνα της πόλης

Η 
Γλυφάδα είναι ένας από τους πιο αναπτυγμένους και 

ευημερούντες δήμους της Αττικής. Με έργα ανάπλασης, 

υποδομές και αισθητική αναβάθμιση, έχει καταφέρει τα 

τελευταία χρόνια να ξεχωρίσει. Όμως, αυτή η λαμπερή 

εικόνα φαίνεται να θολώνει από ένα ζήτημα που δεν 

τιμά ούτε τον Δήμο ούτε τις υπηρεσίες του: την κατάσταση του οδικού 

δικτύου.

Πρόσφατη καταγγελία δημότη ανέδειξε σοβαρά προβλήματα στο οδό-

στρωμα, τη σήμανση και τα φρεάτια. Οι εικόνες και οι μαρτυρίες μιλούν 

από μόνες τους: κατεστραμμένες ή αποχρωματισμένες πινακίδες που δεν 

φαίνονται, βουλωμένα και χορταριασμένα φρεάτια – σε κάποια, μάλιστα, 

έχουν φυτρώσει ακόμα και λουλούδια – και δρόμοι με επικίνδυνες λακ-

κούβες και φθορές. Πρόκειται για καταστάσεις που δεν θα περίμενε κανείς 

σε μια πόλη-πρότυπο.

Το ζήτημα αφορά άμεσα την οδική ασφάλεια, αλλά και τη γενικότερη λει-

τουργία της πόλης. Δεν είναι δυνατόν να μιλάμε για μια σύγχρονη, φιλική 

και ασφαλή Γλυφάδα, όταν οι οδηγοί κινούνται ανάμεσα σε φθορές και 

ελλείψεις, όταν τα φρεάτια δεν καθαρίζονται και απειλούν να μετατρέψουν 

έναν δυνατό καλοκαιρινό όμβρο σε πλημμυρικό φαινόμενο.

Εύλογα γεννώνται ερωτήματα για τη λειτουργία των τεχνικών υπηρεσιών 

του Δήμου. Είναι δυνατόν να μην έχουν εικόνα για το τι συμβαίνει; Ή 

μήπως γνωρίζουν και αδιαφορούν; Σε κάθε περίπτωση, η ευθύνη είναι 

θεσμική και δεν μπορεί να μετατίθεται. Ο δήμαρχος Γλυφάδας, ένας κατά 

γενική ομολογία δραστήριος και αγαπητός αυτοδιοικητικός, οφείλει να 

επιληφθεί προσωπικά του ζητήματος.

Η κατάσταση απαιτεί άμεση καταγραφή, παρεμβάσεις με σχέδιο και δι-

αρκή εποπτεία. Όχι ευκαιριακές ασφαλτοστρώσεις για τις κάμερες, αλλά 

ουσιαστική φροντίδα για το δίκτυο της πόλης, που καθημερινά εξυπηρετεί 

χιλιάδες δημότες, επαγγελματίες και επισκέπτες.

Η Γλυφάδα έχει όλα τα φόντα να παραμείνει στην πρωτοπορία της τοπικής 

αυτοδιοίκησης. Αυτό, όμως, προϋποθέτει ότι τα βασικά – όπως το οδικό 

δίκτυο – δεν θα αφήνονται στην τύχη τους. Οι δημότες αξίζουν μια πόλη 

που να τους σέβεται. Και η ασφάλεια στους δρόμους είναι το ελάχιστο.
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ποια ιδιωτικά πανεπιστήμια θα αρχίσουν να 

λειτουργούν τον Σεπτέμβριο μετά το «πράσινο 
φως» από το ΣτΕ

Συνταγματικός κρίθηκε ο Νόμος Πιερρακάκη για την ίδρυση και τη λειτουργία παραρτημάτων 
ξένων πανεπιστημίων στην Ελλάδα - Τα περισσότερα ιδιωτικά πανεπιστήμια πρόκειται να 

λειτουργήσουν στην Αττική και ορισμένα στη Θεσσαλονίκη

Σ
υνταγματικός κρίθηκε από την Ολομέλεια 
του Συμβουλίου της Επικρατείας ο νόμος 
5094/2024 για την ίδρυση και τη λειτουργία 
παραρτημάτων ξένων πανεπιστημίων στην 
Ελλάδα, ενώ οι προσφυγές από πανεπιστημι-

ακούς αλλά και συνδικαλιστικούς φορείς της ανώτατης 
εκπαίδευσης δεν έγιναν δεκτές.
Ετσι ανοίγει ο δρόμος για την λειτουργία 12 συνολικά μη 
κρατικών ΑΕΙ, με τους υποψήφιους φοιτητές να μπορούν 
να εγγραφούν σε αυτά από τον Σεπτέμβριο του 2025. 
Για «ιστορική απόφαση» έκανε λόγο ο Κυριάκος Πιερ-

ρακάκης, πρώην υπουργός Παιδείας, ο οποίος ήταν στο 
«τιμόνι» της προσπάθειας θεσμοθέτησης του νόμου με 
τη νυν υπουργό Παιδείας, Σοφία Ζαχαράκη, να δηλώ-

νει πως η απόφαση του ΣτΕ, «ανοίγει το δρόμο για την 
υλοποίηση μιας ιστορικής εκπαιδευτικής μεταρρύθμι-
σης».
Πιο αναλυτικά, σύμφωνα με το σκεπτικό της απόφα-

σης του ΣτΕ, η οποία έκρινε ως συνταγματική την ίδρυ-

ση Μη Κρατικών Πανεπιστημίων στη χώρα μας, υπό 
αυστηρούς όρους και με προϋπόθεση την εναρμόνισή 
τους με το ευρωπαϊκό δίκαιο: «Δεν αποκλείεται κατά το 
Σύνταγμα η ίδρυση και λειτουργία παραρτημάτων αλλο-

δαπών πανεπιστημίων προερχομένων από την Ευρωπα-

ϊκή Ένωση ή από χώρα συμβεβλημένη στην GATS, κατά 
τους όρους ειδικού νόμου, με τον οποίον διασφαλίζεται 
υψηλό επίπεδο σπουδών και προστατεύεται η ακαδημα-

ϊκή ελευθερία».
Όπως αναφέρεται στο σκεπτικό της απόφασης της 
Ολομέλειας του ΣτΕ, με πρόεδρο τον Μιχάλη Πικραμ-

μένο, «στις 2.6.2025 και 13.6.2025 η Ολομέλεια του 
Συμβουλίου της Επικρατείας συνήλθε σε διασκέψεις 
υποθέσεων σχετικών με την εγκατάσταση και λειτουρ-

γία στην Ελλάδα Παραρτημάτων – Νομικών Προσώ-

πων Πανεπιστημιακής Εκπαίδευσης (ΝΠΠΕ). Οι υποθέ-

σεις αυτές συζητήθηκαν κατά τη δικάσιμο της 11.4.2025, 
προκειμένου να επιλυθούν τα ζητήματα συνταγματικότη-

τας και συμβατότητας με το ενωσιακό δίκαιο των διατά-

ξεων του ν. 5094/2024.
Το Δικαστήριο έκρινε τα εξής:
Α. Οι διατάξεις των παρ. 5 και 8 του άρθρου 16 του 
Συντάγματος, ενόψει και του σκοπού τους, που συνί-
σταται στην παροχή υψηλού επιπέδου ανώτατης εκπαί-

δευσης, σε συνδυασμό με την παρ. 1 του άρθρου 16, 
η οποία κατοχυρώνει την ελευθερία της εκπαίδευσης 
και την ακαδημαϊκή ελευθερία, ερμηνεύονται – σύμφω-

να και με την ερμηνευτική δήλωση του άρθρου 28 του 
Συντάγματος αλλά και επί τη βάσει των αρχών της αμοι-
βαίας εμπιστοσύνης και της καλόπιστης συνεργασίας 
των κρατών μελών (αρ. 2 και 4 παρ.3 ΣΕΕ) – σε αρμο-

νία με το δίκαιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ειδικότερα, 
οι ως άνω συνταγματικές διατάξεις ερμηνεύονται ενόψει 
των νεότερων νομοθετικών και νομολογιακών δεδο-

μένων του δικαίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα οποία 
αφορούν την παροχή ανώτατης εκπαίδευσης (αρ. 165 
ΣΛΕΕ), την ελευθερία εγκατάστασης (αρ. 49 ΣΛΕΕ), 
καθώς και το θεμελιώδες δικαίωμα ίδρυσης εκπαιδευ-

τικών ιδρυμάτων με σεβασμό των δημοκρατικών αρχών 
(αρ. 14 παρ. 3 του Χάρτη). Επί τη βάσει των ανωτέρω, 
δεν αποκλείεται κατά το Σύνταγμα η ίδρυση και λειτουρ-

γία παραρτημάτων αλλοδαπών πανεπιστημίων προερ-

χομένων από την Ευρωπαϊκή Ένωση ή από χώρα συμβε-

βλημένη στην GATS, κατά τους όρους ειδικού νόμου, με 
τον οποίον διασφαλίζεται υψηλό επίπεδο σπουδών και 
προστατεύεται η ακαδημαϊκή ελευθερία.
Κατόπιν τούτων, απορρίπτονται, κατά πλειοψηφία, τρεις 
αιτήσεις ακυρώσεως που έχουν ασκηθεί από Καθηγητές 
Α.Ε.Ι. και την ΠΟΣΔΕΠ.
Β. Το σύστημα του ως άνω νόμου, ως προς τους όρους 
αδειοδότησης και λειτουργίας, δεν εισάγει υπέρμετρους 
περιορισμούς στην ελευθερία εγκατάστασης (άρθρο 49 
ΣΛΕΕ).
Κατόπιν τούτου, απορρίπτεται, κατά πλειοψηφία, αίτηση 
ακυρώσεως των κολλεγίων»
Το περιεχόμενο των προσφυγών
Υπενθυμίζεται, ότι κατά του νόμου είχαν προσφύγει η 
ΠΟΣΔΕΠ (Πανελλήνια Ομοσπονδία Συλλόγων Διδακτι-
κού και Ερευνητικού Προσωπικού), επτά Καθηγητές 
Πανεπιστημίου και ο κ. Γιώργος Κατρούγκαλος, πρώην 
υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, με την ιδιότητα του πανεπιστημι-
ακού, σε συνεργασία με την ΠΟΣΕΕΔΙΠ ΑΕΙ.
Ειδικότερα, η ΠΟΣΔΕΠ είχε προσφύγει στο ΣτΕ υποστη-

ρίζοντας ότι το Σύνταγμα προβλέπει την παροχή ανώτα-

της εκπαίδευσης αποκλειστικά από Νομικά Πρόσω-

πα Δημοσίου Δικαίου, επομένως είναι αντίθετη με το 
Σύνταγμα η ίδρυση και λειτουργία ΝΠΠΕ (Νομικών 

Προσώπων Πανεπιστημιακής Εκπαίδευσης, των παραρ-

τημάτων δηλαδή ξένων πανεπιστημίων). Για οποιαδή-

ποτε μεταβολή, θα έπρεπε να προηγηθεί συνταγματική 
αναθεώρηση ενώ δεν ήταν αρκετή η επίκληση του ευρω-

παϊκού ενωσιακού δικαίου. Όπως αναφέρεται σχετικά με 
το νόμο για τα ΝΠΠΕ, υπάρχει η πρόβλεψη για ισοτιμία 
των πτυχίων τους με των ΑΕΙ, ενώ δεν απαιτείται για τους 
διδάσκοντες στα ΝΠΠΕ να έχουν τα αντίστοιχα προσό-

ντα, ούτε τους παρέχει αντίστοιχες εγγυήσεις και νομικό 
καθεστώς για διασφάλιση της ακαδημαϊκής ελευθερίας.
Κοινή συνισταμένη των προσφυγών, ήταν η θέση ότι με 
το συγκεκριμένο νόμο παραβιάζεται το άρθρο 16 του 
Συντάγματος, το οποίο απαγορεύει τη ίδρυση ιδιωτικών 
ανώτατων εκπαιδευτικών ιδρυμάτων.

Τα Μη Κρατικά Πανεπιστήμια
Οι φοιτητές, οι οποίοι θα μπορούν να ξεκινήσουν 
τη φοίτησή τους στα ιδιωτικά πανεπιστήμια από το 
Σεπτέμβριο του 2025, αναμένεται να ξεπεράσουν 
τους 6.000. Περίπου 100 με 120 αναμένεται να είναι τα 
προγράμματα σπουδών ενώ αρχικά, τα περισσότερα 
ιδιωτικά πανεπιστήμια πρόκειται να λειτουργήσουν 
στην Αττική και ορισμένα στη Θεσσαλονίκη.
Σύμφωνα με τις αιτήσεις των αλλοδαπών πανεπιστημί-
ων για ίδρυση ΝΠΠΕ το Σεπτέμβριο του 2025, ισχύουν 
τα εξής:Ποια ιδιωτικά πανεπιστήμια θα αρχίσουν να 
λειτουργούν τον Σεπτέμβριο μετά το «πράσινο φως» 
από το ΣτΕ
Η διαδικασία ελέγχου των ΝΠΠΕ από την Εθνική Αρχή 
Ανώτατης Εκπαίδευσης (ΕΘΑΑΕ), η οποία ακολουθεί 
ακριβώς ό,τι ισχύει με τις διαδικασίες και τα κριτή-

ρια για τα δημόσια ΑΕΙ, περιλαμβάνει τα ακόλουθα 
στάδια:
- την α’ φάση, όπου πραγματοποιείται έλεγχος του 
Φακέλου Αδειοδότησης από την ΕΘΑΑΕ και τον 
ΕΟΠΠΕΠ (για τις υποδομές).
- τη β’ φάση, κατά την οποία γίνεται η αρχική Πιστο-

ποίηση των Προγραμμάτων Σπουδών από την ΕΘΑΑΕ 
και δίνεται η Άδεια Έναρξης Λειτουργίας. Και την γ’ 
φάση, κατά την οποία πραγματοποιείται ετήσια κατα-

γραφή των δεδομένων λειτουργίας από την ΕΘΑΑΕ 
καθώς και περιοδική πιστοποίηση Προγραμμάτων 
Σπουδών, και πάλι από την ΕΘΑΑΕ.
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«Λάρα» 

Σκύλοι-οδηγοί-Τετράποδοι ήρωες

από την Δάφνη Γρηγοριάδη 
Οικονομική Αναλύτρια

Στην Ελλάδα, περίπου 45.000 άτομα ζουν 
με ολική ή μερική απώλεια όρασης
Ένας σκύλος-οδηγός εργάζεται κατά μέσο όρο 
για 10 χρόνια, και στη συνέχεια ζει το υπόλοιπο 
της ζωής του ως κατοικίδιο. Η εκπαίδευσή τους 
είναι απαιτητική και διαρκεί σχεδόν δύο χρόνια:
Ξεκινά από την κοινωνικοποίηση.
Συνεχίζεται με την ειδική εκπαίδευση στα καθήκο-

ντα καθοδήγησης.
Ολοκληρώνεται όταν ο σκύλος και ο άνθρωπος 
γίνουν ομάδα.
Το 2010 ο σκύλος οδηγός «Μέη» ήταν ο πρώτος 

που μπήκε στο Ελληνικό Κοινοβούλιο. Το 2011, 
ήταν ο πρώτος σκύλος που επισκέφθηκε το μου-

σείο της Ακρόπολης και ο πρώτος σκύλος που 
είχε ελεύθερη είσοδο σε ελληνικό νοσοκομείο. Το 
2013 η «Μέη» ήταν ο πρώτος σκύλος που μπήκε 
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. 

Όραμα ισότητας: Η Λάρα και ο αγώνας για 
την προσβασιμότητα
Το 2014 η σχολή εκπαίδευσε τον πρώτο Έλληνα 
εκπαιδευτή σκύλων- οδηγών με την χορηγία της 
Royal Canin Hellas. H σχολή «Λάρα» έφτιαξε το 
πρώτο πανευρωπαϊκό ηλεκτρονικό μητρώο των 
πιστοποιημένων σκύλων-οδηγών. Μέχρι σήμερα 
έχει εκπαιδεύσει έξι ομάδες σκύλων - οδηγών 
τυφλών, δύο ομάδες σκύλων- βοήθειας και συνέ-

βαλλε το 2010 στην θέσπιση του πρώτου νομο-

θετικού πλαισίου για την πρόσβαση των σκύλων- 
οδηγών στην Ελλάδα.

Η αλλαγή που έφερε η Λάρα»
Από τα τέλη του 2004 έως σήμερα, η Λάρα συνέ-

βαλε, μαζί με άλλους, ώστε να:
•Ενεργοποιηθεί η εγκύκλιος για την επιβίβαση 
των σκύλων-οδηγών τυφλών στα τρένα του ΟΣΕ.
•Επιτρέπεται η επιβίβαση των σκύλων-οδηγών 
τυφλών στα πλοία.
•Επιτρέπεται η επιβίβαση των σκύλων-οδηγών 
τυφλών στα μέσα μαζικής μεταφοράς της Αττι-
κής.
•Επιτρέπεται η επιβίβαση των σκύλων-οδηγών 
τυφλών στο Αστικό ΚΤΕΛ Ηρακλείου Κρήτης κα-

θώς και στα •Υπεραστικά ΚΤΕΛ Κρήτης.
•Επιτρέπεται η επιβίβαση των σκύλων-οδηγών 
τυφλών στα λεωφορεία του ΟΑΣΘ Θεσσαλονίκης.
•Επιτρέπεται η είσοδος των σκύλων-οδηγών τυ-

φλών σε πολλά καταστήματα, εστιατόρια, καφέ 
και ξενοδοχεία της Αθήνας, της Θες/νίκης και της 

Κρήτης.
•Ευαισθητοποιήσει εκατοντάδες ανθρώπους.
•Ιδρυθεί η σχολή!

Η πρόσβαση των σκύλων-οδηγών πρέπει να δια-

σφαλίζεται παντού: σε μέσα μεταφοράς, σε δη-

μόσιους και ιδιωτικούς χώρους, στην εργασία και 
στην εκπαίδευση. Είναι δικαίωμα – όχι παραχώ-

ρηση.
Περισσότερες πληροφορίες, τρόποι στήριξης 
και δράσεις στο: https://www.laraguidedogs.gr/

 Η Λάρα με την Ιωάννα- Μαρία 
Γκέρτσου

Για ένα άτομο με ολική ή μερική απώλεια όρασης, η προσβασιμότητα δεν σημαίνει απλώς ράμπες 
ή ηχητικά σήματα στους δρόμους. Σημαίνει πάνω απ' όλα ελευθερία κινήσεων, αυτονομία και τη 

δυνατότητα να ζει την καθημερινότητά του με ασφάλεια.

Η 
Ελληνική Σχολή Σκύλων-Οδηγών «Λάρα» είναι η 1η Ελληνική σχολή αυτού του τύπου και η μοναδική με 
πρόεδρο μια τυφλή χειρίστρια σκύλου-οδηγού, ιδρύθηκε με την από 24 Ιουλίου 2008 απόφαση του Πρω-

τοδικείου Αθηνών, ως Αστική μη κερδοσκοπική εταιρεία. Επικεφαλής είναι η Ιωάννα-Μαρία Γκέρτσου, 
χειρίστρια σκύλου-οδηγού και ψυχολόγος  σε δημόσιο παιδιατρικό νοσοκομείο. Η ίδια διαπίστωσε νωρίς 
την ανάγκη ίδρυσης μιας τέτοιας σχολής με σκοπό την αυτονομία ανθρώπων με οπτική βλάβη. Η Σχολή 

«Λάρα» εκπαιδεύει ομάδες χειριστών και σκύλων- οδηγών τυφλών ακολουθώντας απαρέγκλιτα τα υψηλότερα διεθνή 
στάνταρ εκπαίδευσης, προς όφελος των χειριστών, των σκύλων και της ασφάλειάς τους. Με αυτό τον τρόπο, τους 
προσφέρει την ευχέρεια να μπορούν να μετακινούνται με ασφάλεια σε οποιαδήποτε περιοχή επιθυμούν.
«Λάρα»: O πρώτος σκύλος οδηγός τυφλών στην Ελλάδα
Πρόκειται για την πρώτη σχολή σκύλων- οδηγών στην Ελλάδα, η οποία εκπαιδεύει και παρέχει σκύλους-οδηγούς 
εντελώς δωρεάν σε άτομα με ολική ή μερική απώλεια όρασης, σε ολόκληρη την επικράτεια. 
Η Λάρα, που αποτέλεσε το έναυσμα για τη δημιουργία της Σχολής Σκύλων-Οδηγών Τυφλών, είναι ένα μαύρο Labrador 
– Retriever που εργάστηκε ως σκύλος-οδηγός από τον Οκτώβριο του 2005 έως το 2009. 
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 δΕΚΑ προΚληΣΕιΣ ΓιΑ Το πΑΣοΚ 

προτεραιότητα οι οικειοθελείς επιστροφές
 Παρόλο που στο κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης διανύουν ήρεμη περίοδο, 
υπάρχει επίγνωση ότι είναι μακρύς ο δρόμος για να διεκδικήσουν ποσοστό που θα 
τους απομακρύνει από τις άλλες δυνάμεις της αντιπολίτευσης και θα τους φέρει σε 

ανταγωνιστική τροχιά απέναντι στη ΝΔ. 

Α
πό τότε που επανεξελέγη ο Ν. 
Ανδρουλάκης στην ηγεσία του 
ΠΑΣΟΚ, η σημερινή συγκυρία είναι, 
ίσως, η πιο ανέφελη από πλευράς 
υπόγειας ή έκδηλης εσωκομματικής 

έντασης. Παρόλα αυτά, στην Χαριλάου Τρικού-

πη γνωρίζουν ότι πρέπει να γίνουν άλματα και 
υπερβάσεις για να ξεφύγουν από τη μιζέρια 
του δημοσκοπικού ανταγωνισμού με την Πλεύ-

ση Ελευθερίας για τη δεύτερη θέση.

Ειδικότερα, τα στοιχήματα στα οποία 
καλούνται να ανταπεξέλθουν είναι τα εξής:
- Το κεντρικό αφήγημα: Πολιτικοί επιστήμο-

νες που ασχολούνται με την ανασύνθεση 
του προοδευτικού χώρου επισημαίνουν ότι 
δεν υπάρχει συνεκτικός ιστός ανάμεσα στις 
θέσεις που παίρνει το ΠΑΣΟΚ απέναντι στις 
κυβερνητικές πολιτικές, ώστε να διαμορφώ-

νεται ένα κεντρικό αφήγημα, εύληπτο και 
ελκυστικό, με αρχή, μέση και τέλος.

- Η διαμόρφωση της ατζέντας: Λόγω της 
επικοινωνιακής υπεροπλίας της κυβέρνη-

σης και δικών τους ελλειμμάτων, δεν κατα-

φέρνουν να επιβάλουν τη θεματολογία στην 
οποία δίνουν προτεραιότητα στην πολιτι-
κή επικαιρότητα. Το έχουν πετύχει κάποιες 
φορές (πχ με τη συζήτηση για τις προμήθειες 
των τραπεζών) αλλά δεν είναι αυτός ο κανό-

νας.

- Ηγετική ομάδα: Παρόλο που όταν ανέλα-

βε την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ ο Νίκος Ανδρου-

λάκης κατάφερε να εκπλήξει θετικά προωθώ-

ντας άφθαρτα και ικανά στελέχη (πχ Γλαβί-
νας, Μάντζος, Δουδωνής κα), έχει καιρό να 
ανακαλύψει πρόσωπα τα οποία θα κάνουν τη 
διαφορά στην εικόνα της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης.

- Επιδόσεις στην Αττική: Το ΠΑΣΟΚ είναι πολύ 
πιο ισχυρό στην περιφέρεια σε σύγκριση με το 
μητροπολιτικό κέντρο και αυτό δεν έχει αλλά-

ξει. Σύμφωνα με ποιοτικά στοιχεία δημοσκο-

πήσεων, υπάρχει κάποια βελτίωση σε λαϊκές 
περιοχές της δυτικής Αθήνας αλλά ακόμη 
είναι δύσκολη η κατάσταση στην Α Αθήνας, 
στο βόρειο και το νότιο τομέα της Β Αθήνας.

- Απήχηση στη νέα γενιά: Το ΠΑΣΟΚ παρα-

μένει ένα γερασμένο κόμμα από την άποψη 
του μέσου όρου ηλικίας των ψηφοφόρων του. 
Μέσα στον Ιούλιο θα πραγματοποιηθεί πανελ-

λαδική συνδιάσκεψη νέων σε μια προσπάθεια 
ανοίγματος σε νεότερες ηλικίες. Ο Ν. Ανδρου-

λάκης σε όλες τις περιοδείες του συναντιέται 
με φοιτητές (χθες στο Πανεπιστήμιο Πελοπον-

νήσου).

- Εσωκομματική δημοκρατία: Το Πολιτικό 
Συμβούλιο δεν συνεδρίασε ποτέ μετά την επανε-

κλογή του Ν. Ανδρουλάκη στην ηγεσία, ενώ το 
Συντονιστικό Πολιτικό Κέντρο που λειτουργεί 
είναι άτυπο όργανο που έχει συμβουλευτικό 
ρόλο. Η σύνθεση της Κεντρικής Οργανωτικής 
Επιτροπής Συνεδρίου (ΚΟΕΣ) δεν έχει ακόμη 
ανακοινωθεί, πέρα από το όνομα του επικεφα-

λής της Γ. Βαρδακαστάνη.

- Διεύρυνση: Στην Περιφερειακή Συνδιάσκεψη 
στην Τρίπολη, το Σάββατο, θα συμμετάσχουν 
ο πρώην βουλευτής, καθηγητής στο πανεπι-
στήμιο Πελοποννήσου, Θ. Παπαθεοδώρου 
που είχε ακολουθήσει τον Α. Λοβέρδο στους 
«Δημοκράτες» και ο Παύλος Ελευθεριάδης, 
στέλεχος παλαιότερα του Ποταμιού. Αλλά, 
προφανώς, χρειάζονται πολύ περισσότερα για 
να εκπληρωθεί η υπόσχεση της αμφίπλευρης 
διεύρυνσης.

- Ψηφοδέλτια: Οταν θα έρθει η στιγμή της 
κατάρτισης των ψηφοδελτίων, τα ήρεμα νερά 
στο εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ θα διασαλευτούν. 
Η «φρουρά Ανδρουλάκη» (Α.Σπυρόπουλος, Κ. 
Τσουκαλάς, Η. Δρούλιας, Δ. Μάντζος κα) θα 
πρέπει να θέσουν υποψηφιότητα και να εκλε-

γούν και αυτό εκ των πραγμάτων θα δημιουρ-

γήσει ανταγωνισμούς με άλλους υποψηφίους. 
Μόνο ο Π. Δουδωνής που προορίζεται για την 
Λέσβο είναι σχετικά ήσυχος.

- Συνεργασίες: Το ΠΑΣΟΚ επιμένει σε αυτό-

νομη πορεία, κρατώντας αποστάσεις από τον 
ΣΥΡΙΖΑ, προσπαθώντας να αποτινάξει τη ρετσι-
νιά «ουρά της Κωνσταντοπούλου» που του 
κόλλησαν από το Μέγαρο Μαξίμου, αποκλείο-

ντας μετεκλογική σύμπλευση με τη ΝΔ. Όμως, 
όσο το ποσοστό του παραμένει κάτω από το 
20%, δεν είναι καθόλου πειστική η επίκληση 

της αυτονομίας, πόσο μάλλον της προοπτικής 
αυτοδυναμίας.

- Συνταγματική αναθεώρηση: Οταν θα ξεκινή-

σει η συζήτηση για τη συνταγματική αναθεώ-

ρηση, το ΠΑΣΟΚ θα πιεστεί από την κυβέρνη-

ση να δώσει συναίνεση πχ για την κατάργη-

ση του άρθρου 16 (μη κρατικά πανεπιστήμια) 
ή την κατάργηση της μονιμότητας στο Δημό-

σιο. Θα πιεστεί και από την προοδευτική αντι-
πολίτευση για θέματα όπως ο χωρισμός εκκλη-

σίας - κράτους. Οι επιλογές που θα κάνουν θα 
ερμηνευτούν και ως πρόκριμα για τη στάση 
του μετά τις εκλογές και γι αυτό τα διλήμματα 
θα είναι σκληρά.

Όσον αφορά, τέλος, τις αλλαγές στο νομο-

θετικό πλαίσιο εξήγησε ότι «μετατρέπεται η 
πράξη της παράνομης παραμονής αλλά και 
της παράνομης εισόδου σε αξιόποινη, ποινι-
κό αδίκημα και επομένως λέω στον παράνο-

μο μετανάστη «θα περάσετε από το Μονομε-

λές Πλημμελειοδικείο για να κρίνει αν είστε 
ένοχος. Εάν σας κρίνει ένοχο η ποινή φυλακί-
σεως επαυξάνεται και ενώ τώρα είναι 3 μήνες 
πάει από 2 μέχρι 5 χρόνια και δεν μετατρέπε-

ται δεν αναστέλλεται άρα εκτίεται. Αλλά αν 
δεν θέλετε να εκτίσετε την ποινή σας, σας έχω 
ένα εισιτήριο για την χώρα την οποία θέλετε 
να πάτε».
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Χτύπημα για τον ελληνικό τουρισμό το κλείσιμο της αγοράς 
του ισραήλ, αν συνεχιστεί η κρίση με το ιράν

Σταμάτησαν για ένα μήνα οι πτήσεις προς και από το Τελ Αβίβ, οι τουρίστες δεν έχουν τρόπο να 
έλθουν στην Ελλάδα - Αναμένονταν πάνω από 700.000 αφίξεις φέτος - 419 εκατ. ευρώ ήταν οι 

εισπράξεις από τους ισραηλινούς τουρίστες πέρυσι

Π
λήγμα στον ελληνικό τουρισμό φέρνει η 
εκρηκτική κατάσταση που διαμορφώνε-

ται στη Μέση Ανατολή, μετά τα ισραηλινά 
πλήγματα στο Ιράν. Αν η κρίση συνεχιστεί 
μέσα στο καλοκαίρι, τότε οι Ισραηλινοί του-

ρίστες - από τις πλέον δυναμικές τουριστι-
κές αγορές για τη χώρα μας - δεν θα έχουν 

τρόπο να έλθουν στην Ελλάδα, καθώς ήδη ανακοινώθηκε η 
αναστολή των πτήσεων από και προς το Ισραήλ. 
]κι εκτός Ευρώπης όσον αφορά τις εισερχόμενες πτήσεις, 
είναι ενδεικτική της προτίμησης της συγκεκριμένης αγοράς 
στους ελληνικούς προορισμούς. Είναι ενδεικτικό, ότι μόνο 
με την Aegean έχουν ταξιδεύσει προς τους ελληνικούς προ-

ορισμούς πάνω από 83.000 τουρίστες, φέτος. 
Σημειωτέον ότι την τελευταία διετία η αγορά του Ισραήλ 
είχε υποστεί απώλειες λόγω των εξελίξεων με τη Χαμάς και 
το 2025 είναι η πρώτη χρονιά της ολικής επαναφοράς της 
συγκεκριμένης αγοράς. Σύμφωνα με τα διαθέσιμα στοιχεία, 
το 2024 οι αφίξεις από το Ισραήλ αφορούσαν 621.000 με 
1,7% μερίδιο επί του συνόλου των αφίξεων του ελληνικού 
τουρισμού. Οι διανυκτερεύσεις αντιστοιχούσαν σε 3,93 εκα-

τομμύρια με 1,7% επίσης μερίδιο επί του συνόλου ενώ οι 
εισπράξεις ήταν στα 419 εκατομμύρια ή 2% επί του συνό-

λου. Οι εκτιμήσεις για την εφετινή χρονιά έκαναν λόγο για 
σημαντική αύξηση με δεδομένη και τη μεγάλη άνοδο των 
προγραμματισμένων αεροπορικών θέσεων σε εισερχόμε-

νες διεθνείς πτήσεις.

Ηδη, η έκρυθμη κατάσταση στη Μέση Ανατολή έχει επιφέρει 
αναστάτωση στις αερομεταφορές με 7 συνολικά εταιρείες 
που πετούν στη χώρα να έχουν αναστείλει επ’αοριστον και 
μέχρι νεοτέρας τις πτήσεις τους από/προς τη χώρα αλλά και 
ευρύτερα στις χώρες όπου επηρεάζεται ο εναέριος χώρος.
Οπως είναι εύλογο αναστολή ισχύει γενικότερα για όλες τις 
αεροπορικές που πετούν προς το Ισραήλ,  επηρεάζοντας 
και τις γύρω χώρες λόγω του αποκλεισμού του εναέριου 
χώρου. Ειδικότερα επηρεάζονται και οι πτήσεις από Αθήνα 
για Ιορδανία και Ιράκ, ενώ έχουν επηρεαστεί και οι διεθνείς 
πτήσεις προς Ιράν.
Ήδη η Aegean έχει προβεί στις σχετικές ανακοινώσεις ενώ 
σε αναστολή των πτήσεων προς την χώρα έχουν προχωρή-

σει και άλλες αεροπορικές που πετούν από το Ελευθέριος 
Βενιζέλος και συγκεκριμένα οι El Al, Israir, Arkia, Blue Bird, 
Wizz Air και Air Haifa. Ειδικότερα σύμφωνα με την ανακοί-
νωση της Aegean, ακυρώνονται όλες οι πτήσεις από και 
προς το Τελ Αβιβ έως και την 12η Ιουλίου καθώς και όλες 
οι πτήσεις από και προς Βηρυτό Αμάν και Ερμπίλ έως τις 
28 Ιουνίου.
Επί του παρόντος δεν είναι σαφές πόσοι ταξιδιώτες αναμέ-

νεται να επηρεαστούν από την αναστολή των πτήσεων στα 
δρομολόγια από την Ελλάδα και για πόσο χρονικό διάστημα 
δεδομένου ότι υπάρχει ευρύτερη σχετική ευρωπαϊκή οδη-

γία από το Eurocontrol, τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό Ασφαλεί-
ας της Αεροναυτιλίας, επηρεάζοντας το πτητικό έργο όλων 
των αεροπορικών.

Κόκκινος Συναγερμός στην Ελλάδα! η ΕλΑΣ είναι σε εγρήγορση καθώς η κρίση ιράν-ισραήλ απειλεί την ασφάλεια
Η Ελλάδα βρίσκεται στο έλεος ενός πρωτοφανούς 
συναγερμού, καθώς η κλιμακούμενη σύγκρουση 
μεταξύ Ισραήλ και Ιράν ρίχνει βαριά τη σκιά της 
πάνω από τη χώρα. Η Ελληνική Αστυνομία (ΕΛΑΣ), 
σε κατάσταση «κόκκινου συναγερμού», έχει θέσει 
σε εφαρμογή δρακόντεια μέτρα ασφαλείας σε 
κάθε σημείο της επικράτειας, με τον φόβο τρομο-

κρατικών ενεργειών να απειλεί να διαταράξει την 
εύθραυστη ηρεμία. Η εκρηκτική κατάσταση στη 
Μέση Ανατολή, πυροδοτημένη από τα ισραηλινά 
πλήγματα στο Ιράν, έχει μετατρέψει την Ελλάδα 
σε πεδίο υψίστης επαγρύπνησης, με τις αρχές να 
προετοιμάζονται για κάθε πιθανό σενάριο.
Το πρωί της Παρασκευής, σε μια έκτακτη σύσκε-

ψη στην Κατεχάκη, οι ηγεσίες της ΕΛΑΣ, της Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών (ΕΥΠ) και της Αντι-
τρομοκρατικής Υπηρεσίας ανέλυσαν τα δεδο-

μένα της κρίσης, με το φάσμα μιας γενικευμέ-

νης ανάφλεξης στη Μέση Ανατολή να κυριαρ-

χεί. Αποφασίστηκε η ενεργοποίηση ενός ειδικού 
σχεδίου, με συνεχή ανταλλαγή πληροφοριών σε 
πραγματικό χρόνο με ξένες μυστικές υπηρεσί-
ες. Οι ισραηλινοί στόχοι –πρεσβείες, προξενεία, 
θρησκευτικοί χώροι και σημεία συνάθροισης– 
έχουν μετατραπεί σε απόρθητα φρούρια, υπό την 
αδιάκοπη επιτήρηση ένοπλων δυνάμεων και ειδι-
κών μονάδων.
Η ΕΥΠ και η Αντιτρομοκρατική έχουν θέσει υπό 
στενή παρακολούθηση όλους τους Ιρανούς που 
βρίσκονται στην Ελλάδα, ενώ τα κέντρα κράτη-

σης, όπου ενδέχεται να φιλοξενούνται Ιρανοί, 
έχουν μετατραπεί σε ζώνες υψίστης ασφάλειας. 
Οι έλεγχοι στα σύνορα, από τον Έβρο μέχρι τα 
νησιά, έχουν ενταθεί δραματικά, με τις αρχές να 
ερευνούν εξονυχιστικά κάθε πιθανή απειλή. Στο 

διεθνές αεροδρόμιο «Ελευθέριος Βενιζέλος», οι 
περιπολίες έχουν πολλαπλασιαστεί, ενώ οι χώροι 
θρησκευτικής λατρείας, ιδιαίτερα εκείνοι που 
συνδέονται με την ισραηλινή κοινότητα, βρίσκο-

νται υπό συνεχή φρούρηση. Η σκιά της τρομο-

κρατίας, που έχει στοιχειώσει την Ελλάδα στο 
παρελθόν, επανέρχεται με ανησυχητική ένταση. 
Πληροφορίες από ξένες υπηρεσίες, συμπερι-
λαμβανομένης της ισραηλινής Μοσάντ, υποδει-
κνύουν ότι το Ιράν διατηρεί δίκτυα στην Ευρώ-

πη, με πιθανές διασυνδέσεις και στην Ελλάδα, 
όπως αποκαλύφθηκε σε παλαιότερες έρευνες. 
Οι αρχές δεν αφήνουν τίποτα στην τύχη, καθώς 
η πιθανότητα ασύμμετρων επιθέσεων ή τρομο-

κρατικών ενεργειών από υποστηρικτές του Ιράν 
παραμένει υπαρκτή. Οι επόμενες ημέρες θα 
είναι κρίσιμες, με τις καθημερινές συσκέψεις 
στην Κατεχάκη να προετοιμάζουν το έδαφος για 
ακόμα αυστηρότερα μέτρα, αν η κρίση κλιμακω-

θεί περαιτέρω.
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 Ένοχος για το πλημμέλημα της ανθρωποκτονίας 
από αμέλεια με υπέρβαση των ορίων άμυνας και 
ποινή φυλάκισης τριών ετών με 3ετη αναστολή, κρί-
θηκε ο αστυνομικός που πυροβόλησε θανάσιμα τον 
16χρονο Ρομά, Κώστα Φραγκούλη, μετά από κατα-

δίωξη τον Δεκέμβριο του 2022.
Παράλληλα, ο αστυνομικός κρίθηκε αθώος για την 
παράνομη χρήση όπλου.
Σε ανακοίνωσή της η Ένωση Αστυνομικών Υπαλ-

λήλων Θεσσαλονίκης ευχαριστεί τον κ. Καπερνάρο 
που ανέλαβε την υπεράσπιση του κατηγορούμε-

νου, καθώς και τον εκλιπών Αλέξη Κούγια που είχε 
αρχικά αναλάβει την υπόθεση.

 Αναλυτικά η ανακοίνωση της Ένωσης 
Αστυνομικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης
"Σήμερα ανακοινώθηκε η απόφαση για το περιστα-

τικό της 5ης Δεκεμβρίου 2022, όπου αστυνομικός 
της ομάδας ΔΙ.ΑΣ Θεσσαλονίκης υποχρεώθηκε 
στην χρήση του ατομικού του οπλισμού με απο-

τέλεσμα τον θανάσιμο τραυματισμό του δράστη, 
ο οποίος επανειλημμένα επιχείρησε να εμβολίσει 
με όχημα τους αστυνομικούς που επιχειρούσαν να 
τον ελέγξουν. Το αρχικό κατηγορητήριο που πα-

ρέπεμπε τον συνάδελφο της ομάδας ΔΙ.ΑΣ για αν-

θρωποκτονία με δόλο σε ήρεμη ψυχική κατάσταση 
κατέπεσε κατά την ακροαματική διαδικασία. Ο συ-

νάδελφός μας κρίθηκε ένοχος για το πλημμέλημα 
της ανθρωποκτονίας από αμέλεια με υπέρβαση των 
ορίων άμυνας με ποινή φυλάκισης τριών ετών με 
3ετη αναστολή, ενώ κρίθηκε αθώος για την παρά-

νομη χρήση όπλου. Όλοι, θυμόμαστε την λυσσαλέα 
προσπάθεια συγκεκριμένων κύκλων ακόμα και πολι-
τικών κομμάτων, όπου εκείνες τις ημέρες ήθελαν να 
προκαλέσουν για ακόμη μια φορά τον διχασμό και 
την στοχοποίηση χιλιάδων αστυνομικών, παραποιώ-

ντας τα πραγματικά στοιχεία, θέλοντας να πείσουν 

την κοινωνία ότι οι αστυνομικοί δολοφονούν ανήλι-
κους και δολοφονούν για 20 ευρώ βενζίνης. Το ίδιο 
επιχειρήθηκε και κατά την ακροαματική διαδικασία. 
Ευτυχώς όμως για τον συνάδελφό μας αλλά και το 
σύνολο της ελληνικής κοινωνίας η δικαιοσύνη μίλη-

σε. Οφείλουμε να ευχαριστήσουμε τον Νομικό κ. 
Βασίλειο Καπερνάρο που ανέλαβε την υπεράσπιση 
του συναδέλφου μας και τον Νομικό Σύμβουλο της 
Ε.Α.Υ.Θ κ. Σωτήριο Τερζούδη, που από την πρώτη 
ώρα του περιστατικού ήταν παρόν και με τις νομι-
κές του γνώσεις και εμπειρία συνέβαλε τα μέγιστα. 
Επίσης, δεν ξεχνάμε την τεράστια συνεισφορά του 
αείμνηστου ΚΟΥΓΙΑ Αλέξιου ο οποίος είχε αρχικά 
αναλάβει τον συνάδελφο μας.
Ένα μεγάλο ευχαριστώ στα εκατοντάδες μέλη μας, 
που όλες αυτές τις ημέρες ανταποκρίθηκαν στα 
καλέσματά μας και ήταν παρόν κατά την ακροαμα-

τική διαδικασία. Επίσης ευχαριστούμε τις Ενώσεις 
Φλώρινας, Γρεβενών, Δράμας, Κιλκίς, Μαγνησίας 
που ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμά μας και παρευ-

ρέθηκαν ως συμπαράσταση στον συνάδελφό μας. 
Στη σημερινή δίκη παρέστησαν ως ηθική συμπαρά-

σταση, οι γονείς του ΗΡΩΑ συναδέλφου μας ΛΥΓ-

ΓΕΡΙΔΗ Γεωργίου. Η συγκεκριμένη δίκη αποτέλεσε 
ένα μεγάλο μάθημα για όλους εμάς που την παρα-

κολουθήσαμε από την αρχή ως το τέλος.
Το ερώτημα "τι Αστυνομία θέλουμε” συνεχίζει ακό-

μα και σήμερα να πλανάται πάνω από το ελληνικό 
κράτος. Χαρακτηριστικές ήταν οι εκφράσεις των δι-
καστών κατά την ακροαματική διαδικασία, οι οποίοι 
δεν πίστευαν σε όλα όσα άκουγαν σχετικά με τον 
εξοπλισμό των αστυνομικών, την εκπαίδευση τους 
και την συχνότητα αυτής καθώς και τις διάτρητες 
ενδοεπικοινωνίες. Μάλιστα η κ. Εισαγγελέας κατά 
την διάρκεια της αγόρευσής της, ανέφερε ότι "είναι 
τραγικό το γεγονός ότι οι αστυνομικοί της ομάδας 
ΔΙ.ΑΣ δεν έχουν ενδοεπικοινωνία μεταξύ τους".

Θεσσαλονίκη: Φυλάκιση με αναστολή στον αστυνομικό που 
πυροβόλησε και σκότωσε τον 16χρονο Κώστα Φραγκούλη

ασΤυΝΟμιΚΟ

'Ενοχος για το πλημμέλημα της ανθρωποκτονίας από 
αμέλεια με υπέρβαση των ορίων άμυνας και ποινή 
φυλάκισης τριών ετών με 3ετη αναστολή, κρίθηκε ο 

αστυνομικός που πυροβόλησε θανάσιμα τον 16χρονο Ρομά, 
Κώστα Φραγκούλη.

Γιατί θεέμου!
«Μαζί άνοιξαν τα φτερά τους 
να σώσουν άλλα παιδιά, οι 
καρδιές δεν έχουν χρώμα» λέει 
ο διευθυντής της ΜΕΘ για τον 
14χρονο και τον 12χρονο που 
πνίγηκαν στον Άραχθο
 Η ιστορία των γονιών των δύο παιδιών που πνί-
γηκαν στον ποταμό Άραχθο, οι οποίοι, μέσα στον 
θρήνο τους, πήραν την απόφαση να προχωρή-

σουν σε δωρεά οργάνων, είναι ένα ζωντανό πα-

ράδειγμα της ανεκτίμητης αξίας της αγάπης και 
της αλληλεγγύης.
Ο διευθυντής της ΜΕΘ Παίδων στο Ρίο, Ανδρέας 
Ηλιάδης, όπου νοσηλεύτηκαν τα δύο παιδιά, δή-

λωσε: «Μαζί στο ποτάμι, μαζί ξεκίνησαν οι καρ-

διές τους, μαζί διακομίστηκαν. Μαζί άνοιξαν τα 
φτερά τους να σώσουν άλλα παιδιά, γιατί απλά 
οι καρδιές δεν έχουν χρώμα». 
«Οι γονείς των δύο παιδιών αναδεικνύουν έναν 
απίστευτο βαθμό γενναιοδωρίας και αυτοθυσί-
ας μπροστά στη δίνη του πόνου που βρίσκονται 
αυτή τη στιγμή. Είμαστε συντετριμμένοι με αυτή 
την εξέλιξη, ο 14χρονος Σπύρος, ο οποίος βού-

τηξε χωρίς δισταγμό στο ποτάμι για να σώσει το 
φίλο του, χάνοντας και ο ίδιος τη ζωή του, θα χα-

ρίσει ζωή σε άλλους ανθρώπους που έχουν ανά-

γκη. Είναι ένας ήρωας, όπως ήρωας είναι και ο 
12χρονος που και οι γονείς του πήραν τη γενναία 
απόφαση να δωρίσουν τα όργανα του παιδιού 
τους» λέει στο protothema.gr ο κ. Ηλιάδης.
Το τραγικό περιστατικό στον Άραχθο έχει συ-

γκλονίσει την τοπική κοινωνία της Αρτας. Δύο 
παιδιά, γεμάτα ζωή και όνειρα, χάθηκαν στον πα-

γωμένο ποταμό.
Οι γονείς των παιδιών που είναι εγκεφαλικά νε-

κρά, ενώ βρίσκονται σε μια απελπιστική κατά-

σταση, επέλεξαν να δωρίσουν τα όργανα τους, 
προσφέροντας έτσι την ευκαιρία σε άλλους 
ανθρώπους να συνεχίσουν να ζουν. Είναι μια κί-
νηση που έχει συγκινήσει τους φίλους και τους 
συγγενείς των δύο αδικοχαμένων παιδιών.
Από το πρωί, στο σημείο όπου πνίγηκαν οι μαθη-

τές, φίλοι τους αφήνουν λουλούδια και ανάβουν 
κεράκια κοντά στην όχθη του ποταμού όπου 
άφησαν την τελευταία τους πνοή. Συντετριμμέ-

νος είναι και ο μετανάστης που βούτηξε στα νερά 
για να βγάλει έξω τα παιδιά, ο οποίος έφτασε στο 
σημείο μη μπορώντας να πιστέψει ότι οι δύο φί-
λοι, τελικά έχασαν τη μάχη για τη ζωή. «Θα σας 
θυμόμαστε για πάντα, φύγατε σαν ήρωες» γρά-

φει ένα από τα σημειώματα που άφησαν οι φίλοι 
των άτυχων παιδιών στο σημείο της τραγωδίας.

ο Εθνικός οργανισμός Μεταμοσχεύσεων θα καλύψει τα έξοδα κηδείας των 
παιδιών που πνίγηκαν στον Άραχθο
Τα έξοδα της κηδείας των άτυχων παιδιών που έχασαν με τραγικό τρόπο τη ζωή τους στον ποταμό Άραχθο 
στην Άρτα, θα καλυφθούν από τον Εθνικό Οργανισμό Μεταμοσχεύσεων, όπως αναφέρει ο Άδωνις Γεωρ-

γιάδης.
Σε ανάρτηση στο X, ο Άδωνις Γεωργιάδης αναφέρει: «Αισθάνομαι πάντα δέος, όταν συναντώ γονείς που 
μπορούν να μετατρέπουν την μεγαλύτερη οδύνη που μπορεί να αισθανθεί ένας άνθρωπος, σε πράξη αλ-

ληλεγγύης».
Τα δύο παιδιά που τα έβγαλαν από τα νερά του ποταμού Άραχθου διαπιστώθηκε ότι ήταν εγκεφαλικά νεκρά 
μετά τις εξετάσεις που τους έγιναν με τους γονείς τους να προχωρούν στη γενναία απόφαση παρά τον 
ανείπωτο πόνο τους να δωρίσουν τα όργανά τους.
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Σ
ε μια εποχή που το ταλέντο συχνά χάνεται 
μέσα στην υπερπληροφόρηση και την τα-

χύτητα της καθημερινότητας, υπάρχουν 
άνθρωποι που ξεχωρίζουν με την αλήθεια 
τους, την αυθεντικότητά τους και το πείσμα 

τους να κυνηγήσουν το όνειρο – χωρίς εκπτώσεις. 
Μια τέτοια περίπτωση είναι η Μαρία-Ελένη Βούλγα-

ρη. Η νεαρή ηθοποιός και μοντέλο έχει ήδη χαράξει 
μια αξιοσημείωτη πορεία, με συμμετοχές σε σημα-”

Από την Πάτρα και το ΤΕΙ 

Διοίκησης Επιχειρήσεων, μέχρι το 

Τμήμα Θεάτρου και τη σκηνή, 

η Μαριαλένα κουβαλά μέσα της τη 

ζωντάνια, και την επιμονή μιας 

γυναίκας που δεν διστάζει να εκτεθεί, 

να δοκιμαστεί και να εξελιχθεί.

 Στη συνέντευξη που παραχώρησε 

στην δημοσιογράφο Κορίνα

Τριανταφύλλου και τους Atticatimes, 

η Μαριαλένα Βούλγαρη, μιλάει για 

τη διαδρομή της, για τις δυσκολίες, 

τις επιτυχίες αλλά και τα όνειρά της 

που μόλις τώρα αρχίζουν να παίρνουν 

σχήμα. Ένα κορίτσι με πάθος για την 

Τέχνη και τον Άνθρωπο, που μας 

θυμίζει ότι όταν πιστεύεις σε αυτό που 

είσαι, κανένα φως δεν μπορεί να σε 

κρύψει.

ΜΑΡΙΑΛΕΝA ΒΟΥΛΓΑΡΗ 

«Πρέπει να έχεις πολύ ισχυρές βάσεις για 

να είσαι καλά στη ψυχολογία σου και να 

μπορείς να συνεχίζεις»

«Είμαι τυχερή που συμμετείχα με τόσο σπουδαία 
ονόματα όπως ο Βαγγέλης Αλεξανδρής , πυγμαλίων 

δαδακαρίδης και η Κόρα Καρβούνη»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

ηθοποιός - μοντέλο
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ντικά projects όπως η σειρά «Έτερος Εγώ», συ-

νεργασίες με καταξιωμένους καλλιτέχνες όπως 
ο Αντώνης Αντωνίου και ο Πυγμαλίων Δαδακα-

ρίδης, αλλά και μια διαδρομή που ξεκίνησε στα 
καλλιστεία του ANT1 και συνεχίστηκε με σταθερή 
παρουσία στην ελληνική τηλεόραση, ακόμα και 
μέσα στην πρόκληση της πανδημίας.

▶  Αν κοιτάξετε πίσω στα πρώτα σας βήματα 
στον χώρο της τέχνης, ποια ήταν η πιο καθορι-
στική στιγμή που σας «ώθησε» να συνεχίσετε, 
ακόμα κι όταν ίσως νιώθατε πως οι δυσκολίες 
ήταν πολλές; Ποιες ήταν οι μεγαλύτερες προ-

κλήσεις που αντιμετωπίσατε;
 Η πιο καθοριστική στιγμή στα πρώτα μου βήματα 
σίγουρα ήταν όταν με επέλεξαν σε ένα casting να 
κάνω ένα μικρό ρόλο στη ταινία «Έτερος Εγώ» 
του Σωτήρη Τσαφούλια . Θυμάμαι φοιτήτρια 
ακόμα στη σχολή θεατρικών σπουδών Πάτρας 
και ήρθα Αθήνα για το casting είδα 200 κοπέλες 
πανέμορφες και έλεγα μέσα μου αποκλείεται να 

επιλέξουν εμένα αλλά έγινε ακαριαία με το που 
με είδε ο σκηνοθέτης χωρίς πρόβα με έβαλε να 
κάνω τη δράση με τον ηθοποιό. Είμαι τυχερή που 
συμμετείχα με τόσο σπουδαία ονόματα όπως ο 
Βαγγέλης Αλεξανδρής , Πυγμαλίων  Δαδακαρί-
δης και η Κόρα Καρβούνη . Η μεγαλύτερη πρό-

κληση στο χώρο σίγουρα είναι ο ανταγωνισμός 
, οι απογοητεύσεις αλλά και ο ενθουσιασμός . 
Πρέπει να έχεις πολύ ισχυρές βάσεις για να εί-
σαι καλά στη ψυχολογία σου και να μπορείς να 
συνεχίζεις.

▶  Υπάρχουν ευκαιρίες ανάδειξης των νέων 
ηθοποιών στη χώρα μας ή πιστεύετε ότι μόνο 
το εξωτερικό υπάρχει η δυνατότητα για ανα-

γνώριση;
Υπάρχουν ευκαιρίες ανάδειξης των νέων ηθο-

ποιών στη χώρα μας και πιστεύω πολύ στις ελ-

ληνικές δραματικές σχολές στο πανεπιστήμιο 
θεατρολογίας, έχουμε υπέροχους καθηγητές με 
πάρα πολλές γνώσεις. Το μόνο «κακό» στη χώρα 
μας είναι ότι δεν αμείβονται οι ηθοποιοί κατάλλη-

λα. Είναι πολύ δύσκολο να επιβιώσεις μόνο από 
αυτό. Οι χρυσές εποχές δεν είναι της δικής μου 
γενιάς, ούτε στην υποκριτική, ούτε στο Modeling.

▶  Ποιο είναι το προσωπικό ή επαγγελματικό 
στοίχημα που θέλετε να κερδίσετε τα επόμενα 
χρόνια; Υπάρχει κάτι που προετοιμάζετε και 
θέλετε να το μοιραστείτε;
Το προσωπικό μου στοίχημα είναι και ήταν πάντα 
να είμαι ευτυχισμένη και να κρατήσω τη παιδι-
κότητα μου. Η δουλειά είναι κάτι που πρέπει να 
αμοίβεται για να νιώθουμε ασφαλείς, οπότε πά-

ντα τη κυνηγάω, είτε στον επιχειρηματικό τομέα, 
είτε στον καλλιτεχνικό. Ασχολούμαι με τη δημι-
ουργία περιεχομένου τον τελευταία καιρό από το 
προφίλ μου στο instagram: voulgari_maria_eleni 
,βλέπω αμεσότητα από τον κόσμο και μου αρέσει 
πολύ !

συΝεΝΤευξη

▶  Θα σας ενδιέφερε να διδάξετε ή να εμπνεύ-

σετε νέους μέσα από σεμινάρια ή mentoring 
στο μέλλον;
Θα με ενδιέφερε να διδάξω νέους και πολλές 
φορές μου στέλνουν μηνύματα νέα παιδιά που 
θέλουν να ασχοληθούν με την υποκριτική ή το 
modening και τους συμβουλεύω όσο μπορώ. Ιδι-
αίτερα με ενδιαφέρει να μπορώ να προφυλάξω 
από τα κακώς κείμενα τα νέα παιδιά και να τους 
συμβουλέψω σαν «μαμά» να μην θεοποιούν πρό-

σωπα και καταστάσεις για να πετύχουν. Πιστεύω 
ότι η ζωή έχει έναν μοναδικό τρόπο να σε πηγαίνει 
μόνη της προς τη σωστή κατεύθυνση.

«Οι χρυσές εποχές δεν είναι της δικής 

μου γενιάς, ούτε στην υποκριτική, ούτε 

στο Modelin»

«“Το μόνο «κακό» στη χώρα μας

 είναι ότι δεν αμείβονται οι ηθοποιοί 

κατάλληλα»
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 Χατζηδάκης: 
παραγωγική οικονομία, σύγχρονο κράτος, ευκαιρίες 

στους νέους, οι προτεραιότητές μας έως το 2030
Τρεις βασικούς τομείς δράσεις της κυβέρνησης για την 
επόμενη πενταετία, παρουσίασε χθες ο αντιπρόεδρός 
της, Κωστής Χατζηδάκης, στο συνέδριο «Ελλάδα 2025-
2030», που διοργανώθηκε από τη Next is Now και την 
Dome Consulting Firm. Ο κ. Χατζηδάκης ξεχώρισε ως 
τομείς προτεραιότητας: την παραγωγική οικονομία, το 
σύγχρονο κράτος και τις ευκαιρίες στους νέους, τονίζο-

ντας την ίδια ώρα πως η κυβέρνηση θα πρέπει να ανα-

πτύξει ακόμα μεγαλύτερες ταχύτητες στην υλοποίηση 
των μεταρρυθμίσεων. Ξεκινώντας την τοποθέτησή του, 
ο κ. Χατζηδάκης, και για να αναδείξει την πρόοδο που 
έχει σημειώσει η Ελλάδα τα τελευταία χρόνια, έκανε 
σύντομη αναδρομή στην Ελλάδα του 2015: «Ποιος θα 
μπορούσε να σκεφτεί τότε -και πολύ περισσότερο να 
στοιχηματίσει- ότι, 10 χρόνια μετά, η Ελλάδα θα μπο-

ρούσε να αναπτύσσεται με υπερδιπλάσιους ρυθμούς 
ανάπτυξης από τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης; Ότι θα έχει κάνει ρεκόρ επενδύσεων κι ότι στις 
εξαγωγές θα φτάνουμε να έχουμε διπλάσιες εξαγωγές 
σε σχέση με την προ κρίσεως περίοδο; Ότι θα είχαν μει-
ωθεί 72 διαφορετικοί φόροι; Και ότι θα είχαν δημιουρ-

γηθεί σε μια χώρα 10,5 εκατομμυρίων, πάνω από μισό 
εκατομμύριο νέες δουλειές;». Στη συνέχεια, παρέθεσε 
πιο αναλυτικά τους 3 βασικούς τομείς δράσης της κυ-

βέρνησης μέχρι το 2030:
    Παραγωγική Οικονομία: Όπως σημείωσε ο κ. Χατζη-

δάκης, πρόκειται για «μια δέσμη βασικών παρεμβάσεων 
σε σχέση με την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της 
οικονομίας, για να έχουμε μια πιο παραγωγική Ελλάδα. 
Είναι παρεμβάσεις σε πολλά και διαφορετικά επίπεδα 
που θα αλλάξουν την εικόνα και θα μας επιτρέψουν 
να στηριχτούμε σε πιο γερές βάσεις». Και πρόσθεσε: 
«Έχουμε δημοσιονομική εξυγίανση, δεν υπάρχει καμία 
αμφιβολία. Όμως πρέπει να γίνουν πολύ περισσότερα 
σε σχέση με ζητήματα που έχουν να κάνουν με την 
ανταγωνιστικότητα, τον ανταγωνισμό, την παραγωγικό-

τητα, την περαιτέρω ενίσχυση των επενδύσεων και των 
εξαγωγών».
Ακολούθως, ανέπτυξε τις προτεραιότητες της κυβέρνη-

σης στον συγκεκριμένο τομέα:
Μειώσεις φόρων που θα ανακοινώσει ο πρωθυπουργός 
στη ΔΕΘ.
Ολοκλήρωση του Κτηματολογίου μέχρι το τέλος του 
2025.
Προώθηση 245 τοπικών και ειδικών πολεοδομικών σχε-

δίων.
Επιτάχυνση της δικαιοσύνης.
Προώθηση μεγάλων έργων υποδομής, όπως η ολοκλή-

ρωση του οδικού άξονα Πάτρα-Πύργος, επέκταση του 
Μετρό Θεσσαλονίκης προς Καλαμαριά στους πρώτους 
μήνες του 2026, αργότερα το Flyover, η μεγάλη ηλεκτρι-
κή διασύνδεση της Κρήτης σε λίγες μέρες, η ηλεκτρική 
διασύνδεση των Κυκλάδων το 2026 και η επέκταση του 
δικτύου των οπτικών ινών.
Ιδιωτικοποιήσεις και αξιοποίηση της δημόσιας περιουσί-

ας: «Έχουμε στην ατζέντα το λιμάνι του Λαυρίου τώρα. 
Τα 22 τοπικά αεροδρόμια, που θέλουμε να ακολουθή-

σουν την πορεία των 14 περιφερειακών αεροδρομίων. 
Και το νέο ξεκίνημα που αποδεδειγμένα κάνει η ΕΤΑΔ», 
υπογράμμισε ο κ. Χατζηδάκης.
    Προώθηση των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας: Ο 
κ. Χατζηδάκης σημείωσε εδώ ότι «η χώρα είναι 7η πα-

γκοσμίως στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας. Και το 
2024 μετά από πολλά χρόνια έγινε καθαρός εξαγωγέ-

ας ηλεκτρικής ενέργειας». Τέλος, ο αντιπρόεδρος της 
κυβέρνησης τόνισε ότι «όλες αυτές οι διαρθρωτικές 
αλλαγές συμπληρώνονται, όπως είναι λογικό και επιβε-

βλημένο, και από την κοινωνική διάσταση της πολιτικής 
αυτής. Διότι δεν φτάνει να ενισχύεις απλά και μόνο την 
ανταγωνιστικότητα ή να προωθείς κάποια μεγάλα έργα 
όταν ξεχνάς τον παράγοντα εργαζόμενο και γενικότερα 
την κοινωνία. Γι' αυτό το λόγο προωθούμε και θα συνε-

χίσουμε να προωθούμε την Ψηφιακή Κάρτα Εργασίας. 
Και γι' αυτό τον λόγο έχουμε κάνει μια τεράστια πρόοδο 
στη φοροδιαφυγή, που δεν είχε γίνει όλες τις τελευταί-
ες δεκαετίες».
2. Σύγχρονο Κράτος: Στον συγκεκριμένο άξονα εντάσ-

σονται πρωτοβουλίες που αφορούν στη μάχη με το 
βαθύ κράτος, στην καλύτερη λειτουργία του Δημοσίου 
και στην αναβάθμιση της εξυπηρέτησης των πολιτών.
«Το βαθύ κράτος είναι ακόμα εδώ, παρότι έχουμε κάνει 
μεγάλες προόδους όπως στον ψηφιακό εκσυγχρονισμό 
του Δημοσίου, στον ΕΦΚΑ, στη ΔΕΗ. Υπάρχουν τομείς 
που πρέπει να δώσουμε με αποφασιστικότητα και ταχύ-

τητα τη μάχη, όπως είναι ο ΟΣΕ και οι αστικές συγκοινω-

νίες ιδιαίτερα στην Αθήνα όπου δικαιούνται οι πολίτες ένα 
υψηλότερο επίπεδο εξυπηρέτησης», σημείωσε ο αντι-
πρόεδρος της κυβέρνησης. Ο κ. Χατζηδάκης έκανε ιδιαί-
τερη αναφορά στις «ιστορίες καθημερινής τρέλας με το 
Δημόσιο» και προανήγγειλε νομοθετικές παρεμβάσεις, οι 
οποίες θα αντιμετωπίζουν τέτοιου είδους ζητήματα.

ο πιερρακάκης ενσωματώνει το ΣδοΕ στην ΑΑδΕ:
Ενισχύονται οι έλεγχοι για «μαύρο» 

χρήμα, φοροδιαφυγή και λαθρεμπόριο

H 
Η διενέργεια των ελέγχων περνά 
στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων 
Εσόδων, η οποία έχει κατακτήσει 
την αξιοπιστία της και έχει κερδίσει 
την εμπιστοσύνη των πολιτών.

Στόχος ο εντοπισμός «μαύρου» χρήματος, 
της φοροδιαφυγής και του λαθρεμπορίου
\Το έμπειρο ανθρώπινο δυναμικό, οι αρμοδι-
ότητες, τα αρχεία, τα περιουσιακά στοιχεία 
και ο υλικοτεχνικός εξοπλισμός του ΣΔΟΕ 
μεταφέρονται στην ΑΑΔΕ. Η ενοποίηση των 
ελεγκτικών μηχανισμών με στόχο τον εντοπι-
σμό της διακίνησης «μαύρου» χρήματος του 
οικονομικού εγκλήματος, της φοροδιαφυγής 
και του λαθρεμπορίου είναι αυτονόητη πρά-

ξη που έχει ως στόχο την ενίσχυση και τη 
«θωράκιση» των ελέγχων, αποδεσμεύοντάς 
τους από την εκάστοτε πολιτική εξουσία. 
Την ευθύνη πλέον για τη διενέργειά τους θα 

έχει η ΑΑΔΕ με την τεχνογνωσία και το κύ-

ρος της.

Εθνική υποχρέωση η μάχη κατά του μαύρου 
και της φοροδιαφυγής
Η κυβέρνηση, με σειρά πρωτοβουλιών, έχει 
αποδείξει ότι η μάχη κατά του μαύρου χρή-

ματος και της φοροδιαφυγής δεν αντιμετω-

πίζεται απλά ως κυβερνητική προτεραιότη-

τα, αλλά ως εθνική υποχρέωση. Οι ελεγκτι-
κοί μηχανισμοί γίνονται καθημερινά πιο λει-
τουργικοί και αποτελεσματικοί, αξιοποιούν 
τις νέες τεχνολογίες και φτάνουν σε κάθε 
γωνία της χώρας. Η αντιμετώπιση του οι-
κονομικού εγκλήματος είναι θέμα ισότητας 
των πολιτών και θεμέλιο μιας σύγχρονης 
και υγιούς οικονομίας. Η διάταξη θα συμπε-

ριληφθεί στο υπό διαμόρφωση νομοσχέδιο 
για τον νέο Τελωνειακό Κώδικα, το οποίο θα 
αναρτηθεί σύντομα προς διαβούλευση.

Το Σώμα Δίωξης Οικονομικού Εγκλήματος (ΣΔΟΕ) αναβαθμίζεται και ενσωματώνεται στην ΑΑΔΕ.
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Πρωθυπουργός στάθηκε σε τρεις 
προτεραιότητες που, όπως είπε, καθο-

ρίζουν τη βιωσιμότητα και τη στρατηγι-
κή του κλάδου.
Αναφερόμενος στις γεωπολιτικές εντά-

σεις στην Ερυθρά και τη Μαύρη Θάλασσα, ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης υπογράμμισε ότι η ελευθερία της 
ναυσιπλοΐας δεν είναι δεδομένη. Όπως είπε, τα 
γεγονότα των τελευταίων ετών –από το μπλοκάρι-
σμα του "Ever Given" μέχρι τις επιθέσεις σε πλοία– 
δείχνουν πως το διεθνές θαλάσσιο εμπόριο απειλεί-
ται έμμεσα ή άμεσα.
Η Ελλάδα, όπως τόνισε, χρησιμοποίησε την προε-

δρία της στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ για 
να αναδείξει την ανάγκη διεθνούς συνεννόησης για 
την προστασία των θαλάσσιων διαδρόμων. Παράλ-

ληλα, εξέφρασε την ανησυχία του για τις επιστρο-

φές σε πρακτικές προστατευτισμού, προειδοποιώ-

ντας πως "δασμοί, μονομερείς κανόνες και φορτω-

τικές προτιμήσεις οδηγούν σε κατακερματισμό των 
αλυσίδων εφοδιασμού". Στο δεύτερο μέρος της 
παρέμβασής του, ο Πρωθυπουργός εστίασε στην 
ενεργειακή μετάβαση της ναυτιλίας. Μίλησε για την 
ανάγκη παγκόσμιας εφαρμογής των νέων περιβαλ-

λοντικών κανόνων και χαρακτήρισε ανεπαρκείς τις 
επιμέρους πρωτοβουλίες που αγνοούν τη διεθνή 

διάσταση του προβλήματος.
Ανέφερε τη συμμετοχή της Ελλάδας στην πρωτο-

βουλία CEM Hubs, που στοχεύει στην ανάπτυ-

ξη εναλλακτικών ναυτιλιακών καυσίμων μέσω της 
συνεργασίας μεταξύ παραγωγών, λιμένων και 
πλοιοκτητών. Παράλληλα, έκανε αναφορά στην 
πρόσφατη συμφωνία του IMO για τη μείωση των 
εκπομπών αερίων, σημειώνοντας ότι "πρέπει να 
εφαρμοστεί χωρίς εξαιρέσεις και παραθυράκια".
Ο τρίτος άξονας της ομιλίας του Πρωθυπουργού 
αφορούσε την ανάγκη για διατήρηση και ενίσχυ-

ση του ανθρώπινου παράγοντα στη ναυτιλία. Όπως 
είπε, τα σύγχρονα πλοία είναι πλέον πλωτές μονά-

δες τεχνολογίας αιχμής και απαιτούν πληρώματα με 
σύνθετες δεξιότητες: από τη διαχείριση νέων καυσί-
μων μέχρι την κατανόηση των αυτόνομων συστημά-

των πλοήγησης.
Τόνισε ότι η ελληνική ναυτοσύνη, πέρα από πολι-
τιστική κληρονομιά, αποτελεί και επιχειρησια-

κό πλεονέκτημα, το οποίο πρέπει να διαφυλαχθεί 
και να ενισχυθεί. "Δεν μιλάμε απλώς για ναυτική 
εκπαίδευση, αλλά για ενεργό επένδυση σε ικανές 
και τεχνικά άρτιες στελεχώσεις", σημείωσε χαρα-

κτηριστικά. Ο Πρωθυπουργός έκλεισε την παρέμ-

βασή του με έκκληση για κοινή πορεία του ναυτι-
λιακού κόσμου απέναντι στις προκλήσεις. "Κανείς, 
ούτε κράτη, ούτε οργανισμοί, ούτε πλοιοκτήτες, 
δεν μπορεί να επιβιώσει μόνος του σε ένα κατα-

κερματισμένο σύστημα", είπε, προσθέτοντας ότι 
η Ελλάδα θα συνεχίσει να πιέζει για ενιαία διεθνή 
πρότυπα σε όλα τα ναυτιλιακά και περιβαλλοντι-
κά φόρουμ.
Η τοποθέτηση Μητσοτάκη, αν και αναμενόμενη ως 
προς τη στήριξη της ελληνικής ναυτιλιακής παρά-

δοσης, κινήθηκε σε τόνους τεχνοκρατικούς και 
επιφύλαξε λίγες ρητορικές υπερβολές. Το κεντρικό 
μήνυμα ήταν σαφές: η ναυτιλία δεν είναι αυτονόη-

τη, δεν είναι άτρωτη και δεν μπορεί να μείνει ακίνη-

τη απέναντι στις τεκτονικές αλλαγές που φέρνουν η 
γεωπολιτική, η τεχνολογία και το κλίμα.

Κ. Μητσοτάκης:
Τρεις προτεραιότητες για την ελληνική ναυτιλία
 Με ένα σαφές μήνυμα υπέρ της ελευθερίας της ναυσιπλοΐας, της σταθερότητας του διεθνούς εμπορίου 

και της ανάγκης ενίσχυσης της ναυτοσύνης, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης άνοιξε τις 
εργασίες του διεθνούς ναυτιλιακού συνεδρίου στην Αθήνα, που συνδιοργάνωσαν το Διεθνές Ναυτιλιακό 
Επιμελητήριο (ICS), η Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών και το Υπουργείο Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής. 

A Τζιτζικώστας: να διαμορφώσουμε το μέλλον της ευρωπαϊκής ναυτιλίας 
με τους δικούς μας όρους
 Στη Ναυτιλιακή Σύνοδο "Shaping the Future of 
Shipping Summit", που πραγματοποιήθηκε στο 
Ωδείο Αθηνών συμμετείχε σήμερα ως κεντρικός 
ομιλητής ο Επίτροπος Βιώσιμων Μεταφορών και 
Τουρισμού Απόστολος Τζιτζικώστας.
Ο Επίτροπος αναφέρθηκε στην ομιλία του στις 
σύγχρονες τάσεις της ναυτιλίας παγκοσμίως, 
αλλά και στην ασφάλεια της εφοδιαστικής αλυσί-
δας, της ενεργειακής μετάβασης και της μετακί-
νησης πολιτών. Ανέδειξε μάλιστα τις προοπτικές 
ειδικά στα ζητήματα του θαλάσσιου εμπορίου, 
αλλά και την οικονομική διάσταση του τομέα της 
ναυτιλίας, αναφερόμενος στο μέλλον του κλάδου 
σε ένα συνεχώς μεταβαλλόμενο παγκόσμιο τοπίο. 
"Στην Ελλάδα η ναυτιλία δεν είναι απλώς μια 
βιομηχανία, αλλά μέρος της ψυχής μας", δήλω-

σε χαρακτηριστικά ο κ. Τζιτζικώστας, στην έναρ-

ξη της ομιλίας του.
"Οι ανησυχίες για την ασφάλεια, οι γεωπολιτικές 
αλλαγές, ο παγκόσμιος ανταγωνισμός, οι περιβαλ-

λοντικές πιέσεις, μετασχηματίζουν ήδη την παγκό-

σμια ναυτιλία. Και η επιλογή που έχουμε μπροστά 
μας είναι απλή: Ή θα αφήσουμε τις αλλαγές και 
τις προκλήσεις να καθορίσουν το μέλλον μας ή θα 
αναλάβουμε την πρωτοβουλία να το καθορίσου-

με μόνοι μας. Μπορούμε να διαμορφώσουμε το 
μέλλον με τους δικούς μας όρους. Γιατί έχουμε 
μακροπρόθεσμο όραμα, συνεργασία και αποφα-

σιστικότητα για δράση. Και αυτή η Σύνοδος είναι 
μια εξαιρετική ευκαιρία για να ξεκινήσουμε αυτή 
τη διαδικασία μαζί. Ο ναυτιλιακός τομέας χρειά-

ζεται μακρόπνοες και διορατικές στρατηγικές. Ο 
τομέας των θαλάσσιων μεταφορών μπορεί επίσης 
να διαδραματίσει ζωτικό ρόλο για την ασφά-

λεια της Ευρώπης. Δεν ζητάμε από τη ναυτιλιακή 
βιομηχανία να επωμιστεί μόνη της αυτό το βάρος. 
Στρατηγικές αυτού του μεγέθους πρέπει να οικο-

δομηθούν και να υλοποιηθούν με τους όλους 
τους εμπλεκόμενους να συμμετέχουν", επισήμανε 
ο κ. Τζιτζικώστας. Ο Επίτροπος τόνισε πως είναι 
ευθύνη όλων να προστατευθεί ο θαλάσσιος τομέ-

ας, εξηγώντας ότι αυτό θα γίνει με υπεράσπιση 
της ελευθερίας της ναυσιπλοΐας, προστασία των 
θαλάσσιων οδών, ενίσχυση της ανθεκτικότητας 
των υποδομών και διαφοροποίηση των εμπορικών 
οδών.
Αναφερόμενος στο ζήτημα των δασμών, ο κ. 
Τζιτζικώστας τόνισε πως "η ΕΕ θα αναζητά πάντα 
λύσεις μέσα από τη διαπραγμάτευση, διασφαλί-
ζοντας παράλληλα τα οικονομικά μας συμφέρο-

ντα και προστατεύοντας τους εργαζόμενους, τις 
επιχειρήσεις και τους Ευρωπαίους πολίτες".
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ο Τραμπ στέλνει πολεμικά πλοία στην περιοχή για να προστατεύσει το 
ισραήλ...γιατί η Τεχεράνη να απειλεί με "κόλαση"

 Το Ισραήλ αυτή τη στιγμή εξαπολύει νέο κύμα επιθέσεων κατά του Ιράν
Οι ΗΠΑ στέλνουν στρατιωτικούς πόρους και πλοία στη Μέση Ανατολή

Ο 
ι Ηνωμένες Πολιτείες μεταφέρουν 
στρατεύματα και πλοία στη Μέση 
Ανατολή για το ενδεχόμενο να υπάρ-

ξουν αντίποινα από την Τεχεράνη 
στο Ισραήλ, δήλωσαν δύο Αμερικα-

νοί αξιωματούχοι σύμφωνα με το AP.
Το Ναυτικό έδωσε εντολή στο αντιτορπιλικό 

USS Thomas Hudner, το οποίο είναι ικανό να 
αμυνθεί έναντι βαλλιστικών πυραύλων, να ξεκι-
νήσει από τη δυτική Μεσόγειο προς τις ανατο-

λικές ακτές και έδωσε εντολή σε ένα δεύτερο 
αντιτορπιλικό να αρχίσει να κινείται προς την 
περιοχή, ώστε να είναι διαθέσιμο εάν ζητηθεί 
από τον Λευκό Οίκο.

«Η Τεχεράνη θα απαντήσει 
αποφασιστικά στη δειλή επίθεση του 
Ισραήλ» λέει ο Ιρανός ΥΠΕΞ
Το Ιράν θα προβεί σε αντίποινα στις ισραηλινές επιθέ-

σεις που στόχευσαν το έδαφός του και σκότωσαν ανώτε-

ρους αξιωματικούς και επιστήμονες, διαβεβαίωσε ο Ιρανός 
υπουργός Εξωτερικών Αμπάς Αραγτσί.
«Η απάντηση του Ιράν στην επιθετικότητα του ισραηλινού 
καθεστώτος θα είναι σίγουρα ισχυρή», τόνισε ο επικεφαλής 
της ιρανικής διπλωματίας σε τηλεφωνική συνομιλία με τον 
Ιταλό ομόλογό του, Αντόνιο Ταγιάνι, όπως ανέφερε η ιρανι-
κή διπλωματία.
Παράλληλα, ο Ιρανός ΥΠΕΞ δήλωσε στον Ιταλό ομόλο-

γό του ότι η Τεχεράνη αναμένει από την Ευρωπαϊ-
κή Ένωση να καταδικάσει την ισραηλινή επίθεση στο 
έδαφός του. «Η ιρανική κυβέρνηση και ο ιρανικός λαός 
αναμένουν από τη διεθνή κοινότητα, και ιδίως από την 
Ευρωπαϊκή Ένωση, να καταδικάσουν αυτήν την εγκλη-

ματική επίθεση», δήλωσε ο Αραγτσί. Σε μια άλλη τηλε-

φωνική επικοινωνία που είχε με τον υπουργό Εξωτερι-
κών του Κουβέιτ, Αμπντουλάχ Αλί αλ Γιαχία, ο Αραγτσί 
χαρακτήρισε «δειλή» την ισραηλινή επίθεση. «Η Ισλα-

μική Δημοκρατία του Ιράν, με απόλυτη αποφασιστικό-

τητα,  θα απαντήσει δυναμικά στη δειλή και παράνομη 
επιθετικότητα του σιωνιστικού καθεστώτος», ανέφερε 
ο Ιρανός ΥΠΕΞ.

Το Ισραήλ εξαπολύει νέο κύμα 
επιθέσεων κατά του Ιράν
Σύμφωνα με το BBC υπάρχουν εκρήξεις σε όλο το Ιράν 
αυτή τη στιγμή.
Η Ισραηλινή Πολεμική Αεροπορία αναφέρει σε μια ανάρτη-

ση στο X ότι συνεχίζει «να επιτίθεται σε εκτοξευτές πυραύ-

λων και υποδομές» στο Ιράν.

η Μέση Ανατολή φλέγεται
 Άνοιξε το κουτί της Πανδώρας στη Μέση Ανατολή 

Έκρυθμη παραμένει η διεθνής κατάσταση, από 
την στιγμή που το Ισραήλ ξεκίνησε μια μεγάλης 
κλίμακας στρατιωτική επιχείρηση, με την κωδική 
ονομασία «Επιχείρηση Rising Lion», επιτιθέμενο 
στο Ιράν και οι συνέπειες για την ευρύτερη περιο-

χή της Μέσης Ανατολής είναι τουλάχιστον απρό-

βλεπτες, ιδίως μετά την χθεσινοβραδινή απάντη-

ση του Ιράν. Μέσα σε αυτόν τον κυκεώνα εξελί-
ξεων ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχει η παρακίνηση σε 
πραξικόπημα εντός Ιράν από τον γιο του πρώην 
Σάχη της Περσίας, Ρεζά Παχλάβι.

Συνεχείς επιχειρήσεις
Χθες το πρωί το Ισραήλ διεξήγαγε αεροπορικές 
επιδρομές σε πόλεις του Ιράν, χτυπώντας βασικές 
πυρηνικές εγκαταστάσεις, συμπεριλαμβανομένης 
της εγκατάστασης εμπλουτισμού ουρανίου στο 
Νατάνζ, και στρατιωτικές βάσεις.
Οι επιθέσεις σκότωσαν κορυφαίους Ιρανούς 
διοικητές, μεταξύ των οποίων τον Χοσεΐν Σαλά-

μι, τον αρχηγό του Σώματος των Φρουρών της 
Ισλαμικής Επανάστασης. Σκοτώθηκαν επίσης 
πυρηνικοί επιστήμονες, σε μια επίθεση που 
αποτελεί τη μεγαλύτερη επίθεση κατά του Ιράν 
από τον πόλεμο Ιράν-Ιράκ. Ο πρωθυπουργός 
του Ισραήλ, Μπέντζαμιν Νετανιάχου, δικαιολό-

γησε τις επιθέσεις υποστηρίζοντας ότι το πυρη-

νικό πρόγραμμα του Ιράν αποτελεί υπαρξιακή 
απειλή. Ο πρέσβης του Ισραήλ στον ΟΗΕ ισχυ-

ρίστηκε επίσης, χωρίς να προσκομίσει αποδεί-
ξεις, ότι το Ιράν σχεδίαζε «αιφνιδιαστική επίθε-

ση» εναντίον του Ισραήλ «από όλες τις πλευρές 
με χιλιάδες τρομοκράτες και με μυστικό πυρη-

νικό όπλο».

Παρέμβαση από τον γιο του Σάχη
Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, ο Ρεζά Παχλαβί κάλε-

σε σε στρατιωτικό πραξικόπημα. Είναι ο διάδοχος 
του θρόνου του πρώην Αυτοκρατορικού Κράτους 
του Ιράν και o επικεφαλής του Οίκου των Παχλαβί, 
καθώς είναι ο πρωτότοκος γιος του Σάχη Μοχά-

μεντ Ρεζά Παχλαβί και της Σαχμπανού Φαράχ 
Παχλαβί
Αναλυτικά η ανάρτησή του:
Στην απερίσκεπτη προσπάθειά τους να αποκτή-

σουν πυρηνικά όπλα, ο Αλί Χαμενεΐ και οι ανίκα-

νοι και εγκληματίες μπράβοι του έχουν σύρει το 
Ιράν σε πόλεμο και έχουν θέσει τον ιρανικό λαό σε 
κίνδυνο. Αυτοί είναι υπεύθυνοι. Αλλά το καθεστώς 

είναι αδύναμο και διχασμένο. Μπορεί να πέσει. 
Όπως έχω πει στους συμπατριώτες μου: το Ιράν 
είναι δικό σας και πρέπει να το ανακτήσετε.
Είμαι μαζί σας. Μείνετε δυνατοί και θα νικήσου-

με. Έχω πει στον στρατό, την αστυνομία και τις 
δυνάμεις ασφαλείας: αποσχιστείτε από το καθε-

στώς. Τηρήστε τον όρκο κάθε έντιμου στρατιώτη. 
Ενωθείτε με τον λαό.
Προς τη διεθνή κοινότητα: μην ρίξετε άλλη μια 
σωσίβια λέμβο σε αυτό το ετοιμοθάνατο, τρομο-

κρατικό καθεστώς. Αυτό ζητά ο ιρανικός λαός και 
αυτό είναι προς το συμφέρον της ειρήνης.
Ζήτω το Ιράν,
Ρεζά Παχλάβι.
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Σε μήνυμά του ο Ισραηλινός πρωθυπουργός είπε ότι η χώρα του εντόπισε συγκεκριμένα 
βήματα που έκανε το Ιράν προς την κατεύθυνση της κατασκευής πυρηνικού όπλου, πέρα από 

τον εμπλουτισμό ουρανίου

Το ισραήλ κλείνει τις πρεσβείες του σε όλο τον κόσμο
οι οδηγίες τού Τελ Αβίβ στους ισραηλινούς 

Το υπουργείο Εξωτερικών του Ισραήλ εξέδωσε οδηγίες προς τους Ισραηλινούς και τις 
ισραηλινές πρεσβείες σε όλο τον κόσμο με αφορμή τα στρατιωτικά πλήγματα κατά του Ιράν 

και τις τελευταίες εξελίξεις στη Μέση Ανατολή.<

Ο
ι ισραηλινές αποστολές σε όλο τον κόσμο 
θα παραμείνουν κλειστές και δεν θα παρέ-

χονται προξενικές υπηρεσίες» αναφέρει το 
υπουργείο σε ανακοίνωσή του, όπως μετέ-

δωσαν οι Times of Israel.
Το υπουργείο συμβουλεύει επίσης όλους τους Ισραηλι-
νούς στο εξωτερικό να συμπληρώσουν ένα ερωτηματο-

λόγιο για να ενημερώσουν το υπουργείο για τη θέση και 
την κατάστασή τους.
Ένα παρόμοιο έντυπο δόθηκε από το υπουργείο μετά 
την επίθεση της Χαμάς στις 7 Οκτωβρίου 2023, για να 
συντονίσει την επιστροφή των εφέδρων και να οργανώ-

σει πτήσεις διάσωσης, αν χρειαστεί.
Ο Γερμανός καγκελάριος, Φρίντριχ Μερτς, ο οποίος 
συνομίλησε σήμερα με τον Ισραηλινό πρωθυπουργό 
Μπέντζαμιν Νετανιάχου, δήλωσε ότι η Γερμανία ενισχύ-

ει την προστασία των εβραϊκών και ισραηλινών τοποθε-

σιών.
Η ασφάλεια έξω από τη Μεγάλη Συναγωγή της Στοκ-

χόλμης ενισχύθηκε, με οχήματα της αστυνομίας να είναι 
σταθμευμένα κοντά στο κτίριο, δήλωσε ένας αυτόπτης 
μάρτυρας του Reuters.

διεΘΝη

νετανιάχου για το χτύπημα στο ιράν: 
Ενημερώσαμε από πριν τις ηπΑ, πήραμε την υποστήριξή τους

 Η εντολή για την εξάλειψη του πυρηνικού προγράμ-

ματος του Ιράν είχε δοθεί τον Νοέμβριο του 2024, 
αποκάλυψε την Παρασκευή ο Ισραηλινός πρωθυ-

πουργός Μπενιαμίν Νετανιάχου που πρόσθεσε ότι 
το Ισραήλ  εξασφάλισαν την υποστήριξη των ΗΠΑ .
Για το κρίσιμης σημασίας ζήτημα, ο Νετανιάχου 
είπε ο ίδιος και ο υπουργός Στρατηγικών Υποθέ-

σεων Ρον Ντερμέρ εξασφάλισαν την υποστήρι-
ξη των ΗΠΑ σε συναντήσεις με τους Αμερικανούς 
εταίρους τους, μερικές από τις οποίες παραμέ-

νουν μυστικές.
Ο Νετανιάχου είπε ότι ενημέρωσε εκ των προτέ-

ρων την Ουάσινγκτον και ότι δεν γνωρίζει τι θα 
αποφασίσει να κάνει τώρα ο Τραμπ.
Για την αμερικανική υποστήριξη ο Νετανιάχου είπε 
ακόμη ότι ήλπιζε στις συνεδριάσεις του υπουργι-
κού συμβουλίου πως η Ουάσιγκτον θα υποστή-

ριζε το Ισραήλ, «αλλά δεν έχουμε άλλη επιλογή». 
«Αν δεν επιτεθούμε, τότε είναι 100% βέβαιο ότι θα 
πεθάνουμε», υποστήριξε.
«Έτσι, ακόμη και αν δεν είναι τέλειο, πρέπει να το 
κάνουμε, γιατί πρέπει να αλλάξουμε την κατεύθυν-

ση της στρατιωτικής ανάπτυξης του Ιράν, τόσο των 
βαλλιστικών όσο και των πυρηνικών του όπλων». 
«Η υποστήριξη των ΗΠΑ ή τουλάχιστον η μη αντι-
παράθεση των ΗΠΑ είναι κάτι που είναι εξαιρετικά 
επιθυμητό», συνεχίζει.
Σε βιντεοσκοπημένο μήνυμά του που δόθηκε 
στη δημοσιότητα την Παρασκευή, ο Νετανιάχου 
δεσμεύτηκε να δίνει καθημερινά ενημερώσεις, 
όταν είναι δυνατόν.
Η οδηγία για την εξάλειψη του ιρανικού προγράμ-

ματος ήρθε λίγο μετά τη δολοφονία του ηγέτη 
της Χεζμπολάχ Χασάν Νασράλα», τον Σεπτέμ-

βριο του 2024, είπε ο Νετανιάχου και πρόσθεσε 
ότι για τον ίδιο ήταν σαφές ότι το Ιράν θα έσπευ-

δε να αποκτήσει πυρηνική βόμβα μόλις ο άξονας 
των ομάδων που μάχονται για τον λογαριασμό του 
(όπως θεωρεί το Ισραήλ τη Χαμάς και τη Χεζμπο-

λάχ) συντριβεί από το Ισραήλ.
Ισχυρίστηκε ακόμη ότι το Ισραήλ εντόπισε συγκε-

κριμένα βήματα που έκανε το Ιράν προς την κατεύ-

θυνση της κατασκευής πυρηνικού όπλου, πέρα 
από τον εμπλουτισμό ουρανίου.
Καταληκτική ημερομηνία για το χτύπημα ήταν το 

τέλος Απριλίου 2025, είπε ο Νετανιάχου.
Για «διάφορους λόγους» δεν θα μπορούσε να γίνει 
τότε, είπε ακόμη, χωρίς να δώσει λεπτομέρειες. 
Αντ' αυτού, ορίστηκε για σήμερα το πρωί, λέει, 
επίσης χωρίς να εξηγεί γιατί.
Οι Times of Israel σχολιάζουν ότι ένας λόγος (που 
τον χαρακτηρίζουν «πολύ πειστικό») μπορεί να 
ήταν η ανακοίνωση του Αμερικανού προέδρου 
Ντόναλντ Τραμπ τον περασμένο Απρίλιο ότι θα 
συμμετείχε σε απευθείας συνομιλίες με το Ιράν για 
το πυρηνικό του πρόγραμμα.
Ο Ισραηλινός πρωθυπουργός είπε ακόμη ότι μετά 
τα ισραηλινά πλήγματα στο πρόγραμμα βαλλιστι-
κών πυραύλων του Ιράν πέρυσι, η Τεχεράνη ξεκί-
νησε ένα πρόγραμμα για τη δημιουργία 300 βαλλι-
στικών πυραύλων τον μήνα. «Αποφασίσαμε ότι δεν 
μπορούσαμε να περιμένουμε άλλο. Βρισκόμαστε 
στη 12η ώρα», ανέφερε.
Αλλά ο Ισραηλινός πρωθυπουργός ισχυρίστηκε 
ότι ήθελε να χτυπήσει το Ιράν το 2011-2012, αλλά 
δεν μπόρεσε να συγκεντρώσει αρκετή υποστήρι-
ξη. Πρόκειται, πάντως, λένε οι Times of Israel ότι 
άλλοι αξιωματούχοι ασφαλείας από εκείνη την 
εποχή έχουν αρνηθεί ότι υπήρχε αυτή η πρόσθε-

ση.
Εμφανίστηκε, τέλος, βέβαιος ότι το Ιράν θα αντεπι-
τεθεί «με πολύ σοβαρές επιθέσεις, κατά κύματα», 
αλλά πρόσθεσε ότι η χώρα του εργάζεται για να 
περιορίσει το τίμημα που θα πρέπει να πληρώσει, 
χωρίς να υπεισέλθει σε λεπτομέρειες. Προειδοποί-
ησε τους πολίτες να μην τους καταβάλει η ευφο-

ρία και να ακούν τις οδηγίες των Αρχών.
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Ο ρόλος που έπαιζαν τα συγκεκριμένα πρόσωπα στην οργάνωση του ιρανικού στρατού και 
στην ανάπτυξη του πυρηνικού προγράμματος της χώρας

Τ
ο Ισραήλ ισχυρίζεται ότι χτύπησε περισσότε-

ρους από 100 στόχους στο Ιράν κατά τη διάρ-

κεια της νύχτας, συμπεριλαμβανομένων των 
κρησφύγετων ανώτερων στελεχών της στρα-

τιωτικής ηγεσίας.
Οι επιθέσεις σκότωσαν τουλάχιστον 20 Ιρανούς διοικη-

τές, μεταξύ τους και έξι πρόσωπα που διαδραμάτιζαν 
σημαίνοντα ρόλο στην στρατιωτική οργάνωση και στην 
ανάπτυξη του πυρηνικού προγράμματος της χώρας.

Σύμφωνα με το Sky News, αυτοί είναι:
Χοσεΐν Σαλαμί: Ο επικεφαλής των Φρουρών της Επανά-

στασης και ένας από τους πιο ισχυρούς ανθρώπους 
στο Ιράν, ο οποίος επικοινωνεί απευθείας με τον ανώτα-

το θρησκευτικό ηγέτη αγιατολάχ Αλί Χαμενεΐ. Διορί-
στηκε στην κεφαλή του Σώματος το 2019, επόπτευε το 
πρόγραμμα πυραύλων των Φρουρών και τις εξωτερικές 
επιχειρήσεις, ιδίως μέσω της ελίτ δύναμης Quds. Υπό 
την ηγεσία του, οι Φρουροί υποστήριξαν τους συμμά-

χους της Τεχεράνης σε ολόκληρη τη Μέση Ανατολή, 
μεταξύ άλλων στη Συρία, το Λίβανο και το Ιράκ.

Γκολάμ-Αλί Ρασίντ: Ανώτερος διοικητής των Φρουρών της 
Επανάστασης, ο ισραηλινός στρατός (IDF) υποστηρίζει πως 
ήταν μια προσωπικότητα που έχαιρε μεγάλης εμπιστοσύνης 
αναφορικά με την οργάνωση του ιρανικού στρατού. Είχε 
υπηρετήσει προηγουμένως ως αναπληρωτής αρχηγός του 
επιτελείου των Ιρανικών Ενόπλων Δυνάμεων και πολέμησε 
στον πόλεμο με το Ιράκ τα χρόνια του 1980.

Φερεϊντούν Αμπάσι: Πυρηνικός επιστήμονας, ο οποίος 
ηγήθηκε του Οργανισμού Ατομικής Ενέργειας του Ιράν  από 
το 2011 έως το 2013. Είχε δεχτεί κυρώσεις από τα Ηνωμέ-

να Έθνη για φερόμενη συμμετοχή σε μυστική έρευνα για 
πυρηνικά όπλα.    Σκληροπυρηνικός, ο Αμπασί ήταν μέλος 
του Κοινοβουλίου από το 2020 έως το 2024.

Μοχάμεντ Μεχντί Τεχραντσί: Φυσικός στο Ισλαμικό Πανε-

πιστήμιο Azad, συνεισέφερε στις πυρηνικές έρευνες 
και εξέφρασε δημόσια τη στήριξή του στην επιστημονι-
κή ανεξαρτησία του Ιράν. Την ώρα της ισραηλινής επίθε-

σης βρισκόταν σπίτι του, μαζί με τη σύζυγό του και άλλους 
επιστημονικούς και πανεπιστημιακούς συνεργάτες.

Μοχάμεντ Χοσεΐν Μπαγκερί: Επιτελάρχης των Ένοπλων 
Δυνάμεων του Ιράν, ήταν υπεύθυνος για τον συντονισμό 
λειτουργίας των σωμάτων ασφαλείας. Το 2019 μπήκε στο 
στόχαστρο και δέχτηκε κυρώσεις από το υπουργείο Οικονο-

μικών των ΗΠΑ.  Γεννηθείς το 1960, ο Μπαγκερί εντάχθηκε 
στους Φρουρούς στη διάρκεια του πολέμου Ιράν-Ιράκ στα 
χρόνια του 1980.

Αμίρ Αλί Χατζιζαντέχ: Ο επικεφαλής της Αεροδιαστημι-
κής Δύναμης των Φρουρών της Επανάστασης, επέβλε-

πε τις επιθέσεις με πυραύλους και drones κατά του Ισρα-

ήλ το 2024. Το 2020, ο Χατζιζαντέχ ανέλαβε την ευθύνη για 
την κατάρριψη ουκρανικού επιβατικού αεροσκάφους, λίγο 
αφότου το Ιράν εξαπέλυσε πυραυλικές επιθέσεις σε αμερι-
κανικούς στόχους στο Ιράκ σε αντίποινα για πλήγμα των 
ΗΠΑ με drone που σκότωσε τον Κασέμ Σολεϊμανί.
Στο μεταξύ, σύμφωνα με τους New York Times, νεκρός 
έπεσε από ισραηλινά πλήγματα και ο επικεφαλής της Δύνα-

μης Quds των Φρουρών της Επανάστασης, Ισμαήλ Καανί, ο 
οποίος είχε καλύψει το κενό που είχε αφήσει η δολοφονία 
του Κασέμ Σουλεϊμανί το 2020.   

Αυτοί είναι οι σημαντικότεροι ιρανοί διοικητές 
και επιστήμονες που εξουδετέρωσε το ισραήλ

διεΘΝη
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πώς έγινε η επίθεση του ισραήλ στο ιράν
 η Μοσάντ είχε στήσει βάση με drones κοντά 

στην Τεχεράνη
Τα μη επανδρωμένα αεροσκάφη ενεργοποιήθηκαν κατά τη διάρκεια της νύχτας πλήττοντας 

ιρανικούς εκτοξευτές πυραύλων

Τ
ο Ισραήλ προετοίμαζε για χρόνια την επιχείρησή 
του κατά πυρηνικών και πυραυλικών στόχων στο 
Ιράν, σύμφωνα με αξιωματούχο ασφαλείας που 
μίλησε στους Times of Israel.
Στο πλαίσιο της προετοιμασίας μάλιστα είχε δημι-

ουργηθεί βάση μη επανδρωμένων αεροσκαφών εντός του 
Ιράν από την ισραηλινή υπηρεσία πληροφοριών της Μοσάντ 
και είχαν περάσει λαθραία στη χώρα καταδρομείς και οπλι-
κά συστήματα ακριβείας.
Σύμφωνα με τον αξιωματούχο, πράκτορες της Μοσάντ 
έστησαν μια βάση μη επανδρωμένων αεροσκαφών σε ιρανι-
κό έδαφος κοντά στην Τεχεράνη. Τα μη επανδρωμένα αερο-

σκάφη ενεργοποιήθηκαν κατά τη διάρκεια της νύχτας, πλήτ-

τοντας ιρανικούς εκτοξευτές πυραύλων εδάφους-εδάφους 
που στόχευαν το Ισραήλ.
Επιπλέον, οχήματα που μετέφεραν οπλικά συστήματα μετα-

φέρθηκαν στο Ιράν. Αυτά τα συστήματα έπληξαν την αερά-

μυνα του Ιράν δίνοντας πλεονέκτημα και ελευθερία δράσης 
στα ισραηλινά αεροσκάφη.
Η τρίτη μυστική προσπάθεια του Ισραήλ αφορούσε την 
ανάπτυξη πυραύλων ακριβείας από κομάντο της Μοσάντ 
κοντά σε αντιαεροπορικές εγκαταστάσεις στο κεντρικό 
Ιράν.
Οι επιχειρήσεις βασίστηκαν σε «πρωτοποριακή σκέψη, 
τολμηρό σχεδιασμό και χειρουργική επέμβαση προηγμέ-

νων τεχνολογιών, ειδικών δυνάμεων και πρακτόρων που 
επιχειρούσαν στην καρδιά του Ιράν, καταφέρνοντας να μην 
γίνουν αντιληπτά από τις ιρανικές μυστικές υπηρεσίες», είπε 
χαρακτηριστικά ο Ισραηλινός αξιωματούχος.

η τιμή του πετρελαίου αυξήθηκε πάνω από 10% 
μετά τους βομβαρδισμούς του ισραήλ στο ιράν

 Η τιμή του πετρελαίου απογειώθηκε, κατα-

γράφοντας άνοδο μεγαλύτερη του 10% σήμε-

ρα στις αγορές της Ασίας μετά τους ισραη-

λινούς αεροπορικούς βομβαρδισμούς εναντί-
ον εγκαταστάσεων ιδίως πυρηνικής ενέργει-
ας στο Ιράν, καθώς οι επενδυτές μοιάζουν 
να ανησυχούν για το ενδεχόμενο κλιμάκω-

σης στην περιοχή της Μέσης Ανατολής και 
σοβαρές αναταράξεις στον εφοδιασμό της 
διεθνούς αγοράς. Στις 05:35 (ώρα Ελλάδας), 
το βαρέλι της αμερικανικής ποικιλίας WTI 
σημείωνε άνοδο 10,41% στα 75,10 δολάρια, 
αυτό του Brent Βόρειας Θάλασσας 10,15% 
στα 76,4 δολάρια. 

Wall Street: η ένταση στη Μέση 
Ανατολή φέρνει σημαντικές 
απώλειες στους δείκτες 
Πτώση άνω του 1% καταγράφουν οι κύριοι δείκτες του Χρηματιστηρί-
ου της Νέας Υόρκης, κατά την τελευταία ημέρα της εβδομάδας (13/6), 
με τους επενδυτές να επηρεάζονται από το κύμα αεροπορικών επιδρο-

μών που εξαπέλυσε το Ισραήλ στο Ιράν. Η Τεχεράνη, εξάλλου, απάντησε 
απόψε με μπαράζ βαλλιστικών πυραύλων κατά τουλάχιστον 200 στόχων 
στο Ισραήλ, εξέλιξη που οδήγησε σε διεύρυνση των απωλειών στην αμερι-
κανική αγορά.
Στο ταμπλό αυτή την ώρα, ο Dow Jones υποχωρεί κατά 1,97% στις 42.120 
μονάδες, ο S&P 500 σημειώνει πτώση 1,21% χάνοντας το όριο των 6.000 
μονάδων, στις 5.976 και ο Nasdaq διολισθαίνει σε ποσοστό 1,23% φτάνο-

ντας τις 19.420 μονάδες.
Η απόδοση του διετούς ομολόγου σημειώνει άνοδο φτάνοντας στο 
3,945%, όπως και του 10ετούς, που διαμορφώνεται στο 4,389%.
Η επίθεση ώθησε υψηλότερα τις τιμές ενέργειας και πρόσθεσε ακόμη 
μεγαλύτερα αβεβαιότητα, σε μια περίοδο αυξημένων γεωπολιτικών εντά-

σεων.
Το Brent σημειώνει άνοδο 6,19% στα 73.65 δολάρια το βαρέλι, ενώ το 
αμερικανικό WTI κάνει άλμα ύψους 6,25% αγγίζοντας τα 72,29 δολάρια.
Στην ίδια πορεία με τις τιμές ενέργειας κινείται ο χρυσός με κέρδη 1,43%, 
φτάνοντας στα 3.450 δολάρια την ουγγιά, δεδομένου ότι θεωρείται ασφα-

λές καταφύγιο για τους επενδυτές.
«Η αντίδραση στις αγορές είναι προβλέψιμη (το πετρέλαιο ανεβαίνει ενώ 
οι μετοχές δέχονται πλήγμα), χάρη σε μεγάλο βαθμό στην εξαιρετικά 
υποβαθμισμένη φύση του ιρανικού στρατού (η οποία περιορίζει την ικανό-

τητα της Τεχεράνης να εξαπολύσει μια επιθετική απάντηση, τουλάχιστον 
άμεση) και στις πρόσφατες αυξήσεις στην παραγωγή από τον ΟΠΕΚ+», 
έγραψε ο Ανταμ Κρισαφούλι της Vital Knowledge σε ανακοίνωσή του.
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11 σημεία – «κλειδιά» 
στη γεωπολιτική 

σκακιέρα μετά την 
επίθεση του ισραήλ

Η πρόσφατη μεγάλη επίθεση του Ισραήλ στο Ιράν 
"Operation Rising Lion" με δεκάδες αεροσκάφη και 
καταστροφή στόχων του πυρηνικού του προγράμμα-

τος και ταυτόχρονα προσβολή στρατιωτικών στόχων 
(αεράμυνας και φυσικών ηγετών), σηματοδοτεί έναν 
νέο μεγάλο κύκλο διακρατικού πολέμου, ο οποίος θα 
έχει τεράστιες συνέπειες για όλο τον κόσμο

1. Προστίθεται στον υπάρχοντα μεγάλο διακρατι-
κό πόλεμο Ρωσίας Ουκρανίας ένας ακόμα μεγά-

λος διακρατικός πόλεμος και θα επιφέρει ανακατατά-

ξεις, με συμμαχίες μεγάλων περιφερειακών δυνάμεων 
ενισχύοντας την παγκόσμια ανασφάλεια παρόλο που 
είναι εγνωσμένη η μοναδική αντιπαλότητα Ιράν Ισραήλ

2. Η Κίνα θα πάρει το μέρος του Ιράν παρόλη την 
διακριτική της ουδετερότητα μέχρι τώρα, καθώς πλήτ-

τονται τα εμπορικά συμφέροντά της από την μεγάλη 
στρατηγική συμφωνία με το Ιράν ύψους 400 δις δολα-

ρίων το 2021

3. Η Κίνα αποτελεί τον μεγαλύτερο εισαγωγέα ιρανικού 
πετρελαίου έως και 16% συνολικά, ενώ κινεζικές εται-
ρείες έχουν επενδύσει σε ιρανικά κοιτάσματα και ενερ-

γειακές υποδομές

4. Αυξάνεται εμμέσως η αντιπαλότητα της Κίνας με τις 
ΗΠΑ, καθώς αντιλαμβάνεται ότι το Ισραήλ έχει την εξου-

σιοδότηση των ΗΠΑ της πρόσφατης επίθεσης στο Ιράν

5. Αυξάνεται η παγκόσμια αστάθεια - ανασφάλεια στην 
ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανατολής, όπου ήδη 
παρεμβάλλεται η Συρία, το Ιράκ, η Ιορδανία, ο Λίβανος

6. Οι αντιστάσεις πολλών παραστρατιωτικών - τρομο-

κρατικών οργανώσεων θα αναλάβουν δράση εκ νέου 
καθώς αποτελούν δημιούργημα του Ιράν σε εκπαί-
δευση - εξοπλισμούς - χρηματοδότηση (Χαμάς, Χούθι, 
Χεζμπολάχ)

7. Η εμπλοκή - στήριξη των ΗΠΑ μελλοντικά στο Ισρα-

ήλ θα πρέπει να θεωρηθεί δεδομένη, μετά το πόρισμα 
του Παγκόσμιου Οργανισμού Ατομικής Ενέργειας (12 
Ιουνίου 2025, την οποία περίμενε το Ισραήλ )
ότι το Ιράν δεν έχει συμμορφωθεί με τις αποφάσεις του 
2019 για τον περιορισμό του πυρηνικού του προγράμ-

ματος και άρχισε να εμπλουτίζει ουράνιο σε καθαρό-

τητα έως και 60% (επίπεδα 90% είναι κατάλληλα για 
όπλα)

8. Το Ισραήλ στο παρόν timing εκτιμάται ότι θα ξεκαθα-

ρίσει το θέμα με το Ιράν, αποδυναμώνοντας το με κάθε 
τρόπο, καθώς θεωρεί ότι το πυρηνικό του πρόγραμ-

μα θα πλήξει άμεσα την ύπαρξη - επιβιωσιμότητα του 
Ισραήλ

9. Ο Ρώσο Ουκρανικός πόλεμος και οι επιθετικές 
επιχειρήσεις που διεξάγει η Ρωσία θα την ευνοήσουν 
καθώς το παγκόσμιο ενδιαφέρον θα μετατοπιστεί στον 
πόλεμο Ιράν Ισραήλ και οι ειρηνευτικές διαδικασίες θα 
ανασταλούν

10. Η άνοδος των τιμών του πετρελαίου και του φυσι-
κού αερίου θα επιφέρουν μια αύξηση των τιμών της 
ενέργειας που θα έχει παρεπόμενες συνέπειες σε όλο 
τον κόσμο καθώς από τα Στενά του Ορμούζ διακινείται 
το 20% με το 25% του παγκόσμιου πετρελαίου

11. Ο παγκόσμιος πληθωρισμός ασφαλώς θα επηρε-

άσει και την Ευρώπη σε καύσιμα, τρόφιμα, προϊόντα, 
υπηρεσίες επιβραδύνοντας την ανάπτυξη και τις επεν-

δύσεις από μεγάλα χρηματοπιστωτικά funds

Το ιράν στρέφει τα βέλη στην 
ουάσινγκτον: 

Άκυρος ο διάλογος μετά την
 ισραηλινή επίθεση

Κατηγορίες για στήριξη του Ισραήλ από τις ΗΠΑ - Αβέβαιες 
οι συνομιλίες της Κυριακής - Στα όρια κατάρρευσης η 

διπλωματική προσπάθεια

Τ
ο Ιράν ανακοίνωσε χθες, Παρασκευή, ότι ο διάλο-

γος με τις ΗΠΑ για το πυρηνικό του πρόγραμμα 
είναι «ανούσιος» μετά τις μεγαλύτερες αεροπο-

ρικές επιδρομές του Ισραήλ κατά της επικρά-

τειάς του, κατηγορώντας την Ουάσινγκτον ότι 
υποστήριξε την επίθεση.
«Η άλλη πλευρά (οι ΗΠΑ) ενήργησε κατά τρόπο που 
καθιστά ανούσιο τον διάλογο. Δεν μπορεί κάποιος να 
υποστηρίζει ότι διαπραγματεύεται και την ίδια ώρα να 
διαχωρίζει την εργασία επιτρέποντας στο σιωνιστι-
κό καθεστώς (Ισραήλ) να στοχοθετεί το έδαφος του 
Ιράν», μετέδωσε το ιρανικό ημιεπίσημο πρακτορείο 
ειδήσεων Tasnim επικαλούμενο δήλωση του εκπρο-

σώπου Εσμαήλ Μπαγαεΐ του ιρανικού υπουργείου 
Εξωτερικών.
Σύμφωνα με τον ίδιο, το Ισραήλ «κατάφερε να επηρεάσει» 
τη διπλωματική διαδικασία και η ισραηλινή επίθεση δεν θα 
είχε συμβεί χωρίς να έχει επιτραπεί από την Ουάσινγκτον.

Το Ιράν είχε κατηγορήσει νωρίτερα τις ΗΠΑ για συνέργεια 
στις επιθέσεις του Ισραήλ, αλλά η Ουάσινγκτον αρνήθη-

κε την κατηγορία και δήλωσε στην Τεχεράνη στο Συμβού-

λιο Ασφαλείας του ΟΗΕ ότι θα ήταν «συνετό» να διαπραγ-

ματευτεί για το πυρηνικό του πρόγραμμα. Ο έκτος γύρος 
συνομιλιών ανάμεσα στο Ιράν και τις ΗΠΑ για το ιρανικό 
πυρηνικό πρόγραμμα προγραμματιζόταν να γίνει αύριο, 
Κυριακή, στο Μουσκάτ, αλλά δεν είναι σαφές αν θα πραγ-

ματοποιηθεί μετά τα ισραηλινά πλήγματα στο Ιράν.
Το Ιράν δηλώνει ότι το πρόγραμμά του εμπλουτισμού 
ουρανίου έχει μόνον μη στρατιωτικούς σκοπούς, απορρί-
πτοντας τις ισραηλινές κατηγορίες ότι αναπτύσσει μυστι-
κά πυρηνικά όπλα.
Ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ δήλωσε στο 
Reuters ότι αυτός και η ομάδα του γνώριζαν ότι επίκειντο 
ισραηλινές επιθέσεις, σημειώνοντας ωστόσο ότι εξακο-

λουθούν να βλέπουν πως υπάρχει περιθώριο για μια 
συμφωνία για το πυρηνικό πρόγραμμα της Τεχεράνης.

Τρεις οι νεκροί στο Τελ Αβίβ και μεγάλες καταστροφές από τα αντίποινα της Τεχεράνης 
Η Τεχεράνη εκτόξευσε το βράδυ της Παρασκευής 150 
βαλλιστικούς πυραύλους προς το Ισραήλ. Από την 
εκτεταμένη επίθεση αντιποίνων κατά του Ισραήλ, τρεις 
άνθρωποι έχασαν τη ζωή και τραυματίστηκαν περισσό-

τεροι από 70 άνθρωποι τραυματίστηκαν συνολικά στα 
πέντε πυρά που εξαπολύθηκαν προς το κεντρικό Ισραήλ.

διεΘΝη


